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Dato: 17.11.2015 
Tid: 13:30 

 
 
Melding om forfall til tlf. 70081300. 
 
Forfall til møter i kommunale organer skal vere gyldig i hht. Lov om kommuner og 
fylkeskommuner § 40, nr. 1. 
 
Varamedlemer som får tilsendt sakliste, skal ikkje møte utan nærare innkalling.    
 
 _____________________________________________________________________ 
 
 
Dersom du ønskjer din habilitet vurdert i ei sak, må du melde skriftleg frå til 
politisk sekretariat om dette i god tid før møtet (Forvaltningslova § 8, 3. ledd). 
 
 
 
 
 
Fosnavåg, 10.11.2015 
 
 
Arnulf Goksøyr 
ordførar 



 
 

 
 
 

SAKLISTE: 
 

Saksnr Innhold 

PS 201/15 Godkjenning av innkalling og sakliste 

PS 202/15 Protokoll frå førre møte 

PS 203/15 Delegerte saker 

PS 204/15 Referatsaker 

PS 205/15 Feie- og tilsynsgebyr 2016 

PS 206/15 Avgiftssatsar for brøyting av privat vegar 2016 

PS 207/15 Avfallsgebyr 2016 

PS 208/15 Gebyrregulativ for slamtøming 2016. 

PS 209/15 Gebyrregulativ for avlaupsgebyr 2016. 

PS 210/15 Budsjett 2016 og økonomiplan 2016-2019. 2. handsaming. 

PS 211/15 Leikanger skule og grendahus - byggeprogram for tilbygg og 
rehabilitering 2016 

PS 212/15 Byutviklingsprosjekt Fosnavåg by - organisering og vidare 
framdrift 

PS 213/15 Partnerskap i ALV- arena for læring og utvikling 

PS 214/15 Marine grunnkart Søre Sunnmøre - laserkartlegging av 
fjøresone 

PS 215/15 Endring av gebyrregulativ for dele- og byggesak, oppmåling 
og plan 

  

 

 

 

Referatsaker 

RS 55/15 SSR - Sakspapir til møtet i repr.skapet torsdag 5/11-15 kl. 
10.00 

RS 56/15 Krav om kystvegen til riksveg. 

RS 57/15 Protokoll frå representantskapsmøte i Dragsundbygg IKS 

RS 58/15 Vanylven kommune - kommunedelplan Rovdefjordbrua - 3. 
gongs høyring og offentleg ettersyn 

RS 59/15 Invitasjon til teikning av aksjar - Rovdefjordsambandet 
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FEIE- OG TILSYNSGEBYR 2016     
 
 
Tilråding: 
 

1. Herøy kommunestyre vedtek at gebyr for feiing og tilsyn med 
fyringsanlegg i 2016 vert sett til kr 242 + mva pr. abonnent. 

 
2. Vedtaket er gjort med heimel i brann- og eksplosjonsvernlova av 14. juni 

2002, og tilhøyrande forskrift om brannførebyggande tiltak og tilsyn av 26.juni 
2002. 

 
3. Regulativet vert gjort gjeldande frå den dag det vert vedteke, men ikkje 

tidlegare enn 01.01.2016. 
 
 
 
 

 

 

Særutskrift: 

 Servicetorget, her 

 Økonomiavdelinga, her 

 Brannsjefen, her   
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Bakgrunn: 
Feiing og tilsyn med eldstadar m.m. ei ei lovpålagd oppgåve som kommunen er 
pålagt å gjennomføre. Saka gjeld fastsetjing av feie- og tilsynsgebyr for 2016. 
 
Saksopplysningar/vurderingar: 
Feiing og tilsyn med fyringsanlegg vert utført i samsvar med samarbeidsavtale med 
Ulstein kommune om feie- og tilsynstenester av 06.02.2006. Avtalen går ut på at 
Herøy kommune leiger feie- og tilsynstenester frå Ulstein kommune på timebasis. 
 
Status: 
Av 2930 abonnentar manglar pr. i dag om lag 700 abonnentar framleis tilkomst slik 
at feiing kan utførast. Talet på abonnentar utan godkjent tilkomst har siste året gått 
ned med om lag 50. Sjølv om detter er ein gledeleg nedgang er det enno langt opp 
og fram før alle abonnentar har godkjent tilkomst for feiing. Ein vil såleis måtte køyre 
ei ny runde med purring til dei som ikkje har tilkomstane i orden og følgje opp med 
fyringsforbod til dei som ikkje får retta på forholda. Trass i at mange ikkje har fått 
feiing på fleire år har det ikkje vorte registrert noko særleg auke i talet på 
pipebrannar. Det er berre dei som har lagt forholda til rette som får tilbod om feiing. 
Det er no svært liten misnøye med ordninga og feiar har gitt tilbakemelding om at 
abonnentane tek i mot han på ein svært god måte. Dette vil ein tilskrive både den 
generelle forståinga for viktigheita av feiing og tilsyn, godt utført arbeid feiar samt at 
ein har prioritert større eigne ressursar for å gjere tenestene betre. 
 
Feiing skal etter vedteken ordning gjennomførast kvart 2. år, medan tilsyn skal 
gjennomførast kvart 4. år. I 2015 har det vorte gjennomført feiing på om lag 900 
bustader i Herøy kommune. 
 
Det er etter dei rutinane ein arbeider etter i dag lagt til rette for at nye eigedomar 
som vert tilrettelagde for feiing får tilbod om feiing når dei melder frå, uavhengig av 
om dei inngår i dei årlege og planlagde rundane. Utover dette er det lagt til rette for 
ei teneste som er tilgjengeleg gjennom heile året i samband med generell rettleiing 
vedkomande piper og eldstadar samt bistand i samband med pipebrannar m.m. 
 
Avgiftssystemet/økonomi: 
Feiing og tilsyn er ei sjølvfinansierande ordning der abonnentane dekkjer alle 
kostnader og belastar såleis ikkje netto drift. Med utgangspunkt i vedtak i K-sak 
126/06 vil det vere naturleg å sjå avgiftssystemet over ei 4 års periode der ein ved 
ovanståande tenesteintervall vil få utført 1 tilsyn og 2 feiingar. Kostnadane for desse 
tenestene inkl. løns- og prisstigning vert då å fordele på 4 år. 
 
I 2012 vart det ikkje kravd inn feiegebyr pga. at det stod over 1 mill. kroner i bunde 
fond feiing. Frå 2013 har det igjen vorte kravd inn feiegebyr. Rest bunde fond feiing 
var pr. 01.01.15  på 434.437 kroner. I 2014 vart det brukt 83.969 kroner av bunde 
fond.  
 
Det årlege feie- og tilsynsgebyret i Herøy er i 2014 på 242 kroner. Til samanlikning 
var prisen i Ulstein 351 kroner og Ørsta 374 kroner. Alle priser ekskl. mva.  
                              
Gebyret vert også kravd inn frå dei som ikkje har tilrettelagt for feiing og dermed 
heller ikkje får tilbod om feiing. Tilsyn vert gjennomført hos alle. Kostnadene med 
feiing og tilsyn med fyringsanlegg vil i 2016 vere om lag 600.000 kroner. Overskotet 
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som har vore på tenesta tidlegare skuldast i stor grad at det ikkje vert gjennomført 
feiing hos abonnentar som ikkje har tilrettelagt tilkomst for feiar. Kommunen må ha 
ein buffer på tenesta i og med at fleire og fleire abonnentar får tilrettelagt for feiing, 
ca. 100 nye abonnentar kvart år. 
 
Vurdering og konklusjon: 
Manglande feiing kan medføre fare for brann. Ein har til no køyrt ei rimeleg mjuk linje 
med omsyn til fyringsforbod for dei som ikkje har tilrettelagt tilkomst for feiing. Ein 
kan ikkje i lengda godta at om lag 1/4 av abonnentane ikkje har oppfylt kravet om 
tilkomst for feiing då dette inneber stor risiko for tap av menneskeliv. Ein ser såleis 
føre seg at det vert gjennomført ei siste runde der aktuelle abonnentar vert varsla 
om at det vil bli nedlagt fyringsforbod dersom tilkomst ikkje vert ordna innan ein 
nærare fastsett frist.  
 
Konsekvensar for folkehelse: 
Brann i bustad får store konsekvensar for folkehelsa til dei som er råka i 
bustadbrann og deira nærmaste. Feiing og tilsyn med piper, eldstadar og slokke 
middel er godt førebyggjande arbeid for å unngå brannar. 
 
Konsekvensar for beredskap: 
Gjennomføring av feiing og tilsyn med eldstadar er eit viktig beredskapsmessig og 
brannførebyggande tiltak. 
 
Konsekvensar for drift: 
At om lag ¼ av abonnentane manglar godkjent tilkomst til pipa og dermed ikkje får 
feiing gjer at kommunen ikkje får yte denne lovpålagde tenesta til alle abonnentar. 
Alle abonnentar får tilsyn med piper, eldstadar og brannvarslarar/slokke utstyr. 
 
 
Med bakgrunn i at kommunen har rimeleg mykje midlar i bunde fond feiing og tilsyn 
vil rådmannen tilrå at gebyret for 2016 vert halde på same nivå som i 2015 dvs. kr. 
242,- pr. abonnent + mva.   
 
 
Fosnavåg, 31.10.2015 
 
 
Olaus-Jon Kopperstad Jon Rune Våge 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Jon Rune Våge 
 
 
 
 



 

 
Anlegg- og driftsavdelinga 

 

SAKSFRAMLEGG 

  
 

Sakshandsamar: JRV Arkivsaknr: 2015/1483 
    Arkiv: 231 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

206/15 Formannskapet 17.11.2015 

 Kommunestyret 10.12.2015 
 
 
 
AVGIFTSSATSAR FOR BRØYTING AV PRIVAT VEGAR 2016     
 
 
Tilråding: 

1. Brøyteabonnentar skal betale eit årleg gebyr/beredskapsgodtgjersle på 272 

kroner. 

2. For vegar med lengde 25 -100 m skal det betalast 126 kroner pr. gong. 
For kvar påbyrja 100 m over dei første 100 eit tillegg på 76 kroner. 

 
Meirverdiavgift kjem i tillegg. 
 
Dei nye satsane vert gjort gjeldande frå 01.01.2016. 
 
 
 

 

 

 
Særutskrift: 

 Anlegg og driftsavdelinga, her 

 Økonomi avdelinga, her 
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Bakgrunn for saka: 
Saka gjeld fastsetting av avgiftsgebyr for brøyting av private vegar i regi av 
kommunen for 2016. 
 
Saksopplysningar/vurdering: 
Dagens regelverk for brøyting av private vegar i regi av kommunen vart vedteke i K-
sak 137/10 og gjort gjeldande frå årsskiftet 2010/2011. Ordninga er meint å vere 
sjølvfinansierande og skulle i.h.h.t. K-sak 1137/10 evaluerast etter 2 år. Ein vurderte 
då at ordninga så langt hadde vore sjølvfinansierande slik intensjonen var. 
 
Frå og med brøytesesongen 2015/2016 er det inngått nye brøyteavtalar med private 
brøytarar. Avtalane gjeld for 2 år med høve til forlenging med 2 + 1 år. Samla 
beredskapsgodtgjersle er noko lågare enn tidlegare avtale, medan timeprisen er 
noko høgre. Godtgjersla til kommunen sine brøytekontraktørar vert regulert årleg 
etter SSB sin indeks for vintervedlikehald. Endringa i samla beredskapsgodtgjersla 
har m.a. bakgrunn i at avtalt beredskapsperiode er gjort kortare og at antal roder er 
redusert frå 10 til 9. Ein vurderer at kostandene med dei nye avtalane samla sett vil 
vere om lag på nivå som tidlegare avtale. Det store usikkerheitsmomentet med 
omsyn til brøytekostnad ligg imidlertid på kor vintrane vert framover då sjølve 
brøytinga vert betalt pr. time. Erfaringsmessig kan dette variere svært mykje. Samla 
forbruk på vegvedlikehald vil måtte tilpassast i forhold til dette.        
 
Prisen på tenesta er 2-delt og for 2015 var satsane slik: 
 

1. Fast årleg gebyr/beredskapsgodtgjersle for alle abonnentar: kr 266,- 

2. For vegar med lengde 25 – 100 m: kr 123,- pr. gong 
For kvar påbyrja 100 m over dei første 100 eit tillegg på kr 74,- 
 
Meirverdiavgift kjem i tillegg. 

 
Med bakgrunn i ovanståande om nye brøyteavtalar vil ein tilrå at satsane for brøyting 
av private vegar i 2016 vert auka med om lag 2%. Dei nye satsane vert då: 
 

1. Brøyteabonnentar skal betale eit årleg gebyr/beredskapsgodtgjersle på 272 

kroner. 

2. For vegar med lengde 25 -100 m skal det betalast 126 kroner pr. gong. 
For kvar påbyrja 100 m over dei første 100 eit tillegg på 76 kroner. 

 
Meirverdiavgift kjem i tillegg. 
 
 
 
Fosnavåg, 31.10.2015 
 
 
Olaus-Jon Kopperstad Jon Rune Våge 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Jon Rune Våge 
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AVFALLSGEBYR 2016     
 
 
Tilråding: 
 

1. I medhald av forureiningslova § 34 fastset Herøy kommunestyre følgjande 

gebyr for standardabonnement for renovasjon gjeldande for 2016: 

 

Type abonnement Gebyr pr. abonnement 
2016 

Merknad 

Standardabonnement, dunk 
140 l grøn – 240 l blå 
Henting annakvar veke 

Kr 3.141,60 + mva. 

Standard abonnement, sekk 
Sekkeløysing – 30 sekkar 
Henting annakvar veke 

Kr 3.141,60 + mva. 

Redusert abonnement 
140 l grøn – 240 l blå 
Sekkeløysing – 18 sekkar 

Kr 2.731,20 + mva. 

Abonnement – 
nedgravd løysing 

Kr 3.141,60 + mva. 

 
2. Kommunestyret vedtek i tillegg Gebyrregulativ 2016 med unntak av 

slamtømingsgebyret som vert vedteke i eiga sak. 

 



Side 2 av 4  

 

 

 

Særutskrift: 
 

 Søre Sunnmøre Reinhaldsverk IKS, Smårisevadet 20, 6065 Ulsteinvik 

 Økonomiavdelinga, her 
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Vedlegg: Saksframlegg SSR-sak R18/15 Budsjett  2016 (inkl. gebyrregulativ 

2016) 
 
Bakgrunn 
Saka gjeld fastsetting av avfallsgebyr for 2016. 
 
Saksopplysningar: 
SSR har overteke alle oppgåver/ansvar knytt til avfallsordninga for hushaldningar. 
Det same gjeld m.o.t. greinplassane rundt om i kommunane. Styret og 
representantskapet i SSR er såleis tillagt samla ansvar for avfallsordninga på vegne 
av Herøy kommune. 
 
I høve representantskapsmøte 05.11.2015 har representantskapet i framlegget til 
sak R18/15 lagt fram for godkjenning budsjett inkl. gebyrregulativ for 2016. Dette 
regulativet skal kommunane handsame og godkjenne. Ordninga skal vere 
sjølvfinansierande og gebyra er heimla i forureiningslova §34. 
 
Framlegget til satsar er uendra frå 2015 – m.a.o ein realprisnedgang. Satsane på 
standardabonnement for 2016 vil då verte slik: 

 

Type abonnement Gebyr pr. abonnement 
2016 

Merknad 

Standardabonnement, dunk 
140 l grøn – 240 l blå 
Henting annakvar veke 

Kr 3.141,60 + mva. 

Standard abonnement, sekk 
Sekkeløysing – 30 sekkar 
Henting annakvar veke 

Kr 3.141,60 + mva. 

Redusert abonnement 
140 l grøn – 240 l blå 
Sekkeløysing – 18 sekkar 

Kr 2.731,20 + mva. 

Abonnement – 
nedgravd løysing 

Kr 3.141,60 + mva. 

 
Det vert uendra hentefrekvens frå 2015 til 2016. 
 
Vurdering og konklusjon: 
 
Konsekvensar for folkehelse: Positivt for folkehelsa med systematisk innhenting av 
avfall. 
 
Konsekvensar for beredskap: Ingen konsekvensar. 
 
Konsekvensar for drift:  Ingen konsekvensar for kommunal drift då tenesta vert 
administrert og utført av SSR etter sjølvkostprinsippet. 
 
SSR legg opp til å halde gebyra uendra frå 2015, noko som inneber ein 
realprisnedgang. Hentefrekvensen er uendra. 
 
Rådmannen vil tilrå at gebyra for standardabonnement og gebyrregulativ for 2016 
vert vedteke. 
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Fosnavåg, 31.10.2015 
 
 
Olaus-Jon Kopperstad Jon Rune Våge 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Jon Rune Våge 
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GEBYRREGULATIV FOR SLAMTØMING 2016.     
 
 
Tilråding: 
 

1. Årsgebyret for slamtøming av private slamavskiljarar vert vedteke uendra frå 
2015 til 2016. Dvs. at gebyret i 2016 vert sett til kr.925,- for tankvolum inntil 6 
m3. For traktortøming, større slamavskiljarar samt tette tankar er prisen 
entreprenørs faktura med eit påslag på 25%. 
  

2. Vedtaket vert gjort med heimel i lov av 31. mars 1981 nr.6 om vern mot 
forureining og om avfall(forureiningslova)§34. 

 
 
 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
Særutskrift: 

 Søre Sunnmøre Reinhaldsverk IKS, Smårisvaldet 20, 6065 Ulsteinvik 

 Økonomiavdelinga, her 
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Vedlegg:  

 SSR sak R18/15 Budsjett 2016 (inkl. gebyrregulativ 2016)  
 

Bakgrunn for saka:  
Saka gjeld fastsetjing av årsgebyr for slamtøming av private slamavskiljarar for 2016.  
Årsgebyret for slamtøming er foreslått med bakgrunn i budsjettprisane som SSR legg 
opp til å krevje inn frå kommunen i 2016, med tillegg av kommunen sine 
administrasjonskostnader og vurdert behov for å ha midlar i fond.  
 
Saksopplysningar:  
Etter forureiningslova §26 har kommunen plikt til å syte for tøming av private 
slamavskiljarar. Det er krav om full kostnadsdekning for ordninga med slamtøming jfr. 
forureiningslova §34. For berekning av gebyr gjeld difor sjølvkostprinsippet, d.v.s. at 
kommunen ikkje kan subsidiere ordninga med slamtøming, og kan heller ikkje tene på 
ordninga.  
 
Det er Søre Sunnmøre Reinhaldsverk (SSR) om har kontrakt med slamentreprenør og 
administrerer ordninga for m.a. Herøy kommune. SSR gjekk i slutten av 2012 inn 
kontrakt med Miljøservice AS som slamentreprenør for perioden frå og med utgangen av 
2012 og fram til 31.12.2014 (2 år) med opsjon på 1 år + 1 år. 
  
Ved handsaminga av budsjett 2016, inkl. gebyrregulativ, har Representantskapen i Søre 
Sunnmøre Reinhaldsverk i sak R 18/15 den 05.11.2015 sett fram forslag til vedtak om at 
gebyret for slamtøming skal vere pris inn + 25% pr. tank pr. år for tankar inntil 6m3.  
  
Årsgebyret for slamtøming av private slamavskiljarar i Herøy kommune vart i 2015 sett 
til kr 925,- + mva. for tankvolum inntil 6m3. 
 
Neste tømerunde for slamtankar i Herøy kommune vert utført i slutten av 2016. Normal 
tømefrekvens er 2. kvart år på bustadar og 4. kvart år på fritidsbustadar hytter.  
 
I slamrekneskapen står der no 02.11.2015 kr. 768.836,-  . Rådmannen vil med bakgrunn 
i ovanståande tilrå at slamtømingsgebyret i Herøy kommune vert halde uendra frå 2015 
til 2016. 
 
Konsekvensar for folkehelsa:  
Etablering av gode tømerutinar fremmar god folkehelse. 
  
Konsekvensar for beredskap:  
Kort utrykkingstid for slamentreprenøren gir god beredskap i forhold til uønska 
forureining.  
 
Konsekvensar for drifta:  
Alle utgifter i tilknyting til slamtøming skal kostast av abonnentane og belastar soleis 
ikkje den kommunale drifta elles.  
 
Vurdering og konklusjon:  
Tømerunda som vert utført i 2016 vert oppfinansiert ved å bruke bunde fond for 
slamtøming ( Avsett i fond for 2015) samt ved bruk av årleg gebyr slamtøming for 2016.  
 
Neste tømerunde skal utførast i 2016 og dermed gjennomførast/betalast over 
budsjettåra 2015 og 2016. Utifrå dagens prisnivå, så vil ein legge opp fond i 2015 som 
vil gå med til å betale for tømerunda i 2016. Ein vil soleis ha nok til å betale for 
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tømerunda og dermed vil ein ha ei dekningsgrad som gjer at ordninga er 
sjølvfinansierande, og ikkje belastar drifta elles. 
  
Rådmannen vil med bakgrunn i ovanståande og etter ei samla vurdering tilrå at gebyret 
for slamtøming av private slamavskiljarar i 2016 vert det same som i 2015. Dvs. at 
årsgebyret for slamtøming av private slamavskiljarar i 2016 vert sett til kr. 925,- + mva 
for tankvolum inntil 6 m3. For traktortøming, større slamavskiljarar samt tette tankar er 
prisen entreprenørs faktura med eit påslag på 25%. Eventuelt overskot vert å plassere 
på sjølvkostfond for slamtøming av private slamavskiljarar. 
  
  
 
Fosnavåg, 02.11.2015 
 
 
Olaus-Jon Kopperstad Jon Rune Våge 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Fred Arnesen 
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GEBYRREGULATIV FOR AVLAUPSGEBYR 2016.     
 
 
Tilråding: 
 
1.Herøy kommunestyre vedtek nytt gebyrregulativ for Herøy kommune med verknad  
   Frå 01.01.2016,jfr. vedlagt gebyrforslag for avlaup 2016. 
 
2.Dette vedtaket er gjort med heimel i lov om kommunale vass- og kloakkavgifter av  
   31. mai 1974.  
 
 
 

 

 

 
 
 
 
 
 
Særutskrift: 
Økonomiavdelinga, her 
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VEDLEGG: 
 1. Gebyrregulativ 2016 - Avlaupsgebyr 
 2. Gebyrregulativ 2015 - Avlaupsgebyr 
 
 
BAKGRUNN FOR SAKA: 
Saka gjeld årleg fastsetjing av tilknytings- og årsgebyr for avlaup etter forskrift 
vedteke i kommunestyret 27.10.2005 saksnr: 088/05. 
 
 
SAKSOPPLYSNINGAR: 
Gjeldande prisjustering vart vedteken med verknad frå 01.01.15. Ein har for 2016 
lagt til grunn ei auke i årsgebyret for avlaupstenester på 2%. Ein har i inneverande år 
brukt om lag 15 mill. kroner av eit totalbudsjett på 15.5 mill. kroner avsett til 
utbygging etter Kloakkrammeplanen i 2015. 
Avskriving og renteutgiftene på låna har auka den seinare tida grunna auka 
låneopptak til finansiering av avlaupsprosjekt. Låna til leidningsanlegg vert avskrivne 
over 40 år, medan tekniske anlegg som pumpestasjonar og silanlegg vert avskrivne 
over 20 år. Pr. 31.12.2014 stod det 1.985.460,- kroner på bunde driftsfond kloakk. 
Totalt aktivert i balansen vedkomande avlaupsanlegg er i dag om lag 100 mill. 
kroner. Avskrivingar og renter vert berekna av denne summen og er i budsjettet for 
2016 berekna til om lag 7,0 mill. kroner samla. Dei største utbyggingane av 
hovudavlaupsnettet som står igjen i dag er Moltu 2, deler av Remøya og austre del 
av Fosnavåg dvs. frå Nørvåg til Vågsholmen. Kostnaden med desse anlegga vil 
anslagsvis vere 15-20 mill. kroner. Dette vil medføre at rente- og avdragskostnadene 
vil auke monaleg, noko som vil medføre at avlaupsgebyra må aukast i åra som kjem.         
 
Etter gjeldande sentrale lover og forskrifter vedkommande vass- og kloakkgebyr er 
det lagt opp til at meir av det samla gebyret skal leggjast på årsgebyret medan 
tilknytingsgebyret bør reduserast. I gebyrforskrifta for Herøy kommune som vart gjort 
gjeldande frå og med 01.01.2006 er det lagt opp til dette. For 2016 vert det i 
forslaget til gebyrregulativ lagt opp til at tilknytingsgebyret vert halde på same nivå 
som i 2015, medan årsgebyret vert føreslått auka med 2%. Forslag til nytt 
gebyrregulativ for avlaup for 2016 følgjer saka som vedlegg.  
 
Ved den årlege rekneskapsavslutninga vert alle funksjonane som ligg under ansvar 
5131 Avlaup sett under eitt.  
 
 
VURDERING OG KONKLUSJON: 
 
Konsekvensar for folkehelsa: 
Etablering av gode avlaupsanlegg fremmar god folkehelse. 
 
Konsekvensar for drifta: 
Alle utgifter i tilknyting til avlaupsanlegg for kloakk vert kosta av abonnentane og 
belastar såleis ikkje den kommunale drifta elles. 
 
 
Konsekvensar for beredskap: 
Gode avlaupsanlegg og god drift / driftsovervaking gir god beredskap i forhold til 
uønska forureining. 
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Avlaupsgebyra i Herøy kommunen er noko høge i forhold til nabokommunane. Dette 
kjem m.a. av topografien og busetnaden i kommunen med mange bygdelag der det 
må byggast ut kommunalt avlaupsnett. Fleire stadar vert det p.g.a dette lang 
transport av avlaupsvatn ved hjelp av ein rekke pumpestasjonar som både er dyre å 
bygge og som gir auka driftsutgifter.   
 
Utbyggingstakta og kostnadane med utbyggingane av avlaupsanlegg i kommunen 
har dei seinare åra vore større enn ein greier å dekke opp i form av auka inntekter 
frå nye abonnentar. Forslaget frå administrasjonen går på å auke årsgebyret med 
2% som er den % satsen ein må ha for å kunne dekke opp m.a. auka avskrivings- 
og renteutgifter. Rådmannen vurderer det såleis slik at sjølv om ein ikkje aukar 
tilknytingsgebyret, men aukar årsgebyret med 2%, vil ein ha ei dekningsgrad på 
100%. D.v.s. at ordninga er sjølvfinansierande, og ikkje belastar den kommunale 
drifta elles.  
 
 
 
Fosnavåg, 02.11.2015 
 
 
Olaus-Jon Kopperstad Jon Rune Våge 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Fred Arnesen 
 
 
 
 



Gebyrregulativ for avlaup 
Vedteke i Herøy kommunestyre ……..2014 med verknad frå 01.01.2015 

 
 
 
 
 

Rammer for gebyrberegning 

 Gebyrene skal ikkje overstige kommunen sine kostnader, men kan avregnes over ein 
4 års periode.  

 Gebyrberegning baseres på Lov om kommunale vass- og kloakkavgifter av 31. mai 
1974 samt nasjonale og kommunale forskrifter om vann- og avlaupsgebyrer.  

 Alle priser skal tillegges 25 % mva. 
 

1.   Eingongsgebyr for tilknyting 

 
Eingongsgebyr skal betalast ved tilknyting til offentleg avlaupssystem. 
 

2.   Årsgebyr 

2.1 Abonnementsgebyr 

 
Abonnementsgebyret skal differensierast etter brukarkategori:  
 
Abonnementsgebyr for næring skal betalast av næringseigedomar, offentlege 
verksemder og burettslag. 
 
Abonnementsgebyr for bustad skal betalast av andre abonnentar. 
 
Alle abonnentar i ein brukarkategori betalar likt abonnementsgebyr.  
 

Abonnementsgebyr: Avlaup 

 Næring  2621   kr/abonnent 

 Bustad  2621   kr/abonnent 

 

 

 

 



 

2.2 Forbruksgebyr 

 
Forbruksgebyret vert utrekna på grunnlag av stipulert eller målt forbruk, begge basert 
på einingspris for avlaup.  
 
Enhetspris 

Målt forbruk 

Enhetspris for avlaup : 

Kr 13,30 pr/ m3 

 
 
Forbruksgebyret baseres på faktisk forbruk (vannmåler) og pris pr. m3. Avlaupsmengde 
regnes lik vannmengde. Unntak frå dette må dokumenterast av abonnenten. 
 

Forbruksgebyr ved bruk av vannmåler:  

 Avlaup : Enhetspris   [kr/m3]  x  Målt forbruk [m3] 

 
 

Stipulert forbruk 

 
Forbruksgebyret skal baserast på stipulert forbruk og pris pr. m3.  
 
Stipulert forbruk [m3] vert utrekna slik: 
Bruksareal BRA  [m2] x spesifikt forbruk [m3/m2] 
der: 

 Arealet utreknast som bruksareal BRA [m2] etter NS 3940 

 Spesifikt forbruk er fastsett til 0,90 m3/m2 
 

Forbruksgebyr; bustader:  

 Avlaup :   Enhetspris [kr/m3]  x  Stipulert forbruk [m3] 

 
Bustadsabonnentane vert plassert i gruppe 1, 2 eller 3 utifrå bruksareal BRA basert på 
utrekningar i samsvar med NS 3940. Satsane for gruppe 1, 2 og 3 vert rekna med 
grunnlag i gjennomsnittleg BRA som for Herøy kommune er på hhv. 114 m2, 212m2 og 
360m2. 
 
Næringsabonnentane som ikkje har installert vassmålar vert plassert i gruppe 1, 2,3,4 
eller 5 utifrå bruksareal BRA basert på utrekningar i samsvar med NS 3940. Satsane for 
gruppe 1, 2,3 og 4 vert rekna med grunnlag i gjennomsnittleg BRA som for Herøy 
kommune er på hhv. 314 m2, 892m2, 2260m2 og 4561m2  
 



 
AVLAUPSGEBYR (Alle prisar er eks. mva) 

Tilknytingsgebyr  

Eingongsgebyr for tilknyting  KR 15.000,- for tilknyting av bustadar. 

Eingongsgebyr for tilknyting        KR 15.000,- for tilknyting av næringseigedomar. 

Årsgebyr = ABONNEMENTSGEBYR + FORBRUKSGEBYR 

Abonnementsgebyr   Pr. abonnent 

Næring Kr 2621,- 

Bustad Kr 2621,-  

Forbruksgebyr – Stipulert forbruk etter BRA eller vassmålar.  

Einingspris for avlaup   13,30 kr/m3 

Ved bruk av vassmålar: Einingspris * forbruk  

Ved stipulert forbruk: Gjennomsnittleg bruksareal(BRA) for gruppe x spesifikt forbruk 
x einingspris. Abonnentane vert plassert i aktuelle grupper etter bruksareal der 
følgjande forbruksgebyr er utrekna.  

Bustadar: 

Gruppe 1 150 m2 Kr 1.362,- 

Gruppe 2 151 – 299 m2 Kr 2.531,- 

Gruppe 3 Over 300 m2 Kr 4.300,- 

GAB registrerte fritidseigedommar: 0.5 * stipulert forbruksgebyr 

Næringsbygg:  

Gruppe 1 500 m2 Kr 4.167,-    

Gruppe 2 501 – 2000 m2 Kr 11.838,- 

Gruppe 3 2001 – 4000 m2 Kr 29.994,- 

Gruppe 4 4001 – 5500 m2 Kr 60.533,- 

Gruppe 5 Over 5501 m2 Kr 13,30 pr m2 

Alt bruksareal i bustadar (BRA) skal medreknast i gebyrgrunnlaget, for næringsbygg skal 
alle bygg på eigedomen medreknast i gebyrgrunnlaget.    

 

 



Gebyrregulativ for avlaup 
Vedteke i Herøy kommunestyre ……..2015 med verknad frå 01.01.2016 

 
 
 
 
 

Rammer for gebyrberegning 

 Gebyrene skal ikkje overstige kommunen sine kostnader, men kan avregnes over ein 
4 års periode.  

 Gebyrberegning baseres på Lov om kommunale vass- og kloakkavgifter av 31. mai 
1974 samt nasjonale og kommunale forskrifter om vann- og avlaupsgebyrer.  

 Alle priser skal tillegges 25 % mva. 
 

1.   Eingongsgebyr for tilknyting 

 
Eingongsgebyr skal betalast ved tilknyting til offentleg avlaupssystem. 
 

2.   Årsgebyr 

2.1 Abonnementsgebyr 

 
Abonnementsgebyret skal differensierast etter brukarkategori:  
 
Abonnementsgebyr for næring skal betalast av næringseigedomar, offentlege 
verksemder og burettslag. 
 
Abonnementsgebyr for bustad skal betalast av andre abonnentar. 
 
Alle abonnentar i ein brukarkategori betalar likt abonnementsgebyr.  
 

Abonnementsgebyr: Avlaup 

 Næring  2673   kr/abonnent 

 Bustad  2673   kr/abonnent 

 

 

 

 



 

2.2 Forbruksgebyr 

 
Forbruksgebyret vert utrekna på grunnlag av stipulert eller målt forbruk, begge basert 
på einingspris for avlaup.  
 
Enhetspris 

Målt forbruk 

Enhetspris for avlaup : 

Kr 13,60 pr/ m3 

 
 
Forbruksgebyret baseres på faktisk forbruk (vannmåler) og pris pr. m3. Avlaupsmengde 
regnes lik vannmengde. Unntak frå dette må dokumenterast av abonnenten. 
 

Forbruksgebyr ved bruk av vannmåler:  

 Avlaup : Enhetspris   [kr/m3]  x  Målt forbruk [m3] 

 
 

Stipulert forbruk 

 
Forbruksgebyret skal baserast på stipulert forbruk og pris pr. m3.  
 
Stipulert forbruk [m3] vert utrekna slik: 
Bruksareal BRA  [m2] x spesifikt forbruk [m3/m2] 
der: 

 Arealet utreknast som bruksareal BRA [m2] etter NS 3940 

 Spesifikt forbruk er fastsett til 0,90 m3/m2 
 

Forbruksgebyr; bustader:  

 Avlaup :   Enhetspris [kr/m3]  x  Stipulert forbruk [m3] 

 
Bustadsabonnentane vert plassert i gruppe 1, 2 eller 3 utifrå bruksareal BRA basert på 
utrekningar i samsvar med NS 3940. Satsane for gruppe 1, 2 og 3 vert rekna med 
grunnlag i gjennomsnittleg BRA som for Herøy kommune er på hhv. 114 m2, 212m2 og 
360m2. 
 
Næringsabonnentane som ikkje har installert vassmålar vert plassert i gruppe 1, 2,3,4 
eller 5 utifrå bruksareal BRA basert på utrekningar i samsvar med NS 3940. Satsane for 
gruppe 1, 2,3 og 4 vert rekna med grunnlag i gjennomsnittleg BRA som for Herøy 
kommune er på hhv. 314 m2, 892m2, 2260m2 og 4561m2  
 



 
AVLAUPSGEBYR (Alle prisar er eks. mva) 

Tilknytingsgebyr  

Eingongsgebyr for tilknyting  KR 15.000,- for tilknyting av bustadar. 

Eingongsgebyr for tilknyting        KR 15.000,- for tilknyting av næringseigedomar. 

Årsgebyr = ABONNEMENTSGEBYR + FORBRUKSGEBYR 

Abonnementsgebyr   Pr. abonnent 

Næring Kr 2673,- 

Bustad Kr 2673,-  

Forbruksgebyr – Stipulert forbruk etter BRA eller vassmålar.  

Einingspris for avlaup   13,60 kr/m3 

Ved bruk av vassmålar: Einingspris * forbruk  

Ved stipulert forbruk: Gjennomsnittleg bruksareal(BRA) for gruppe x spesifikt forbruk 
x einingspris. Abonnentane vert plassert i aktuelle grupper etter bruksareal der 
følgjande forbruksgebyr er utrekna.  

Bustadar: 

Gruppe 1 150 m2 Kr 1.389,- 

Gruppe 2 151 – 299 m2 Kr 2.582,- 

Gruppe 3 Over 300 m2 Kr 4.386,- 

GAB registrerte fritidseigedommar: 0.5 * stipulert forbruksgebyr 

Næringsbygg:  

Gruppe 1 500 m2 Kr 4.250,-    

Gruppe 2 501 – 2000 m2 Kr 12.075,- 

Gruppe 3 2001 – 4000 m2 Kr 30.594,- 

Gruppe 4 4001 – 5500 m2 Kr 61.744,- 

Gruppe 5 Over 5501 m2 Kr 13,60 pr m2 

Alt bruksareal i bustadar (BRA) skal medreknast i gebyrgrunnlaget, for næringsbygg skal 
alle bygg på eigedomen medreknast i gebyrgrunnlaget.    

 

 



 

 
Rådmannen 

 

SAKSFRAMLEGG 

  
 

Sakshandsamar: OJK Arkivsaknr: 2015/525 
    Arkiv: 124 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

210/15 Formannskapet 17.11.2015 

 Arbeidsmiljøutvalet 30.11.2015 

 Kommunestyret 10.12.2015 
 
 
 
BUDSJETT 2016 OG ØKONOMIPLAN 2016-2019. 2. HANDSAMING.     
 
Tilråding: 
 

1. Kommunestyret vedtek følgjande strategi: 

Herøy kommunestyre ser folketalsvekst og positivt omdøme som dei to mest 
sentrale indikatorane for positiv utvikling. Kommunestyret vedtek følgjande 
strategi for dei 4 programområda i økonomiplanperioden: 
 

Organisasjon  
- utvikle gode leiarar på alle nivå gjennom systematisk leiarutvikling 
- utvikle kompetansen til dei tilsette med bakgrunn i organisasjonen sitt 
  behov 
 

Tenester 
- Tilpasse tenestenivået og folk sine forventingar til det kommunen kan 
  levere innanfor tilgjengelege ressursar 
- Leggje vekt på kvalitet og kompetanse på dei tenestene kommunen 
  leverer 
- Utføre god sakshandsaming i samsvar med forvaltningslova. 
 
Lokalsamfunn 
- Leggje til rette for byutvikling, bustadbygging og næringsutvikling. 
- Satse på kultur og oppleving 
- Omdømebygging 
 
Økonomi 
- Streng prioritering i drifta 
- Satse på tiltak som frigjev ressursar 
- Byggje opp bufferfond på sikt 
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- Ta ut synergiar gjennom samarbeid 
 

2. Rammene til dei ulike avdelingane blir slik i 2016 (runda av til næraste kr 5.000,-). 

Område Brutto Brutto Netto Netto  

  Utgift 2016 Inntekt 2016 Utgift 2016 
budsjett 

2015 

Pol. Leiing 3.890 45 3.845 4.030 
Adm leiing 3.850 420 3.430 4.120 
Servicetorget 4.255 835 3.420 3.320 
Dokumentsenter og pol. Sekr. 2.265 155 2.110 2.210 
Økonomiavd 6.055 485 5.570 5.650 
Pers og org. avd 9.555 2.100 7.455 8.060 
IKT 6.685 645 6.040 5.200 
Overføringar til andre 13.370 1.340 12.030 8.980 
Barnehageavdelinga 70.120 4.020 66.100 64.230 
Skuleavdelinga 129.305 19.190 110.115 108.810 
Barn, familie og helse 50.210 10.620 39.590 38.195 
Pleie og omsorgsavd. 128.440 20.930 107.510 105.650 
Bu- og habilitering 51.780 12.725 39.055 37.870 
Sosial og flyktning 20.105 10.990 9.115 9.595 
Kulturavdelinga 18.405 9.510 8.890 8.520 
Utviklingsavdelinga 9.030 3.240 5.790 5.790 
Anlegg og driftsavd. 40.715 24.310 16.405 15.960 
Eigedomsavdelinga 34.115 14.885 19.230 17.275 

Samhandlingsreforma 890 890 0 0 

   
3. Herøy kommune vedtek den gjeldande maksimalsatsen for inntektsskatteøre 
      for år 2016. 
 
4.   Kommunale avgifter, betalingssatsar, husleiger og eigendelar vert prisjustert 

Om ikkje anna vert bestemt særskilt. 
 
5.   Det vert vedteke slike endringar i betalingssatsane: 

a. Barnehagesatsane følgjer den statlege maksimalprisordninga i 2016. 
Kr 2.580,- for heil plass + matpengar kr 300,-. 

b. Husleiga for kommunale utleigebustadar vert regulert årleg etter kontraktsdato 
dersom endringa i konsumprisindeksen for same periode er positiv. Ved inngåing av 
ny husleigekontrakt vert veiledande husleige for leigeobjektet vurdert opp mot og 
eventuelt regulert til same nivå som for tilsvarande kommunale leigeobjekt. Dersom 
husleigesatsen for eit eller fleire kontraktsforhold avvik frå gjengs leige, kan forvaltar 
regulere husleiga til gjengs nivå i tråd med krava i husleigelova.  

c. Vaksinasjon kr 350,- pr konsultasjon + dekning av vaksinekostnader. 
d. Abonnementsordninga for heimetenestene vert slik: 

(Pr. 1.5.15 er 1 G kr. 90.068,- 

 Timepris:  kr 350,-  (kr 250,- i 2015 – under 2 G har ein timepris på 186,-) 

 2-3 G – Kr 1.400,- per mnd       (kr 1.000,-) 

 3-4 G – Kr 1.750,- per mnd       (kr 1.300,-) 

 4-5 G – kr 2.100,- per mnd        (kr 1.600,-) 

 Over 5 G – kr 2.450,- per mnd  (kr 1.900,-) 

e) Leige tryggleiksalarmar kr 300,- per månad (uendra). 
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f) Korttidsopphald institusjon kr 147,- pr døgn (kr 142,-) 
    Kommunen vil automatisk oppjustere sine satsar     i tråd med sentrale justeringar. 

g) Dagplass ved institusjon kr 77,- pr dag (kr 74,-).  
     Kommunen vil automatisk oppjustere sine satsar     i tråd med sentale justeringar.  

h) Sal av middag ved institusjonane kr 80,- pr middag (uendra) 
i) Utkøyring og sal av middag frå institusjonane kr 100,- pr middag (uendra) 
j) Kurdøgnprisen for opphald i institusjonane (sjukeheimane) vert sett til   

     kr 1.900,-  (kr 1.853,- per døgn i 2015).  Prisen må bereknast eksagt når budsjettet til  
            PO er vedteke  –  når tilrådinga til kommunestyret er kjent).     

k) Eigenbetaling for elevplass i Kulturskulen blir kr 3.300,- (kr 3.000,-) gjeldande frå 
01.08.2016 

l) Betaling for sal av dirigenttimar til kor for vaksne, kr 300,- per time (kr 200,-), 
gjeldande frå 01.08.2016 

m) Betaling for sal av dirigenttimar til korps for vaksne, kr 250,- per time (kr 200,-), 
gjeldande frå 01.08.2016 

n) Betaling for andre tenester i kulturskulen, opp 5% gjeldande frå 1. august 2016 
o) Eigenbetaling for SFO-plass.  Gruppe 1 Full plass kr 2.430,- (kr 2.315,-).  Tilsvarande 

auke på 5% også for gruppe 2 og 3 samt ferie SFO.  Alt gjeldande frå 01.08.2016  
p) Tilknytningsavgift for kloakk, kloakkgebyr, feieavgift, renovasjonsavgift, avgift for 

tvungen slamtømming og gebyrsatsane for byggesakshandsaming, oppmåling, 
planarbeid etc vert fastsett for 2016 gjennom eigne vedtak i kommunestyret. 

q) Andre avgifter, betalingssatsar etc som ikkje er nevnt over aukar med 3,0% 
 

6. Investeringsprosjekt som det er løyvd budsjettmidlar til i 2015, men som ikkje er 
avslutta vil  
automatisk få overført unytta ramme til 2016. 

 
7. Budsjettet for 2016 fører til slike nye faste stillingsheimlar: 

a. 0,20 årsverk Barnehageavdelinga. 
 

8. Det vert lagt fram særskilde saker for handsaming av avtalevilkår og økonomisk 
deltaking når søknad ligg føre når det gjeld saker knytt til planlegging og 
utbygging i samband med næringsutvikling og infrastrukturanlegg. 

 
9. Kommunestyret ber om at stillingar vert haldne vakante så lenge det er forsvarleg. 

Kommunestyret ber vidare om at rådmannen i samarbeid med administrasjonen og 
dei tillitsvalde legg fram ein plan for reduksjon av lønsutgiftene/nedbemanning innan 
01.03.2016. 

 
10. Kommunestyret legg til grunn at det vert gjennomført organisatoriske endringar med 

verknad frå 01.01.2017 slik at det vert lagt betre til rette for å nytte ressursane på 
tvers i organisasjonen. For å styrke organisasjonen si evne til å gjere dei nødvendige 
omstillingane, vert  leiarutviklingsprogrammet vidareført. Kommunestyret vil også 
gjennomføre Kommunekompasset. Det vert søkt KS om OU-midlar til dekning av 
kostnadane. 
 

11. Alle investeringsprosjekt, også dei som er omfatta av kloakkrammeplanen, skal så 
snart dei er ferdige leggast fram for kommunestyret for endeleg godkjenning 
(økonomisk avslutning). 

 
12. Budsjettrapportering og rapportering etter måltal skal skje kvart tertial 30.04  

og 31.08. 
 

13. Kommunestyret vedtek eit låneopptak på NOK  63,1  mill for 2016. Ordførar  
og/eller rådmann får fullmakt til å ta opp og godkjenne lånevilkåra innanfor  
oppgitt låneramme i budsjettet. 
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14. Kommunestyret vedtek låneporteføljen til Herøy  kommune, og alle lån i porteføljen 

kan vere aktuelle for refinansieringar i budsjettåret 2016. Rådmannen står fritt til å 

betale budsjetterte avdrag på dei lån han finn føremålstenleg, uavhengig av 

opprinneleg vedtak. 

 
15. Rådmannen får fullmakt til å utføre budsjettendringar for det som vedkjem refusjon 

sjukeløn opp mot vikarutgifter, samt endringar knytt til mva kompensasjonen. 

16. Kommunestyret vedtek budsjettet for 2016 og økonomiplanen for perioden 2016-
2019 på grunnlag av dei rammer og føresetnader som er fastsett i denne planen. 

 

 
 

 
 
Særutskrift: 
 

- Fylkesmannen i Møre og Romsdal 
- Vest Kontroll AS 
- Søre Sunnmøre Kommunerevisjon 
- Avdelingane, her 
- Kyrkjeleg Fellesråd 
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Vedlegg:   

 Forslag til nye tiltak investering 2016-2019 

 Forslag til nye tiltak drift 

 Budsjettkommentarar 

 Kostratal 2014 

 Skjematiske oppsett av rådmannens budsjett og økonomiplan 2016 og 2016-
2019. 

         
                                     
 
Saksopplysningar: 
 

1. Innleiing: 
 
I statsbudsjettet (Prop. 1 S) legg regjeringa opp til ein realvekst i kommunesektoren sine 
samla inntekter   på 7,3 mrd kroner i 2016 (1,7%).  Av denne veksten er 4,7 mrd kr frie 
inntekter (1,4%).  Veksten er berekna ut i frå inntektsnivået i 2015 slik det vart skissert etter 
stortinget si handsaming av Revidert nasjonalbudsjett 2015.  Inntektsveksten skal legge til 
rette for at kommunane og fylkeskommunane skal tilby fleire og betre tenester. 

Veksten i frie inntekter omfattar blant anna 0,4 milliardar kroner til satsing på rusomsorg, 0,2 
milliarder kroner til helsestasjonar og skulehelsetenesta, 0,4 milliardar kroner til eit meir 
fleksibelt barnehageopptak og 0,2 milliard kroner til fornying og opprusting av fylkesvegane. 

Innanfor veksten i kommunesektorens samla inntekter foreslår regjeringa blant anna auka 
løyvingar til følgjande føremål:  

 Ein ekstra time naturfag i grunnskulen  

 Auka lærlingtilskott  

 Likeverdig handsaming av kommunale og private barnehagar.  

 1 200 nye dagaktivitetsplassar for heimebuande med demens  

 Investeringstilskott til 2 500 heildøgns omsorgsplassar  

 Ny investeringsramme på 3 milliarder kroner innafor rentekompensasjonsordning for 
fylkesvegar 

 
I regjeringa sin tiltakspakke for auka sysselsetjing foreslår ein eit engongstilskott på 500 
millioner kroner til vedlikehald og rehabilitering av skular og omsorgsbygg i kommunane. 
Midla kjem i tillegg til veksten i kommunesektoren sine inntekter. 
 

2. Økonomi 
 
Dei ”frie inntektene” til Herøy kommune er i hovudsak samansett av utbyttet frå Tussa, 
finansavkastning, skatt og rammetilskott. Utbytte frå Tussa har vore lågt over fleire år, men 
det er grunn til å tru at ein får ein liten vekst i 2016.  Både Volda og Ørsta kommunar har 
innført eigedomsskatt, som vil ta godt føre seg i selskapets kapitalstruktur. Det statlege 
inntektssystemet gjev ikkje rom for lokalsamfunnssatsing. Dette må kommunen skaffe seg 
gjennom andre inntektskjelder eller frigjering av ressursar. 

2.1 Det økonomiske handlingsrommet i økonomiplanperioden 

Det er nivået på kommunen sine inntekter som avgjer kva utgifter kommunen kan ha. I 
tillegg må ein ta omsyn til netto finanskostnadar. Når ein har fastsett desse postane ser ein 
kva ein kan fordele ut som driftsmidlar til avdelingane, kor mykje vi må saldere utgiftssida 
med for å balansere utgifter og inntekter, og kor mykje vi må saldere for eventuelt finne rom 
for nye tiltak i budsjett og økonomiplan.  

Herøy går mot eit rekneskapsmessig meirforbruk i 2015.  Det er fleire grunnar til dette. Vi 
kan kort nemne skatt/ramme, finans og det faktum at det vart lagt inn ei generell innsparing 
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på 8,75 mill ved avgang/vakanse i administrative stillingar.  Sjølv om ein del faktorar går imot 
oss også i år (fordelingsprosenten blir redusert med 0,58) er det likevel grunn til å tru at vi i 
2015 får ein vekst i dei kommunale skatteinntektene etter 2 år med reduksjonar.   

Herøy kommune har investert store summar dei siste åra i bl.a. omsorgsbustadar, 
uteområder, vegar etc noko som igjen har resultert i høgare finanskostnadar (vesentleg 
avdrag).  Det gjer at kommunen må effektivisere ytterlegare i tida som kjem for å kunne ha 
eit samsvar mellom inntekter og utgifter.  Rådmannen har kontinuerleg fokus på dette og 
organisasjonen har synt evne og vilje til å takle slike utfordringar.   

For 2016 kan ein balansere budsjettet ved å nytte staten sine prognoser på skatt og 
rammetilskott, ved å forutsette at skatteoppkrevjinga ikkje vert statleggjort per 01.06.2016, 
ved å halde vakante stillingar ledige, ved å effektivisere drifta endå eit par hakk og ved å 
vere forsiktige med å godkjenne nye drifts- og investeringstiltak.  Eit budsjett og ein 
økonomiplan skal vere eit styringsverktøy og om det ikkje er reelt vil det heller ikkje vere eit 
styringsverktøy for administrasjon og politikarar.   

Gjennom statens endringar i rekneskapsprinsipp og innføring av stadig nye satsingsområder 
og reformer blir det for mange ukjende faktorar som det er vanskeleg å ta tilstrekkeleg 
omsyn til i budsjetteringsarbeidet.  Ein kan kort nemne barnehagereforma, 
samhandlingsreforma, momskompensasjonen, brukarstyrt personleg assistent og 
pensjonsforskriftene.  Dei siste par åra har i tillegg staten tatt ein sjanse på at kommunane 
sine skatteinntekter skal auke med 4,4% i 2014 og 3,7% i 2015 og 6,85% i 2016.  Dette har 
synt seg å vere ein alt for stor vekst for Herøy kommune sin del, men tala på landsbasis for 
2015 har vore betre enn det staten rekna med i revidert budsjett.   

Vi kan også ta med at alle postar der det økonomiske aspektet er usikkert må kommunane 
stadig bere meir av risikoen.  Eit godt døme her er det øyremerka tilskotet til 
ressurskrevjande brukarar.  Eit anna kan vere mottak av flyktningar. 

I komande økonomiplanperiode må kommunen fortsette å jobbe målretta med bl.a. 
endringar i drifta og endringar i organiseringa av dei kommunale tenestene.  Vidare må ein 
vurdere nøye eventuelle nye investeringar og driftstiltak. Det vil ha alvorlege konsekvensar 
om kommunestyret ikkje ser drifta og utviklinga i eit heilheitleg og langsiktig perspektiv.  
Samtidig må Herøy, som mange andre kommunar, posisjonere seg i høve til 
kommunereforma.  Feilprioriteringar vil binde opp økonomien i lang tid og forsterke ei 
negativ utvikling i kommunen sitt handlingsrom. Stor vekst i kostnadane og lav inntektsvekst 
kan på sikt tvinge fram ei innføring av eigedomsskatt i Herøy kommune.   

Det må frigjerast driftsmidlar til å møte utfordringane. Driftsmidlar kan gjennomførast på fire 
måtar: 
 
1. Prioritere eller ta vekk driftsmidlar.  
2. Redusere kvalitet og omfang av leverte tenestar. 
3. Endre på struktur i tenesteleveransen, dvs. redusere tal stadar ein leverar tenester.  
4. Auke skatteinntektene, ved å legge til rette for nye/fleire innbyggarar, og/eller innføre 

eigedomsskatt.  

Rådmannen ser no at å redusere ytterlegare på tilgjengelege driftsmidlar ikkje har 
tilstrekkeleg effekt på dei økonomiske utfordringane. Ein har også auka gebyr- og 
betalingssatsar opp til eit nivå tilsvarande våre nabokommunar.  Det er såleis lite å hente på 
å auke prisen på varer og tenester ut over det ein legg opp til i budsjett 2016.   Løysingane 
ligg i dei andre verkemidlane. Investeringsbudsjettet bør ha eit perspektiv som anten gir 
grunnlag for endra struktur eller gir stimuli for å skaffe nye/fleire innbyggjarar og kompetanse 
til næringslivet/lokalsamfunnet. Stagnasjon i folkevekst vil gi lågare skatteinntekter og på sikt 
lågare rammeoverføringar. 

 

2.2 Skatt/rammetilskott 

Herøy kommune har i mange år hatt høgare skatteinntekter enn landsgjennomsnittet.  Dei 
siste par åra har inntektene flata ut og endå gått litt tilbake.  2015 såg lenge ut til å bli eit 
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brukbart år, men kommunen sin fordelingsprosent (delinga mellom skattekreditorane) vart 
monaleg redusert for 2014, noko som vil gje eit stort negativt utslag i siste kvartal  (redusert 
med 0,58 poeng). 

I statsbudsjettet for 2016 ser staten føre seg ein vekst i skatteinntektene på formidable 
6,95% sett i høve til revidert budsjett.  Herøy kommune har lavare skatteinntekter enn det 
revidert budsjett for 2015 føreset.  Det gjer at vi har redusert utgangspunktet frå ei 
skatteinntekt på 253,2 mill kr til  248,5 mill kr som vi trur blir resultatet i 2015.  Dei auka 
skatteinntektene skal kome som eit resultat av endra skattøre (kommunens del av dei samla 
skatteinntektene).  Denne er foreslått auka frå 11,35% til 11,80%.  Det gjenstår å sjå om 
dette kan gi ønska vekst når ein veit at skatteprosenten skal setjast ned frå 27% til 25%.  

Skatteinntektene i 2016 vil bli usikre.  Dette bl.a. på grunn av den reduserte aktiviteten innan 
olje og oljerelatert verksemd. Ein er difor litt usikker på korleis ein skal budsjettere skatt og 
rammetilskott neste år. 

Vi kan illustrere endringar i skatt/ramme i ein slik tabell. 

Skatt i 2015 Skatt Rammetilskott Sum 

247,5 mill kr 264,5 201,4 465,9 

248,5 mill kr 265,5 200,8 466,3 

249,5 mill kr 266,5 200,2 466,7 

250,0 mill kr 267,5 199,6 467,1 

Statsbudsjettet (253,2) 270,5 197,8 468,3 

(I tabellen over går vi ut frå ein skattevekst på 6,85% slik det står i Grønt Hefte/KS sin 
prognosemodell).   

I tillegg til tala ovanfor har vi plussa på 1,27 mill kr.  Dette er uttrekket som er gjort i 
rammetilskotet pga statleg overtaking av skatteoppkrevjarfunksjonen per 01.06.2016. 

2.3 Aksjeutbytte TUSSA AS 

Vi har i dag 513 aksjar i Tussa AS. I 2015 budsjetterte vi med eit aksjeutbytte på kr 7.100 ,-
per aksje. Resultatet vart eit utbytte på kr 5.500,-. Utbyttet vi har motteke frå Tussa AS har 
variert frå kr 2.100,- per aksje og opp i kr 17.700,- per aksje.  Kva som vil vere rett 
utbyttenivå for 2016 er vanskeleg å vurdere.  Vi veit at konsernet sitt resultat er vil bli betre i 
2015 enn det var i 2014 noko som bør tilseie litt høgare utbytte.  Vi har difor lagt inn kr 
7.100,- per aksje noko som gir oss eit samla utbytte på om lag kr 3.635.000,-.   

2.4 Finans (Lån og innskott) 

På inntektssida har vi tradisjonelt ført renteinntekter frå fondskapital (aksjar og obligasjonar) 
samt rente på ordinære bankinnskot i bank. 

Ubunde kapitalfond er nær brukt opp.  I tillegg veks premieavviket på pensjon (nær 35,0 mill 
kr per 31.12.2014). Alt dette gjer at Herøy kommune sin likviditet vil bli meir pressa 
framover.  Samla finansinntekter har vi budsjettert til om lag 6,78 mill kr. Dette er uendra  
sett i høve til opprinneleg budsjett 2015. Dette gjeld finansavkastning gjennom aktiv 
forvaltning og renter på bankinnskot.  Grunnen til at dette framleis er høgt budsjettert sett i 
høve til rentenivået er at ein framleis har ein del unytta lånemidlar tilgjengeleg og vi har ok 
innskotsvilkår i bank.  Dette kan imidlertid endre seg når noverande bankavtale går ut i mai 
2016. 

Rentesituasjonen er usikker og uoversiktleg. Rentene svingar  frå dag til dag og det er 
vanskeleg å spå kva som vil skje framover. Dersom Noregs Bank aukar styringsrenta vil det 
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sjølvsagt bety høgare finansutgifter for Herøy kommune (men også lavare 
pensjonskostnadar). Vi trur at rentene blir lave framover og at dei vil variere forholdsvis lite 
dei neste 2-3 åra. Vi kan få eit problem ved at lån og kreditt ikkje blir så tilgjengeleg som det 
det har vore hittil.   

Total gjeld per 31.08.2015 var om lag 791,3 mill kr eller om lag kr 88.400,- per innbyggar.  I 
desse tala ligg alt av lån kommunen  har per dato – også vidareutlån gjennom Husbanken, 
lån til VAR området og lån som staten betaler rentekompensasjon for. 

For 2016 legg ein opp til rentekostnadar på i overkant av 14,0 mill kr.  Dette er om lag det 
same som ein budsjetterte med for 2015.  Ein har i 2016 budsjettert i samsvar med dei 
renteprognosene ein har fått med vår finansielle rådgjevar, Bergen Capital Management AS.   

1.       kvartal = 1,42 % 
2.       kvartal = 1,38 % 
3.       kvartal = 1,64 % 
4.       kvartal = 1,51 % 

I dag opererer bankane med eit kredittpåslag på mellom 0,4% og 0,6%.  Det gjer at 
utlånsrentene har auka trass i rentereduksjonane frå Norges Bank.  Mange av låna er knytt 
opp mot fast rente og det har vi sjølvsagt også tatt med i berekningane.    

Det ligg føre eit regelverk knytt til minsteinnbetaling av avdrag. Ein legg opp til 
avdragsinnbetalingar i 2016 tilsvarande 22,65 mill kr. det er ein auke i høve til 2015 
budsjettet på 1,75 mill kr.  I tillegg til dette kjem avdrag på vidareutlån/startlån som vert ført i 
investeringsrekneskapen (her inntektsfører ein også innbetalingar av avdrag frå 
lånekundane).   Her kan kostnadane bli høgare, men det er vanskeleg å kome med presise 
berekningar.  Vi har imidlertid hatt ein gjennomgang med revisjonen under 
budsjettprosessen for å kvalitetssikre tala. 

2.5 Løns- og prisvekst 

I budsjettet for 2016  har avdelingane lagt til grunn lønsnivået per august 2015.  Det er ikkje 
korrigert for lokale tillegg gitt hausten 2015.  I tillegg har avdelingane fått auka sine 
lønsbudsjett tilsvarande 2,70 % p.a. av faste løner.  Når det gjeld KLP har ein førebels 
budsjettert med ein kostnad på 21,0 og 21,3 (sjukepleiarar), men det kan vere at også dette 
vert for lite (i tillegg kjem 2% frå arbeidstakarane), for SPK har ein budsjettert med ein 
kostnad på 13,0% og arbeidsgejvaravgifta er budsjettert med 14,1%.  

Dei reelle kostnadane til KLP er nok opp mot 23-25% av samla lønn + arbeidstakars del på 
2%.  Likviditetsmessig vert dette ei stor utfordring,  Rekneskapsmessig skal meirkostnaden 
på totalt om lag 15,0 mill kr førast som premieavvik og utgiftsførast i rekneskapen dei neste 
10 åra. Totale sosiale kostnadar i 2015 er om lag 35% av lønsutgiftene 

 

I Statsbudsjettet har ein rekna med ein auke i Konsumprisindeksen på rundt 2,7% for 2016.  
Vi har lagt oss på same nivå på alle driftskostnadane. 

 

3. BUDSJETT 2016 

3.1 Statsbudsjettet  

Kommuneopplegget 2016  – Prop 1 S. 

Regjeringa si hovudprioritering innanfor Kommunal- og regionaldepartementet sitt 
budsjettområde er: 

 Levande lokaldemokrati 

 Ein enklare kvardag for folk flest 

 Eit sterkare sosialt sikkerheitsnett 
 
I statsbudsjettet er det opplyst at veksten i dei samla inntektene i kommunesektoren er på 
vel 7,3 mrd kr.  Ein stor del av denne auken blir gitt som frie midlar (4,7 mrd kr – av dette 4,2 



Side 9 av 20  

 

mrd kr til kommunane).  Dette utgjer om lag 1,4 % realvekst rekna frå berekna inntektsnivå i 
2015.  Veksten i dei frie inntektene er om lag 1,2 mrd kr høgare enn det ein varsla i 
kommuneproposisjonen for 2015.  Føljande utgiftsvekst må dekkast av dei auka frie 
inntektene: 
 

Realvekst kommunesektoren Kommentar 7,3 mrd (1,7 %) 

Herav vekst frie inntekter   4,7 mrd (1,4 %) 

Andel vekst frie inntekter på primærkommunane   4,2 mrd 

      

Vekst frie inntekter primærkommunane skal dekkje:   4,20 mrd 

-          Andel vekst demografikostnader  1,70 mrd 

-          Pensjonskostn utover deflator Ikkje pålagt 0,90 mrd 

-          Helsestasjon/skulehelseteneste Ikkje pålagt 0,20 mrd 

-          Rus og psykiatri Ikkje pålagt 0,40 mrd 

-          Fleksibelt barnehageopptak   0,40 mrd 

Sum til ”disposisjon”    0,60 mrd 

Som ein då ser av tala er det meste av auken i frie inntekter allereie spist opp og det før ein 
tek omsyn til varsla løns- og prisvekst på 2,7%. 

Nye/endra/avvikla tiltak («øyremerka» midlar/satsingar):  

 Satsing på helsestasjon og skulehelsetenesta 

 Utdanning av deltidsbrannpersonell 

 Ny time i naturfag (5-7 klassa) frå 01.08.2016 

 Likeverdig behandling av kommunale og private barnehagar (100%) 

 Brukarstyrt personleg assistanse 

 Rus 

 Psykiatri 

I tillegg vert innslagspunktet for ressurskrevjande brukarar justert i høve til defaltor og 
innslagspunktet auka med kr 10.000,-. 

Investeringstilskot og rentekompensasjon:  

 Investeringstilskot til sjukeheimsplassar og omsorgsbustader til 2.500 nye einingar – 
totalt 4,1 mrd kr.  

 Tilskott til om lag 1.200 nye dagaktivitetsplassar for heimebuande personar med 
demens – totalt 71,3 mill kr 
 

3.2 Veksten frå 2015-2016 i framskrive budsjett. 

Med dei føresetnadane ein har ved fastsetjing av frie inntekter, netto finansutgifter, 
pensjonsavvik m.m. har Herøy kommune om lag 464,8 mill kr til fordeling på avdelingane for 
2016 samt til dekning av rente- og avdragskostnadar knytt til nye investeringar i budsjett 
2016. Dette er om lag  er det same som det ein hadde disponibelt i 2015 (før 
rammereduksjonar).    

Vi ser at kostnadar knytt til bl.a. avgifter, forsikringar og transport veks meir enn deflatoren.  
Vi ser også at dei tiltaka der vi samarbeider med andre kommuner krev også meir av 
eigarane i form av overføringar.  Dømer på dette er kontrollutval, arbeidsgjevarkontroll, 
overgrepsmottak, nattlegevakt osb osb.  I tillegg aukar også pensjonspremien til KLP meir 
enn lønsveksten, slik at samla lønskostnadar stadig tek ein større del av dei kommunale 
budsjettet. I budsjett 2016 har vi lagt til grunn ein lønsvekst på om lag 2,7% på alle faste 
lønskostnadar. 

 
     

 Konsekvensjust.     

 budsjettforslag  Opprinneleg Differanse Differanse 
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Område/avdeling for 2016 budsjett 2015 i kroner i prosent 

     

Politisk leiing 3.845.000  4.030.000 -185.000 -4,59 

Administrativ leiing 3.475.000 4.120.000 -645.000 -15,66 

Servicetorget 3.465.000 3.325.000 140.000 4,21 

Dok. senter og pol. sekr 2.130.000 2.210.000 -80.000 -3,62 

Økonomiavdeling 5.635.000 5.655.000 -20.000 -0,35 

Personal- og org. avd. 7.545.000 8.060.000 -515.000 -6,39 

IKT 6.070.000 5.195.000 875.000 16,84 

Div overføringar 12.025.000 8.975.000 3.050.000 33,98 

     
Barnehageavdelinga 66.180.000 64.230.000 1.950.000 3,04 

Skuleavdelinga 111.480.000 108.810.000 2.670.000 2,45 

     
Barn, familie og helse 40.005.000 38.195.000 1.810.000 4,74 

Pleie- og omsorgsavd. 109.415.000 105.650.000 3.765.000 3,56 

Bu- og habiliteringsavd. 39.640.000 37.865.000 1.775.000 4,69 

Sosial og flyktning (NAV) 9.230.000 9.595.000 -365.000 3,80 

     
Kulturavdelinga 9.005.000 8.520.000 485.000 5,69 

     
Utviklingsavdelinga 6.200.000 5.790.000 410.000 7,08 

Anleggs- og driftsavd. 16.590.000 15.960.000 630.000 3,95 

Eigedomsavdelinga 19.450.000 17.275.000 2.175.000 12,59 

Samhandlingsref. Ø.H. 890.000 0 890.000  

     
Skatt, finans, ramme,     

Pensjonsavvik, avskriv. (464.815.000) (453.465.000) 1.905.000   2,50 

Sum 7.460.000                    -    7.460.000  

 
(Ein gjer merksam på at dette er ei førebels oversikt (før nye tiltak) og det vil kome endringar 
etter kvart.  Dette vil bl.a. gjelde salderingar, inntektsauke, samt kva tiltak formannskapet 
ynskjer å ha med vidare i budsjettprosessen.)  Her har ein også gått for statens prognose 
når det gjeld skatt og ramme for 2016 med utgangspunkt i Herøy kommune sine 
skatteinntekter i 2015 + veksten på 6,85%. Rådmannen sitt forslag til rammer ser de i 
framlegget til tilråding. 
 
Grunnen til endra rammer frå 2015 til 2016 (i tillegg til løns og prisvekst) skuldast bl.a:  
 
Politisk leiing: 
I 2016 er det ikkje val og utgiftene til dette er tatt vekk.  I tillegg er kostnadane til Vest Kontroll flytta til 
område 18.  Det er hovudgrunnen til rammereduksjonen. 
 
Adm leiing 
Reduksjonen kjem bl.a. av at kostnadane til Hopp-Id no er flytta til område 18.  I tillegg vert Bulyst 
prosjektet avslutta per 31.12.2015 og også ordninga med folkehelsearbeidet vert lagt om.  
 
Økonomiavdelinga 
Grunnen til at ramma til økonomiavdelinga er nokolunde uendra er at kostnadane knytt til 
Interkommunal arbeidsgjevarkontroll er flytta til område 18. 
 
Personal- og organisasjonsavdelinga 
Her er stillinga til Hovudverneombodet regulert frå 30% til gjeldande 50%.  Kostnadane til KS (FOU 
og OU) er flytta til område 18. 
 
IKT 
Ramma viser ein betydeleg vekst frå 2015 til 2016.  Grunnane til det er bl.a. service og vedlikehald til 
trådlaus pasientvarsling, lisenskostnadar Microsoft og auka kostnadar til SSIKT (Søre Sunnmøre IKT 
– Hareid) 
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Andre overføringar 
Denne viser ein stor vekst, men det skulast at ein har flytta kostnadar frå andre område/avdelingar 
som t.d. KS kontingent, Interkommunal Arbeidsgjevarkontroll, Hopp ID, Vest kontroll IKS 
(kontrollutvalet), Interkommunal Overgrepsmottak, Krisesenter osb.  I tillegg er det lagt inn ein større 
vekst til Kyrkjeleg Fellesråd (og då også andre Trudomssamfunn) pga at dette ikkje vart regulert i 
2015 budsjettet 
 
Helseavdelinga 
Kostnadane til interkommunalt Overgrepsmottak er flytta til område 18. 
 
Eigedomsavdelinga 
Reduksjon av inntekter knytt til utleige er redusert med om lag kr 725.000,- (Fristadbygget og 
bassenget ved Stokksund skule – ikkje leigd av Sunnmørsbadet lenger). 
 
Alle rammekutta som vart lagt inn i 2015 er førebels sett til kr 0,- i oversikta ovanfor.  Det gjer at dei 
fleste avdelingane får ein kostnadadsvekst på mellom kr 50.000,- og kr 500.000,- (totalt kr 2.300.000,-
). Elles finn de meir informasjon i områda/avdelingane sine budsjettkommentarar. 

 

3.3 Føresetnader for 2016 budsjettet 
 
Konsekvens av underdekning i budsjett 2016 
Konsekvensen av å fastsetje eit årsbudsjett utan at alle utgifter er dekka inn på budsjettet i 
alle dei 4 åra i økonomiplanperioden medfører statleg kontroll av kommunestyret sitt 
budsjettvedtak. Herøy kommune vil då bli registrert i kontrollregimet kjent som «Robek-
registeret». I praksis betyr dette at fylkesmannen skal godkjenne fylgjande: 
 

 Vedtak om opptak av lån og finansiell leasing 

 Vedtak om leige av 

o Bygningar 

o Anlegg, og 

o Varige driftsmidlar som kan påføre kommunar utgifter ut over dei fire neste 

budsjettår.  

 
Rådmannen viser til kommunelovens § 60 i si heilheit. 
 
Kommuneloven § 60. Statlig kontroll og godkjenning av økonomiske forpliktelser. 
1. Vedtak om opptak av lån eller vedtak om langsiktig avtale om leie av bygninger, anlegg 
og varige driftsmidler som kan påføre kommunen eller fylkeskommunen utgifter ut over de 
fire neste budsjettår, er ikke gyldig før det er godkjent av departementet, dersom:  

a. kommunestyret eller fylkestinget har vedtatt å fastsette et årsbudsjett uten at alle utgifter 
er dekket inn på budsjettet,  

b. kommunestyret eller fylkestinget har vedtatt å fastsette en økonomiplan uten at alle 
utgifter er dekket inn på økonomiplanen,  

c. kommunestyret eller fylkestinget etter § 48 nr. 4 har vedtatt at et regnskapsmessig 
underskudd skal fordeles ut over det påfølgende budsjettår etter at regnskapet er framlagt, 
eller  

d. kommunen eller fylkeskommunen ikke følger vedtatt plan for dekning av underskudd.  

2. Dersom et av vilkårene i første ledd bokstav a-d er oppfylt, skal departementet føre 
kontroll med lovligheten av kommunestyrets eller fylkestingets budsjettvedtak.  

3. Departementet skal opprette et register over alle kommuner og fylkeskommuner som er 
underlagt godkjenning. Enhver har rett til å gjøre seg kjent med det som er registrert i 
registeret, og få utskrift av dette.  

4. Inntil den enkelte kommune eller fylkeskommune er registrert i registeret, kan 
departementet ikke iverksette godkjenning etter nr. 1. I forhold til rettsregler som lar det 
være avgjørende for tredjepersons rettsstilling om denne kjente til eller ikke kjente til et 
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forhold, anses det som er registrert etter denne bestemmelse for å ha kommet til 
tredjepersons kunnskap.  

5. Kommuner og fylkeskommuner som inngår kontrakter som krever godkjenning, må 
orientere sine medkontrahenter om at de er satt under betinget kontroll og godkjenning. 

 
Dersom ei av eigarkommunane i eit interkommunalt selskap er underlagt reglane i 
kommunelovens §60, skal selskapets vedtak om låneopptak, godkjennast av Fylkesmannen.  
 

3.4 Usikre faktorar 

I talgrunnlaget har ein lagt til grunn stabile føresetnader m.o.t. bl.a. lønn og driftskostnadar.  
Ein føreset også at statens rammeføresetnadar er forutsigbare, sjølv om det har synt seg å 
ikkje stemme heilt dei siste åra.   

Usikre faktorar vil m.a. vere: 
 Skatteinntektene og rammetilskotet 
 Overføring av tilskot til private barnehagar  
 Pensjonspremien og pensjonsavviket/amortiseringa av pensjonsavviket 
 Lønsoppgjeret 
 Resultatet i rekneskapen for 2015.  
 Skjør balansesituasjon 

 
Kommunereforma 
Regjeringa ønskjer å flytte makt og ansvar til større og meir robuste kommunar. Målet er eit 
lokaldemokrati som kan ta vare på velferd og sikre verdiskaping og trivsel. Kommunane må 
ha kraft til å møte dei mange utfordringane som ventar. Dette gjeld endring i demografi, nye 
og meir omfattande velferdstenester, sterkare krav til kompetanse, evne til å utvikle gode og 
attraktive lokalsamfunn og utvikle regionar med vekstkraft. 
 
 Stortinget har slutta seg til følgjande overordna mål for kommunereforma:  
 Gode og likeverdige tenester til innbyggjarane  
 Heilskapleg og samordna samfunnsutvikling  
 Bærekraftige og økonomisk robuste kommunar  
 Styrka lokaldemokrati  

 
Milepælar i kommunereformarbeidet 
 
2015  

 Innbyggjarundersøking i oktober (Sunnmøre regionråd) 
 Presentasjon av resultat av innbyggjarundersøking i nov/des 
 Utgreiingar skal vere ferdig innan 31.12.2015  

 
2016 

 Folkevaltopplæring  
 Vurdering av utgreiingar – retningsval innan 31.01. 2016  
 Forhandlingsutval  
 Forhandlingar  
 Gjennomføring av forhandlingar  
 Intensjonsavtalar innan 15.04. 2016  
 Innbyggarhøring, folkerøysting, medverknad, innbyggardialog innan 08.05. 2016  
 Evt. felles mal for vedtak  
 Saksutgreiing  
 Endeleg vedtak innan 30.06. 2016  

 
Herøy kommune har gjennomført naboprat med Ulstein (9.6.2015), Sande (26.6.2015) og 
Hareid (8.9.2015). 
 



Side 13 av 20  

 

Når dette vert skrive, er det ikkje avklara om Herøy kommune vert ein del av ein endra 
kommunestruktur. Ei endring i kommunestruktur vil kunne få konsekvensar for planlegging 
og prioritering i økonomiplanperioden. 
 

4. ØKONOMIPLAN 2016-2019 
 

4.1 Demografi 
 

Utvikling av folketalet 
Den 01.01. 2015 var folketalet i kommunen på 8934 personar.  
 
Framskriving av folketalet 
SSB presenterte 17.06. 2015 nye befolkningsframskrivingar. Framskrivingane er usikre 
sidan dei er avhengig av fleire faktorar. 
 

Framskrivinga av folketalet i Herøy kommune varierer, alt etter om ein legg til grunn låg elles 
middels nasjonal vekst. Dersom ein legg til grunn låg nasjonal vekst (LLML), vil folketalet gå 
tilbake frå 8934 personar i 2015 til 8844 personar i 2040. 
 

Aukande tal gamle innbyggjarar  

 

Alder/årstal 2015 2020 2030 2040 

80 + 464 470 651 862 

Kjelde: SSB, alt MMMM 
 

Framskriving av folketal viser stabilt/ein svak auke i gruppa over 80 år fram til 2023. Deretter 
har vi ein sterk auke fram til 2040. 
 

Stabil ungdomsgruppe. 
 

Alder/årstal 2015 2020 2030 2040 

0-5 år 608 619 634 605 

6-15 år 1166 1158 1153 1139 

Sum 1774 1777 1787 1744 

Kjelde: SSB, alt MMMM 
 
Ungdomsgruppa 0 – 15 år vil vere relativt stabil dei komande åra. 
 

4.2 Herøy kommune sin visjon, misjon(oppdrag), mål og strategi. 
 

Visjonen 
Herøy – ei båtlengd føre 
 

Misjonen (oppdraget) 
Herøy – ein attraktiv kommune å besøkje, bu og arbeide i. 
 

Overordna mål 

Økonomi 

 
 
 
Når det gjeld finansielle nøkkeltal, vert det vist til vedlegg. 
 

Teneste: 
 

Overordna mål 
 Netto driftsresultat skal samla sett vere 3 % av driftsinntektene.  
 Alle drifts- og investeringstiltak skal som hovudregel ha positiv kost/nytte  

Overordna mål 

 Resultat av brukarundersøking og nasjonale resultatmålingar skal vere over landssnittet. 
 Tenesteyting og sakshandsaming i samsvar med lov- og regelverk 
 Omgjorde vedtak ved klageorganet si klagehandsaming skal vere eit minimum 
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Når det gjeld nærare omtale av dei enkelte avdelingane, vert det vist til vedlegg. 
 
Organisasjon 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
Lokalsamfunn 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Satsingsområda for lokalsamfunnsutviklinga går fram av samfunnsdelen av 
kommuneplanen. 
  
Strategien: 
 
Kommunestyret vedtok følgjande strategi i K-sak 166/14: 
 
Herøy kommunestyre ser folketalsvekst og positivt omdøme som dei to mest sentrale 
indikatorane for positiv utvikling. Kommunestyret vedtek følgjande strategi for dei 4 
programområda i økonomiplanperioden: 
 
Organisasjon/arbeidsmiljø 

- - Utvikle gode leiarar på alle nivå gjennom systematisk leiarutvikling 
- - Utvikle kompetansen til dei tilsette med bakgrunn i organisasjonen sitt behov 

 
Tenester 

- - Tilpasse tenestenivået og folk sine forventingar til det kommunen kan levere innanfor           
-    tilgjengelege ressursar 
- - Leggje vekt på kvalitet og kompetanse på dei tenestene kommunen leverer 
- - Utføre sakshandsaming i samsvar med forvaltningslova 

 

 

Overordna mål 

 Herøy kommune skal vere ein attraktiv kommune å besøkje, bu og arbeide i. 
 Innbyggjarane, frivillige organisasjonar og næringsliv er tilfredse med kommunen si 

rolle som tilretteleggjar for trivsel og utvikling og kommunen si rolle som 
samfunnsbyggjar 

 Herøy kommune skal vere ein trygg kommune for alle som bur og oppheld seg i 
kommunen, og kommunen skal ha god beredskap mot aktuelle kriser og uønska 
hendingar. 

 Samarbeidspartar skal oppleve kommunen som open og aktiv til samarbeid og 
omstilling. 

 Herøy kommune skal ha godt omdøme. 
 

Overordna mål  

 Kommunen skal til ei kvar tid vere organisert slik at ein får utnytta dei samla ressursane på 
den mest effektive måten. 

 Alle medarbeidarane skal oppleve Herøy kommune som ein god arbeidsplass der det er lagt 
til rette for trivsel og motivasjon i tråd med arbeidsgjevarpolitikken sine mål. 

 Auka nærver i samsvar med målsettinga i IA-avtalen og totalt på heile kommunen minimum 
92 %.  

 Avgrense tidlegavgang: Flest mogleg og minst 90 % av dei som fyller 62 år skal stå i arbeid 
fram til fylte 65 år. Flest mogleg og minst 50 % av  desse skal stå i arbeid fram til fylte 67 år.    

 Kommunen skal ha god kompetanse på alle nivå.  
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Lokalsamfunn 
- - Leggje til rette for bustadbygging og næringsutvikling 
- - Satse på kultur og oppleving 
- - Omdømebygging 

 
Økonomi 

- - Streng prioritering i drifta 
- - Satse på tiltak som frigjev ressursar 
- - Byggje opp bufferfond 
- - Ta ut synergiar gjennom samarbeid 

 
Kommentarar til strategien: 
 
Organisasjon/arbeidsmiljø: 
Arbeidet med arbeidsgjevarpolitikken må ha eit langsiktig perspektiv der ein ser 
samanhengen mellom trivsel og motivasjon hos arbeidstakarane og gode og effektive 
tenester. Det er nødvendig å halde fram med utvikling av systemet med leiardialog 
der krav, attendemelding og tilrettelegging er sett i system.  
 
Eit kommunestyre og administrativ leiing som forpliktar seg på verdiane i 
arbeidsgjevarpolitikken og stiller krav om det same hos dei tilsette, er ein føresetnad 
for ein gjennomgåande felles kultur. 
 
Herøy kommune starta leiarutviklingsprogrammet Herøylosen i 2010. Etter eit opphald 
på 3 år, har programmet starta opp igjen med 4 samlingar frå september 2015 til mars 
2016. Programmet har fokus på kva for faktorar som påverkar kvalitet, samarbeid og 
leiarane si evne til å fungere som ei heilskapleg og effektiv eining. 
 
Eg ser det som særs viktig at det vert arbeidd kontinuerleg med leiarutvikling. 
 
Kommunen endra organisasjonsstrukturen i 2002/2003. Det vart då etablert 
servicetorg, stab/støtteavdelingar og tenesteavdelingane vart flata ut. Det var på dette 
tidspunktet nødvendig å bryte opp organisasjonen m.a. for å gje publikum betre 
service, samle stab/støttefunksjonane og for å kome tettare på dei ulike 
tenesteområda. 
 
Tidene endrar seg. I dag er utfordringa at tenestene er for oppsplitta og det er for tette 
skott mellom avdelingane. Det er behov for ei sterkare koordinering av tenestene på 
tvers av avdelingsgrensene for å få til ei effektiv utnytting av dei administrative 
ressursane og tenesteressursane. Dette er bakgrunnen for at utviklingsavdelinga og 
anlegg- og driftsavdelinga vert slått saman til ei avdeling frå 01.01.2016. NAV og 
Barn, familie og helse vert også slått saman frå 01.01.2016. 
 
Prosessen med organisasjonsendring bør halde fram med sikte på at ny organisasjon 
skal vere på plass 01.01.2017. Dette arbeidet skal skje i samarbeid med 
arbeidstakarorganisasjonane og rettane til dei tilsette må sikrast i prosessen. 
 
Utfordringar: 

 Rigge kommuneorganisasjonen slik at den til ei kvar tid er best mogleg rusta til 
å løyse oppgåvene. 

 Balanse mellom oppgåver og tilgjengelege ressursar/tid. 

 Kapasitet til å følgje opp utviklinga og forventningane innanfor IKT. 

 Trekke fram positive hendingar og etablere fellesarenaer for utvikling, 
omdømebygging og kulturbygging. 

 
Tenester: 
Forventingsstyring vil seie å vere tydeleg på kva for tenester og til kva kvalitet eller 



Side 16 av 20  

 

standard Herøy kommune kan levere ut frå dei ressursane kommunen faktisk har.  
 
Dei kommunale tenestetilboda som barnehage, skule, sjukeheimsplass mv tek folk for 
gitt i alle kommunar. Ein greier ikkje å marknadsføre desse tenestene som unike sjølv 
om kvaliteten er god. Derimot vil effekten vere fråstøytande dersom tilbodet vert 
oppfatta som dårleg.  
 
Staten har gjennom inntektssystemet fastsett kriterier for utgiftsnivået for Herøy 
kommune. Tenester som er organisert dyrare enn inntektsoverføringane frå staten 
kompenserer, må vi dekkje sjølve. Det skjer i praksis ved at standarden eller tilbodet 
på andre tenesteområde vert lågare. Høgare utgiftsnivå er knytt til strukturell 
organisering og er vanskeleg å gjere noko med på kort sikt, men pressar seg no fram 
som aktuelle tiltak. 
 
I K-sak 166/14 Budsjett 2015 vart det m.a. gjort slikt vedtak i pkt. 9: 
«Kommunestyret ynskjer ein ekstern gjennomgang av organisering, struktur og 
tenestenivå, for å sjå kvar drifta kan effektiviserast…» 
 
Vidare vart det i K-sak 167/14 gjort slikt vedtak: 
«Kommunestyret ber om at det vert innhenta tilbod frå KS Konsulent om ein 
KOSTRA-analyse der kommunen m.a. ynskjer å få fram kvar det er eit handlingsrom 
for innsparing…» 
 
Rapporten konkluderte med at Herøy kommune på stort sett alle område ser ut til å 
vere ein svært effektiv driven kommune.  
 
Rapporten peikar på at kommunen generelt sett har svært lave 
brukarbetalingar/gebyr. Det er ikkje fanga opp at byggesaksgebyret vart auka 
vesentleg for 2015. Det vert også peika på at kommunen ikkje har eigedomsskatt. 
 
Eg oppfatta det slik at kommunestyret fann KOSTRA- gjennomgangen som nyttig og 
gjerne ville ha slike gjennomgang annan kvart år.  
 
Eg opplever også slik ekstern gjennomgang som svært nyttig.  
 
Ein del kommunar har også gjennomført ekstern gjennomgang etter 
Kommunekompasset der kommunen sin praksis vert målt på 8 område: 

1. Offentlegheit og demokrati 
2. Tilgjengelegheit, innbyggjar- og brukarorientering 
3. Politisk styring og kontroll 
4. Leiarskap, ansvar og kontroll 
5. Serviceutvikling og effektivitet 
6. Kommunen som arbeidsgjevar 
7. Utviklingsstrategi og lærande organisasjon 
8. Kommunen som samfunnsutviklar. 

 
Kommunane som har gjennomført Kommunekompasset, gir tilbakemelding på det har 
vore nyttig og utviklande. Eg vil difor rå til at kommunen gjennomføre ei ekstern 
måling etter kommunekompasset i 2016. 
 
Utfordringar: 

 Sikre forutsigbare, forsvarlege tenester 

 Tilpasse og utvikle tenestene i samsvar med endra behov 
 
Lokalsamfunn: 
Kommunen har hatt ei målsetjing om 10.000 innbyggjarar innan 2020. Frå 01.01.2010 
til 01.01.2015 auka folketalet frå 8383 til 8934. 
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Ei positiv folketalsutvikling er avhengig av at Herøy vert oppfatta som ein attraktiv 
kommune å besøkje, bu og arbeide i. Opninga av hotellet, konserthuset, ny kino og 
skipssimulator har sett Herøy og Fosnavåg på kartet på ein måte som vi kan dra nytte 
av over tid. Sunnmørsbadet vil også vere ein særs positiv faktor for omdømme til 
Herøy kommune. Det er ein samanheng mellom tilgang på oppleving, sosiale 
møteplassar mv. og attraktivitet.  
 
Summen av handlingane til både politikarane og  tilsette er med på å forme 
omdømet. 
 
Folketalsutviklinga er også avhengig av at det vert lagt godt til rette for busetjing og 
næringsutvikling. Det bør leggast til rette for ei balansert utvikling med livskraftige 
bygder og eit sterkt, levande og attraktivt sentrum. Det vert elles vist til 
kommunedelplanen om bustadpolitikken. 
 
Utfordringar: 

 Samordne prioriteringar av investeringar i bygg, utbygging av byggjefelt og 
infrastruktur 

 Legge til rette for ei balansert utvikling i heile kommunen  

 Stimulere til byutvikling i Fosnavåg 
 
Økonomi 
Det er viktig å stabilisere økonomien ved streng prioritering og på sikt gjere drifta 
uavhengig av dei svingande inntektene, slik at desse midlane heller kan gå til å 
byggje opp reservar eller til sparing til større investeringar. 
 
Det er svært vanskeleg å ha ein vekststrategi for kommunen samtidig med 
innstramming i  tenestetilbodet. Føresetnaden for at ein arbeidstakar opplever å 
meistre situasjonen, er at han/ho har den kompetansen som er nødvendig, og at 
han/ho har tilstrekkeleg tid til å gjere jobben. 
 

Det er viktig at kommunestyret finn den rette balansen mellom desse faktorane. Vert 
drifta pressa med for tronge rammer, oppstår lett ein negativ spiral med press på 
tid/stress, auka sjukefråver og rekrutteringsvanskar. Det bør satsast på investeringar i 
økonomiplanperioden som frigjer ressursar til drift og/el. auka inntekter.  
 

Særleg sentrale utfordringar i økonomiplanperioden: 

 Gjere seg uavhengig av svingande inntekter i drifta og byggje opp buffer 

 Følgje opp energimålet i klimaplanen og ta ut potensialet for reduserte 
energikostnader gjennom energistyring og ENØK 

 

5. VURDERINGAR OG KONKLUSJON FRÅ RÅDMANNEN 
 
Herøy kommune har ein ambisjon om å vere «ei båtlengd føre» og vere «ein attraktiv 
kommune å besøkje, bu og arbeide i». Kommunestyret har vidare vedteke ein strategi for 
utvikling av lokalsamfunnet, organisasjonsutvikling og leiarutvikling. 
 
Det er krevjande å ha ein vekststrategi for kommunen samtidig med innstramming i  
tenestetilbodet.  
 
I rådmannen sitt framlegg til budsjett og økonomiplan har eg prøvd å finne ein balanse 
mellom stramme, men fagleg forsvarlege rammer for tenestetilbodet, og rammer som legg til 
rette for utvikling. 
 
Driftsbudsjettet: 
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KOSTRA- rapporten konkluderte med at Herøy kommune på stort sett alle område ser ut til 
å vere ein svært effektiv driven kommune. Rapporten peika vidare på at kommunen har 
svært lave brukarbetalingar/gebyr. 

 
Gjennom 2015 har administrasjonen arbeidd med å skape balanse mellom kommunen sine 
utgifter og inntekter m.a. 

 Stans i tilsetting og vikarbruk i vakante stillingar der det ved presserande behov for 
tilsetting vert avgjort av formannskapet.  

 Kritisk vurdert tenestenivået i forhold til standarden i dag og kva som er forsvarlege 
tenester. 

 Analysert den administrative organiseringa og bruk av administrative ressursar. 

 Analysert inntektspotensialet, inklusive gebyr, brukarbetaling og eigedomsskatt.  
 
I 2015 er det så langt trekt inn fylgjande stillingar: 

 1,0 stilling som prosjektleiar bygg 

 1,0 stilling som folkehelsekoordinator/kulturarbeidar (går ut 01.12.2015). 

 1,4 stilling reinhald 
 
I tillegg står fylgjande stillingar vakante: 

 1,0 stilling rådmann/assisterande rådmann 

 1,0 stilling Servicetorget 

 0,3 stilling økonomi/personal 
 
Kommunestyret må ta stilling til om desse stillingane skal lysast ut eller om dei skal stå 
vakante/trekkjast inn. Det er førebels budsjettert med stillingane i 2016. 
 
Når det gjeld budsjett 2016, manglar kommunen likevel ca 7,540 mill kroner for å vidareføre 
drifta vi har i dag. Inntektsanslaget i statsbudsjettet og frå KS er då lagt til grunn.   Om ein 
vedtek forslag til nye gebyr på områder som plan, oppmåling, byggesak og aukar 
brukarbetalingane innan pleie- og omsorg, samt vaksineringskostnadane til det nivået ein 
har foreslått vil kommunen sine gebyr og brukarbetaling vere på nivå med dei høgste i 
regionen.  Totalt utgjer dette kr 840.000,-.  Utbytte frå Tussa og finans elles er gjort greie for 
i kap 2.3 og 2.4. 
 
Driftsutgiftene er barberte ned til eit minimum. Det ser ut til å vere lite å hente dersom ein 
ikkje går på lønsutgiftene. Kommunen ser ut til å ha ein for høg bemanning i forhold til 
inntektene, og det ser ikkje ut som det er mogleg å få balanse mellom utgifter og inntekter 
utan at det vert gjennomført ein reduksjon i lønsutgiftene/ nedbemanning. Ei slik 
nedbemanning bør i hovudsak skje ved naturleg avgang. 
 

For at ei slik nedbemanning skal kunne skje med minst mogleg konsekvensar for 
tenesteytinga, må personalressursane utnyttast meir fleksibelt og effektivt. Eg vil difor rå til 
at det vert gjennomført organisatoriske endringar i 2016 med samanslåing av 
tenesteområde slik at det vert lagt betre til rette for å nytte ressursane på tvers i 
organisasjonen. Slike endringar kan vere krevjande, og eg rår til at det parallelt vert arbeidd 
med kompetanseutvikling, spesielt leiarutvikling og organisasjonsutvikling. 
 

Det må vurderast om vakante stillingar skal dragast inn og dei må i alle høve haldast 
vakante så lenge det er forsvarleg. Eg vil rå til at rådmannen i samarbeid med dei tillitsvalde 
legg fram ein plan for reduksjon av lønsutgiftene/nedbemanning innan 01.03.2016. 
Innsparingar vert i 2016- budsjettet lagt inn som rammeinnsparing på dei ulike avdelingane. 
 

For å styrke organisasjonen si evne til å gjere dei nødvendige omstillingane, vil eg rå til at 
leiarutviklingsprogrammet vert vidareført. Vidare vil eg rå til at kommunen gjennomfører 
Kommunekompasset. Det vert søkt KS om OU-midlar til dekning av kostnadane. 
 

Fleire kommunar innfører eigedomsskatt for å sikre gode tenester til innbyggjarane og 
prioritere samfunnsutvikling. I 2001 hadde 25 % av kommunane eigedomsskatt. No er det 
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meir enn 300 kommunar som har nyttiggjort seg dette inntektspotensialet på ein eller annan 
måte.  For Herøy kommune vil evt innføring av eigedomsskatt gjeve oss meirinntekter i 
storleiken 14 – 50 mill kroner (opptrapping over 4 år – frå 2 promille i startåret til maks 7 
promille etter 4 år).  Det politiske miljøet i kommunen ynskjer ikkje å etablere denne 
ordninga, men dersom kommunen skal investere i ny barneskule på Bergsøya, fleirbrukshall 
ved Einedalen skule og i Herøy ressursenter vil kostnadar knytt til renter og avdrag bli så 
store at ikkje kan finansiere dette gjennom ytterlegare kutt i drifta. 
 

I 2016 vil ikkje rådmannen tilrå meir enn eitt nytt driftstiltak.  Det er å auke barnehageleiar si 
stilling frå 80 til 100%.  Grunnen til detter er meirarbeid knytt til behovsprøving av 
brukarbetalinga.  Om andre av tiltaka må gjennomførast må dei takast innan eiga ramme 
ved å prioritere ned eksisterande tiltak.  Det kan også vere slik at nye tiltak (t.d. 
Norskopplæring av flyktningar i grunnskulen) kan finansierast ved bruk av flyktningmidlar.   
 
Områda/avdelingane har kome med mange forslag til nye driftstiltak.  Nokre av dei er såkalla 
«må» tiltak.  Kostnadar ein vil få uansett om ein budsjetterer med dei eller ikkje.  Det gjer at 
nokre avdelingar får eit større krav til innsparing enn det som er skissert i punktet under *).  
Grunnen til at ein ikkje vil tilrå nye driftstiltak er sjølvsagt at ein ikkje har midlar til dette. 
 
Rådmannen sitt budsjettforslag er saldert ved at: 

 gebyrinntektene er auka med kr 840.000,-,  

 ein hentar inn kr 890.000,- frå bundne fond 

 områda/avdelingane får eit rammetrekk på vel 1,25% av brutto lønsutgifter – totalt kr 
5.000.000,- *) 

 det vert lagt inn eit rammetrekk på kr 2.000.000,- sentralt som etter kvart skal 
finansierast av reduserte lønsutgifter som følje av t.d. lengre vakansar, heimlar som 
vert tatt vekk etc. 

 
Det gjer at ein kan finansiere områda/avdelingane sine justerte budsjettforslag (ink løns- og 
prisvekst på 2,7%), auka stillingsheimel barnehageleiar (20% - kr 160.000,-) og auka 
finanskostnadar (renter) som følje av investeringar med i alt kr 1.030.000,-. 
 
I områda/avdelingane sine rammer har ein også gjort tiltak når det gjeld budsjetteringa av 
straumkostnader.  Ein har tatt utgangspunkt i rekneskapsførte straumkostnader i 2014 og 
redusert desse med 4% og justert alle strampostane i tråd med dette. 
 
 
Investeringsbudsjettet: 
Kommunen betaler ca 22 mill kroner i avdrag på lån kvart år. Det betyr at dersom 
kommunen investerer for meir enn 22 mill koner i året i økonomiplanperioden, vil vi få ein 
auke i finanskostnadene.  
 

Det er neppe realistisk å redusere driftsutgiftene i økonomiplanperioden med meir enn 7,0 
mill kroner slik det er lagt opp til i 2016. Det betyr at inntektene i økonomiplanperioden må 
aukast for å kunne gjennomføre investeringsprogrammet. Sal av aksjar i Tussa kan vere eitt 
alternativ, eigedomsskatt eitt anna. 
 

Finanskostnader for investeringsprosjekt i 2016 er finansierte i rådmannen sitt framlegg. 
Forslaga til investeringsprosjekt for 2017-2019 er ikkje finansierte i framlegget då det i dag 
ikkje er inntekter til å dekkje meir enn investeringar tilsvarande ca 22,0 mill pr år. 
 

 
 
Fosnavåg, 06.11.2015 
 
 
Olaus-Jon Kopperstad Geir Egil Olsen 
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Rådmann Avd.leiar 
 
 
 
 
 





























































































































































































































































 

 
Eigedomsavdelinga 

 

SAKSFRAMLEGG 

  
 

Sakshandsamar: RMY Arkivsaknr: 2015/1304 
    Arkiv: 614 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

14/15 Komite for oppvekst 11.11.2015 

211/15 Formannskapet 17.11.2015 

133/15 Kommunestyret 19.11.2015 
 
 
 
LEIKANGER SKULE OG GRENDAHUS - BYGGEPROGRAM FOR TILBYGG OG 
REHABILITERING 2016     
 

Møtebehandling: 

Prosjektleiar frå anlegg og driftsavdelinga Rolf Henning Hide orienterte. 
 
Ap, Per Kristian Furø kom med framlegg om slikt nytt tilleggspunkt: 
 
«Komite for oppvekst forutset at Leikanger Grendahus bidreg med 1 mill. kr. 
Dette må kommunestyret ha skriftleg i forkant av kommunestyremøte  
19.11.15 kl 16.00» 
 
Rådmannen si tilråding med nytt tilleggspunkt vart samrøystes vedteken. 
 

Tilråding i Komite for oppvekst - 11.11.2015  

1. Kommunestyret godkjenner byggeprogrammet for Leikanger skule og 
grendahus, tilbygg og rehabilitering 2016, alternativ 3. 
 

2. Komite for oppvekst forutset at Leikanger Grendahus bidreg med 1 mill. kr. 
Dette må kommunestyret ha skriftleg i forkant av kommunestyremøte  
19.11.15 kl 16.00. 

 
3. Finansieringa av prosjektet skal innarbeidast som ein del av budsjett 

2016/økonomiplan 2016-2019.  
 

4. Kommunestyret omdisponerer allereie løyvde planleggingsmidlar i budsjett 
2015, slik: 
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Prosjekt Budsjett 2015 Endring 

Frøystad skule – riving  800 000,- - 150 000,- 

Eggesbøvegen 20 – riving 1 000 000,- - 150 000,- 

Herøy rådhus - planlegging 250 000,- - 100 000,- 

Einedalen skule – planlegging av 
fleirbrukshall 

250 000,- - 100 000,- 

Leikanger skule – tilbygg 2016 0,- 500 000,- 

Sum 2 300 000,- 0,- 

 
 

5. Kommunestyret løyver ytterlegare kr. 350 000 i planleggingsmidlar for 
prosjektet. Midlane vert finansiert ved låneopptak. 
 

6. Kommunestyret gir plan- og byggenemnda i mandat å gjennomføre prosjektet 
på vanleg måte.  

 
 
 
 
 
Tilråding: 
 

7. Kommunestyret godkjenner byggeprogrammet for Leikanger skule og 
grendahus, tilbygg og rehabilitering 2016, alternativ 2. 

 
8. Finansieringa av prosjektet skal innarbeidast som ein del av budsjett 

2016/økonomiplan 2016-2019.  
 

9. Kommunestyret omdisponerer allereie løyvde planleggingsmidlar i 
budsjett 2015, slik: 
 

Prosjekt Budsjett 2015 Endring 

Frøystad skule – riving  800 000,- - 150 000,- 

Eggesbøvegen 20 – riving 1 000 000,- - 150 000,- 

Herøy rådhus - planlegging 250 000,- - 100 000,- 

Einedalen skule – planlegging av 
fleirbrukshall 

250 000,- - 100 000,- 

Leikanger skule – tilbygg 2016 0,- 500 000,- 

Sum 2 300 000,- 0,- 

 
 

10. Kommunestyret løyver ytterlegare kr. 350 000 i planleggingsmidlar for 
prosjektet. Midlane vert finansiert ved låneopptak. 
 

11. Kommunestyret gir plan- og byggenemnda i mandat å gjennomføre 
prosjektet på vanleg måte.  
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Særutskrift: 
Eigedomsavdelinga 
Skuleavdelinga 
Barnehageavdelinga 
Anlegg- og driftsavdelinga 
Økonomiavdelinga 
Hovudverneombodet 
Kommuneoverlegen 
Leikanger grendalag v/ Bjarne Voldnes 
Gurskøy idrettslag v/ Oline Kleppe 
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Vedlegg: 
  
Prenta vedlegg 
 

1. Byggeprogram for Leikanger skule og grendahus – tilbygg og rehabilitering 
2016 

 
Uprenta vedlegg 
 

1. K-sak 109/15 
2. F-sak 179/15 
3. PBN-sak 17/15 
4. F-sak 186/15 

 
 
Saksopplysningar: 
Saka gjeld byggeprogram for Leikanger skule, tilbygg og rehabilitering 2016.  
 
Bakgrunn 
Kommunestyret handsama i K-sak 109/15 Utviklingsplan for kommunale bygg 2015-
2020, sjå uprenta vedlegg 1. Det vart under handsaminga av saka gitt klare føringar 
for at Eigedomsavdelinga skulle jobbe vidare med eit tilbyggprosjekt ved Leikanger 
skule for å sikre naudsynt areal ift. utviklinga i elevtal.  
 

Leikanger skule får ein vekst i elevtalet som gjer at noverande areal vert for lite frå 
og med skuleåret 2016/17. Konsekvensen av elevtalsveksten er: 

 
- Skulen som no er fådelt, vil få større grad av deling og dermed behov for meir 

rom. 
 

- Årstrinnsgruppene vert i mange høve for store til at to trinn får plass i same 
rom. Noverande klasserom er for små. 
 

- SFO-arealet som no er tilrettelagt i kjellaren,  vert for lite i forhold til elevtalet. 
Arealet stettar heller ikkje krava til universell utforming sidan bygget mangler 
heis. 

 
Eit tilbygg ved Leikanger skule bør ferdigstillast hausten 2016. Eigedomsavdelinga 
har difor gitt prosjektet høgste prioritet etter at mandat frå kommunestyret vart gitt. 
 
Byggeprogram 
Eigedomsavdelinga tok over ansvaret for kommunale byggeprosjekt 01.11.2015. 
Avdelinga deler kvart einskilde byggeprosjekt inn i fylgjande delfasar: 
 

Byggeprosjekt 

Programfase Prosjekteringsfase Anbodsfase Byggefase Garantifase 

 
Byggeprogrammet er det sentrale byggherredokumentet i programfasa og beskriv 
funksjonar, arealramme og overordna føringar for prosjektet. Byggeprogrammet skal 
godkjennast av den aktuelle politiske komité og kommunestyret før rådmannen kan 
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jobbe vidare med prosjektet. Kommunestyrets godkjenning av byggeprogrammet gir 
normalt sett også plan- og byggenemnda mandat til å arbeide vidare med prosjektet.  
 
Byggeprogrammet er også Herøy kommune sitt bestillingsdokument til eksterne 
samarbeidspartnarar for etterfylgjande prosjektering og utbygging.  
 
Leikanger skule – tilbygg og rehabilitering 2016 
Byggeprogrammet for Leikanger skule, tilbygg og rehabilitering 2016 fyl som prenta 
vedlegg 1.  
 
Byggeprogrammet er utarbeida av Eigedomsavdelinga i samarbeid med 
Skuleavdelinga, Barnehageavdelinga, Leikanger grendalag, Gurskøy idrettslag, dei 
tilsette og berørte verneombod, hovudverneombodet og kommuneoverlegen.  
 
Av omsyn til dei ulike behova som er kartlagt i programfasen for prosjektet, er 
byggeprogrammet utarbeida med tre ulike utbyggingsalternativ: 
 

1. Leikanger skule - tilbygg 

Eit tilbygg til Leikanger skule for å stette arealkrava ved auka elevtal ved 
skulen, sjå særleg byggeprogrammets pkt. 6.2.  
 
Tilbygget stettar dei funksjons- og arealkrav som auka elevtal utløyser. 
Eigedomsavdelinga har i tillegg lagt vekt på å utbetre toalettforholda for 
elevane gjennom bygging av nye elevtoalett og nytt HC-toalett.  
 
Vi foreslår også eit nytt IKT-rom i tilbygget til erstatning for dagens IKT-rom i 
skulebyggets 3. etasje. Ei slik bygging av eit IKT-rom i tilbygget, inneber at 3. 
etasje i eksisterande skulebygg kan gjerast om til lager, utan særskilde krav til 
rømingsveg. Alternativet rømingsvegane frå dette området av skulen 
oppgraderast.  
 
Som del av tilbygget er det også lagt inn areal i underetasjen for Gurskøy 
idrettslag.  
 
2. Leikanger skule – tilbygg og rehabilitering 

Eit tilbygg til Leikanger skule samt rehabilitering av eksisterande skulebygg, 
sjå byggeprogrammet kap. 6.2 og 6.3.  
 
Rehabiliteringa gjeld fyrst og fremst rehabilitering av byggets fasadar 
(yttertak, ytterveggar og vindauge) samt utbetring av rømingsvegar frå 
eksisterande klasserom. Ein vil soleis få lukka ein del avvik etter branntilsyn 
2015 i tillegg til å betre inneklimaet ved skulen gjennom solskjerming og nytt 
ventilasjonsaggregat.  
 

3. Leikanger skule og grendahus - tilbygg og rehabilitering 
Eit tilbygg til Leikanger skule, rehabilitering av eksisterande skulebygg samt 
eit tilbygg til Leikanger grendahus, sjå byggeprogrammet kap. 6.2, 6.3 og 6.4 

 
Tilbygget inneber ei utviding av eksisterande forsamlingssal og kjøkken i 
grendahuset. Slik dette er tenkt utført vil det stette behova for både 
grendahuset og skulen, herunder også kulturskulen. Dette alternativet gir 
også den beste mat og helse-funksjonen for skulen.  
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Utbyggingskostnad 
Dei ulike utbyggingsalternativa er vurdert til å ha ein slik utbyggingskostnad: 
 

Nr. Alternativ Kostnad 

1 Leikanger skule – tilbygg   8,2 mill. 

2 Leikanger skule – tilbygg og rehabilitering 10,2 mill. 

3 Leikanger skule og grendahus - tilbygg og rehabilitering  12,1 mill.  

 
Priskalkylen byggjer på faktiske entreprisekostnader i Norge pr. september 2015.  
 
Finansiering 
Løyving av utbyggingsmidlar for prosjektet må handsamast som del av budsjett 
2016. I den samanheng vurderer Leikanger grendalag om dei skal gi eit tilskot stort 
kr. 1 mill. til ei eventuell utbygging av grendahuset. Premissane for dette er ikkje 
avklart og tilrådinga frå styreleiar er heller ikkje handsama i årsmøtet for 
grendalaget. Eigedomsavdelinga vurderer difor denne delfinansieringa som høgst 
usikker.  
 
Når det gjeld planleggingsmidlar, vedtok Formannskapet i F-sak 179/15 slik 
omdisponering av allereie løyvde planleggingsmidlar: 

 

Prosjekt Budsjett 2015 Endring 

Frøystad skule – riving  800 000,- - 150 000,- 

Eggesbøvegen 20 – riving 1 000 000,- - 150 000,- 

Herøy rådhus - planlegging 250 000,- - 100 000,- 

Einedalen skule – planlegging av fleirbrukshall 250 000,- - 100 000,- 

Leikanger skule – tilbygg 2016 0,- 500 000,- 

Sum 2 300 000,- 0,- 

 
Eigedomsavdelinga har i etterkant fått stadfesta at slik omdisponering av løyvde 
budsjettmidlar må handsamast av kommunestyret. Som del av tilrådinga er det difor 
teke med eit eige punkt vedrørande dette. Eigedomsavdelinga har i den samanheng 
nokon tilleggsmerknadar: 
 
Gitt dei stramme krava til framdrift i saka, fekk Formannskapet i F-sak 186/15 ei 
orientering om prosjektet, sjå uprenta vedlegg 2. Formannskapet gjorde slikt vedtak: 
  

1. Formannskapet tek orienteringa til vitande. 
 

2. Formannskapet ber rådmannen om å utarbeide teiknings- og 
prosjekteringsgrunnlag for prosjektet og oversende dette til godkjenning i 
plan- og byggenemnda snarast mogleg etter at kommunestyret har godkjent 
byggeprogram for prosjektet.  

 
3. Utlysing av entreprisekontrakter føreset kommunestyrets vedtak om 

fullfinansiering av prosjektet. Rådmannen bes om å fremme forslag til løyving 
av investeringsmidlar for 2016.  
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Den etterfylgjande konsulentkonkurransen er utført og syner behov for ytterlegare 
kr. 350 000 til planlegging og prosjektering av prosjektet. Dette omfattar lønsmidlar til 
kommunens prosjektleiar og midlar til ekstern konsulent.  
 
I framlegget til løyving av utbyggingsmidlar i budsjett 2016, ligg det inne ein pott til 
administrasjonsutgifter som også omfattar prosjekteringsmidlar. Det er ikkje 
tilrådeleg å avvente finansieringa av prosjekteringsfasen til kommunestyrets 
handsaming av budsjett 2016. For å oppretthalde ynskt framdrift i prosjektet meiner 
difor Eigedomsavdelinga at det vil være mest tenleg å oppfinansiere gjeldande 
løyving av planleggingsmidlar med kr. 350 000 og redusere budsjettforslaget for 
utbygging tilsvarande.  
 
Avdelinga presiserer også at utkastet til budsjettløyving for tiltaket måtte oversendast 
til politisk handsaming før byggeprogrammet var ferdig. Difor er det avvik mellom 
avdelinga sitt forslag til løyving i budsjett 2016 og dei utbyggingsalternativ og 
budsjettalternativ vi no presenterer.  
 
Avdelinga gjer også kommunestyret merksam på at byggeprogrammets alternativ 2 
– rehabilitering av fasadar og ventilasjonsaggregat – er å betrakte som ENØK-tiltak. 
Forslaget til løyving av kr. 1 mill. til ENØK-tiltak generelt, kan såleis tenkast 
omdisponert til ENØK-tiltak ved Leikanger skule ved ei eventuell ombygging.  
 
 
Vidare framdrift 
Forutsatt kommunestyrets godkjenning av byggeprogrammet, vil prosjektets vidare 
framdrift avhenge av kommunestyrets budsjettvedtak for 2016.  
 
Eigedomsavdelinga har arbeida parallelt med ei rekke ulike delspørsmål knytt til 
prosjektet. Under føresetnad av kommunestyrets godkjenning av byggeprogrammet 
og vedtak om finansiering har såleis plan- og byggenemnda allereie valt 
entrepriseform for prosjektet. Eigedomsavdelinga har også gjennomført 
anbodskonkurranse for utteikning og prosjektering og er klar til å inngå kontrakt med 
valt tilbydar så snart vedtak om løyving av planleggingsmidlar er gjort.  
 
Prosjektet i sin  heilskap kan såleis vere klar til anbodsutlysing i løpet av januar 
2016. 
 
Vurdering og konklusjon:  
Rådmannen rår kommunestyret til å godkjenne byggeprogrammet for Leikanger 
skule og grendahus..  
 
Leikanger skule opplever ein vekst i elevtalet som skulen ikkje er dimensjonert for. 
Det er såleis behov for ei utbygging ved skulen. Det er i den samanheng fleire 
forhold som tilseier at ein bør prioritere ei utbygging av både Leikanger skule og 
grendahus: 

 

 Eit tilbygg til skulen stettar funksjons- og arealkrava ved skulen grunna auka 
elevtal. I tillegg vil eit tilbygg betre dei universelle tilhøva ved skulen gjennom 
planfri overgang mellom administrasjon, tilbygg og grendahus. 
 

 Rehabilitering av skulens fasadar og ventilasjonsaggregat er viktig for det 
generelle vedlikehaldet av bygget og for inneklimaet for skuleelevane. 
Utbetring av rømingsvegar er viktig for tryggleiken ved skulen.  
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 Eit tilbygg til grendahuset gir den beste funksjonelle løysinga for skulen for 
faget mat og helse. Ein får også eit etterlengta opplegg for kulturskulen i 
bygda og eit langt meir tenleg bygg for skulen og grendalaget samla.  

 
Skuleavdelinga og Eigedomsavdelinga vurderer det slik at alternativ 1 - Leikanger 
skule  - tilbygg er naudsynt å få på plass. Dette punktet omfattar også ei viss 
omdisponering av eksisterande areal, mellom anna for å unngå bruk av 3. etasje til 
permanent opphaldsstad og dermed også oppgradering av rømingsvegar. 
Undervisningsroma i 3.etasje eignar seg også dårleg som klasserom på grunn av 
dårleg isolering mellom etasjane. Aktivitet i 3. etasje er såleis forstyrrande for 
undervisninga i 2. etasje. 
 
Når det gjeld alternativ 2 og 3 er dette tiltak som vil bety eit kvalitetsløft for både 
skule, kulturskule og frivillige lag og organisasjonar, men ikkje absolutt nødvendig på 
same måten som pkt.1. Skuleavdelinga og Eigedomsavdelinga vurderer det likevel 
som fornuftig å gjennomføre rehabilitering av det gamle skulebygget når ein likevel 
er på plass med arbeidarar og utstyr. Det vil også vere ønskjeleg å oppgradere 
kjøkken og møterom i grendahuset med tanke på sambruk, både med skule og 
kulturskule. Det vil gi betre forhold for undervisning i faget Mat og helse (tidl 
heimkunnskap) samt at kulturskulen vil kunne få eit etterlengta rom til dans. Dette 
har ein ikkje i indre deler av kommunen i dag. 
 
Rådmannen har lagt inn ei løyving på 8,8 mill i budsjett 2016 til prosjektet. Det vert 
lagt til grunn at alt 2 stettar kommunen sitt arealbehov og behovet for rehabilitering 
av eksisterande bygg. Eg legg vidare til grunn at ENØK-tiltak på 1,0 mill kr kan 
nyttast som ein del av finansieringa ved alt. 2. Finansieringsbehovet for utbygginga 
vert då 9,2 mill kr, 0,4 mill kr meir enn det som er lagt inn i rådmannen sitt 
budsjettforslag. Rådmannen vil difor rå til at alt 2 vert valt. 

 
Konsekvensar for folkehelse: 
Eit tilbygg til skulen vil auke undervisningsarealet ved skulen og betre toalettforholda 
for elevane. Skulen vil også få ei betre universell utforming  enn i dag og betre 
rømingsvegar ved brann.  
 
Konsekvensar for beredskap: 
Ei oppgradering av rømingsvegane ved skulen vi redusere risikoen knytt til brann.  
 
Konsekvensar for drift: 
Eit tilbygg vil gi auka kostnadar for eigedomsavdelinga til forvaltning, drift og 
vedlikehald. 
 
 
Fosnavåg, 01.11.2015 
 
 
Olaus-Jon Kopperstad Robert Myklebust 
Rådmann Eigedomsleiar 
 
Sakshandsamar: Robert Myklebust 
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SAKSFRAMLEGG 

  
 

Sakshandsamar: JMM Arkivsaknr: 2013/519 
    Arkiv: L05 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

212/15 Formannskapet 17.11.2015 
 
 
 
BYUTVIKLINGSPROSJEKT FOSNAVÅG BY - ORGANISERING OG VIDARE 
FRAMDRIFT     
 
 
Tilråding: 
 
Formannskapet vert styringsgruppe for det vidare byutviklingsprosjektet og 
prosjektet vert søkt finansiert med RDA midlar, egne midlar og eksterne tilskot frå 
regionale instansar. 
 
Ghilardi+Hellsten arkitekter AS vert engasjert for det vidare arbeidet med byutvikling 
Fosnavåg.  
 
Avtalen med Ghilardi+Hellsten arkitekter AS skal leggast fram for styringsgruppa for 
godkjenning. Avtalen kan inngåast dersom vilkår knytt til finansiering er på plass.  
 
 
 

 

 

 
Særutskrift: 
Utviklingsavdelinga 
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Vedlegg: 
1 Byutviklingsprosjekt Fosnavåg by -  sluttrapport 
2 Byutviklingsprosjekt Fosnavåg by - konkurransegrunnlag 
 
 
Saksopplysningar: 
 
Særpreg, identitet og ynskje om vekst og utvikling av kystbyen Fosnavåg har stått 
sentralt i prosessen . Gjennom bærekraftige prinsipp og innovative løysingar skal ein 
legge grunnlaget for at Fosnavåg tek nye steg framover der attraktivitet og bærekraft 
står sentralt.  
 
Målsetjingane med prosjektet har vore å legge grunnlaget for at Fosnavåg:  
 
• Vere ein attraktiv og bærekraftig stad med urbane kvalitetar  

• Vere ein blågrønn stad med maritimt preg som tek vare på bymiljø  

• Ha bærekraftige og innovative løysingar mot transport, val av materiale og energibruk  

• Ha sosiale møteplasser, bumiljø og arkitektoniske kvalitetar av høg klasse  

• Ha ein kvardag utan bil ved korte reiser  

• Ha eit folkerikt sentrum tilrettelagt for alle  

• Utvikle kvalitetane med nærleik til sjø  

• Ta omsyn til lokale klimatiske tilhøve  

 
Den 7.7.2015 handsama formannskapet sluttrapporten frå byutviklingsprosjektet der 
ein valgte å gå vidare med følgjande : 
 
Formannskapet tek sluttrapport frå byutviklingsprosjektet til vitande og ber 
administrasjonen arbeide vidare med prosjekt knytt til område :  
 
• Vågsplassen  

• Byromstrategi  

• Parkering  

• Mobilitet  

• Tiltak som kan etablerast på kort sikt.  
 
Aktuelle tiltak som bør innarbeidast i komande økonomiplan periode vert å legge fram i 
samband med budsjett og økonomiplanarbeidet for periode 2016-2019.  
 
Det skal etablerast ei tverrpolitiske gruppe som sikrar ei breiast mogleg politisk 
forankring i det vidare byutviklingsarbeidet. Næringslivet og regionale aktørar vert invitert 
med i det vidare arbeidet i å utvikle Fosnavåg til ein spydspiss innan berekraftig 
byutvikling.  
 
Når utviklingsavdelinga har oppsummert tilbakemeldingane etter at presentasjonen av 
rapporten har vore ute blant befolkninga, legg vi til grunn at det blir arrangert eit 
folkemøte. 
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Vurdering og konklusjon:  
 
Evalueringskomitè sine råd i den vidare prosessen er at Fosnavåg bør :  
 
• Lage ein klar visjon  

• Sette tydelege klima- og miljømål  

• Dyrke vågen som byens hjerte og sterkaste identitet  

• Gi næringslivet ein tydeleg plass i byen  

• Utnytte dei naturgjevne kvalitetane i lokalisering av bustadar og utvikling av bukvalitet  

• Vere klar over at utfylling ikkje løyser Fosnavåg sine utfordringar  

• Velge ut nokre viktige byrom og gi dei prioritet  

• Samle og organisere parkeringa  

• Binde saman sentrum og dei kringliggande områda  

• Gi prioritet til gåande og syklande  

• Bevare dei gamle naust og sjøbuder  

 
Ein peikar vidare på nokre viktige forutsetningar for å lykkast framover med prosjektet:  
 
• Ha klare overordna mål og vere tru mot desse.  

• Utarbeidd gode strategiar  

• Ha vilje til å prioritere Fosnavåg  

• Få igong pilotprosjekter  

• Utvikle Vågsplassen  
• Arbeid vidare med kryssing til Vågsholmen  
• Etabler tiltak på kort sikt.  

• Forankre tiltak gjennom god områdeplanlegging  
 
Gjennom parallelloppdraget har kommunen fått gode innspel til korleis ein kan 
vidareutvikle Fosnavåg som ein attraktiv og bærekraftig stad. Fosnavåg har, som ein del 
av ei sterk maritim klyngje, alle føresetnader til å vere det maritime kommunesenteret 
der bærekraftige og innovative løysingar vert lyfta fram. 
 
Val av konsulent for det vidare arbeidet. 
 
I parallelloppdraget var det engasjert tre firma for å lyfte fram idear for Fosnavåg. I 
konkurransegrunnlaget er det fastsatt under pkt 6.3 Innstilling på tildeling av oppdraget 
følgjande: 
 
Vi ber tilbydarane merke seg fyljande moment i oppgåve programmet: «I etterkant er det 
sannsynleg at kommunen engasjerer enkelte deltakarar i eit arbeid mot eit ferdig produkt. 
Dette kan være arbeid som omfattar både heilskaplege løysingar på områdenivå og oppdrag 
med utgangspunkt i gode løysingar av enkelt tema eller - område.»  
 
I oppgåveprogrammet er det vidare vist til i punkt –  
 
FORHOLD ETTER PARAPLLELLOPPDRAGET  
 
I utgangspunktet skal ingen vinnar kårast, men dei ulike løysingsforslaga kan alle bli brukt i utforming 

av ein reguleringsplan. Det vert opp til kommunen å avgjere om det skal tildelast oppdrag i etterkant 

av parallelloppdraget. 

 
Rådmannen rår til at ein gjer seg nytte av dette punktet. Administrasjonen si vurdering er 
at ein bør gå vidare med eitt av tre firma i det vidare arbeidet og ein rår til at det vert 
inngått samtalar med Ghilardi+Hellsten arkitekter AS for det vidare arbeidet med 
utvikling av Fosnavåg sentrum .  
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I sluttrapporten er det kommentert frå evalueringskomiteen at forslaget frå 
Ghilardi+Hellsten arkitekter AS - 
 
bygger på en helhetlig tilnærming til begrepet bærekraftig 
byutvikling. Det forslås flere verktøy og forslag til prosesser 
for å optimalisere og kanalisere kreftene i byutvikling i 
en ny og fokusert retning. Forslaget har karakter av å være 
åpent og strategisk. Fasert utvikling, prosessregler for samarbeid, 
åpne forhandlingsprosesser og balansering av økonomisk 
verditenkning forslås for kommunens videre prosess med utvikling 
av kystbyen Fosnavåg. Det mest iøynefallende ved forslaget 
er at det holder fast ved dets tro på vågen som sentrum 
i Fosnavåg, både geografisk og identitetsmessig. Nærhet til 
næringscluster og strategisk viktige byrom bygger opp om dette 
grepet, og forholdsmessig flere boliger plasseres på områder 
ut mot havet og med gode solforhold. 
 
Forslaget trekker opp og drøfter strategier for videre byutvikling. 
Tilnærmingen er ryddig og analytisk. Vågen er pekt på som 
det sentrale byrommet, og med hoveddelen av sentrumsutbyggingen 
lagt inn på utfylte masser på Vågsholmen. Det er arbeidet 
godt med bygningstypologier der ulike boligmiljø og boformer 
er synliggjort. Fosnavåg sine mulige nye byrom er vist med 
ulike kvaliteter og funksjoner; utformet med egne identiteter 
som tydeliggjør dem i forhold til hverandre. Strategi for næringsutvikling 
gjennom sentralt plasserte næringsbygg i «Rederiparken 
», synliggjør noe av Fosnavåg sin identitet med gründere 

og sterke næringsaktører. Gjort på denne måten vil 
næringsbebyggelsen kunne bli en attraksjon for byen, samtidig 
som man her legger til rette for at næringsaktører kan etablere 
seg i sentrum med spektakulært utsyn til Runde og storhavet. 
Prosjektforslaget inneholder et nytt anløp til fiskerihavna som 
en av strategiene for framtidig og langsiktig utvikling. 
 
Økonomi og organisering 
 
Rådmannen rår til at formannskapet vert styringsgruppe for det vidare prosjektet og 
prosjektet vert søkt finansiert med RDA midlar. I forslag til ny økonomiplan er det lagt inn 
noko egne midlar til det vidare arbeidet i tillegg. Ein bør i tillegg involvere Møre og 
Romsdal fylke med tanke på ekstern finansiering og samspel for ei heilskapleg utvikling 
for Fosnavåg. 
 
For å oppnå ei breiast og best mogleg forankring rår ein til at styringsgruppe og styret i 
Herøy næringsforum går saman om å legge visjonen for det vidare arbeidet og kva 
innretning det vidare arbeidet skal ha. Grunnlaget for arbeidet bør vere formannskapet si 
handsaming av sluttrapporten i juli 2015 og evalueringskomitèn sine råd og 
forutsetningar for den vidare prosessen.  I denne prosessen bør og Møre og Romsdal 
fylke, konsulent og NAL inviterast med i det vidare arbeidet. 
 
Med omsyn til oppfølgjing av formannskapet  sitt vedtak, arrangere folkemøte når 
utviklingsavdelinga har oppsummert tilbakemeldingane etter at presentasjonen av 
rapporten har vore ute blant befolkninga, rår ein til at dette vert følgt opp når 
utstillinga har kome opp og det har vore gjennomført møte mellom styringsgruppe, 
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næringsforum og andre. Ein forventar at utstillinga er komen opp i månadskiftet 
nov/des. 
 
 
Fosnavåg, 04.11.2015 
 
 
Olaus-Jon Kopperstad Jarl Martin Møller 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Jarl Martin Møller 
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FOSNAVÅG I STØYPESKEIA

Gjennom parallelloppdraget har kommunen fått gode inn-
spel til korleis ein kan vidareutvikle Fosnavåg som ein at-
traktiv og bærekraftig stad. Fosnavåg har, som ein del av ei 
sterk maritim klyngje, alle føresetnader til å vere det mari-
time kommunesenteret der bærekraftige og innovative løy-
singar vert lyfta fram.

I rapporten presenterer Framtidens bygder og dyktige fag-
personar konklusjonar og anbefalingar som gir rammer for 
gode og framtidsretta vegval framover. Arbeidsgruppa vil 
rose det lokale næringslivet, grunneigarar, innbyggjarar og 
andre som har vore med å sett sitt preg på prosjektet. Ein 
stor takk til Møre og Romsdal fylkeskommune som har støt-
ta prosjektet, og vidare bidreg til at Fosnavåg og lokalsam-
funnet legg grunnlaget for vekst og utvikling i eit langsiktig 
perspektiv.

Parallelloppdraget har gitt kommunen og innbyggjarane i 
Fosnavåg  gode idear og visjonar på korleis ein kan utvikle 
lokalsamfunnet sitt framover. Dei ulike teama som har vore 
med har provosert, skapt debatt og på dette grunnlag bid-
rege til engasjement hjå politikarar og innbyggjarar.

Ein vil trekke fram det  gode tverrpolitiske samarbeidet som 
har vore under parallelloppdraget og rår  ei breiast mogleg 
politisk forankring vidare. Dette vil vere særs viktig då ein 
framover med ulike samarbeidspartnarar skal utarbeide 
strategiar for berekraftig vekst og utvikling. 

Den lokale arbeidsgruppa som har følgt prosjektet støttar 
dei anbefalingane som er gitt i rapporten, og rår kommunen 
til at desse vert lagt til grunn i dei vidare strategiane som 
vert utarbeidde. 

Arnulf Goksøyr
Ordførar, Herøy kommune

Tor Sinde Steinsvik
Varaordførar, Herøy kommune

Geir Idar Kvalsvik
Herøy Næringsforum

Camilla S. Hermansen 
Politisk representant, Herøy kommune

Arne-Dag Gjærde
By og tettstadkoordinator, 
Møre- og Romsdal fylkeskommune

Olaug Andreassen
Politisk representant, Herøy kommune

Jarl Martin Møller
Utviklingsleiar, Herøy kommune

Herøy kommunes arbeidsgruppe
Fosnavåg, 17. juni 2015
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UTVALGTE TEAM

TEAM 1
Ghilardi+Hellsten Arkitekter AS / Karres 
+ Brands landschapsarchitecten / 
Norsam AS / Hilde Remøy PhD MSc

TEAM 2
3RW Arkitekter / Plottaplan AS / økolog 
Christian E. Mong / samfunnsgeograf 
Laima Nomeikaite / hydrogeolog 
Oddmund Soldal

TEAM 3
Narud Stokke Wiig AS / Context AS / 
Esbensen AS / Sweco Norge AS / Dekan 
Erling Dokk Holm

BAKGRUNN

TEAM

KORT OM 
PARALLELLOPPDRAGET

Flyfoto av Fosnavåg. Foto: H
erøy kom

m
une

Herøy kommune har i samarbeid med Møre- 
og Romsdal fylkeskommune og Framtidens 
bygder arrangert et parallelloppdrag for bære-
kraftig og klimavennlig byutvikling i Fosnavåg. 

Målsettingen er at Fosnavåg i fremtiden skal være en spydspiss innen 
bærekraftig byutvikling. Boligfortetting, god arkitektur, gode vekstvilkår 
for næringslivet, samt klimavennlige energi- og transportløsninger er 
blant de sentrale temaene som kommune har ønsket svar på.

På bakgrunn av en åpen, kompetansebasert anbudskonkuranse ble tre 
tverrfaglige team valgt ut til å delta i parallelloppdraget.

Herøy kommune har høye miljøambisjoner for den videre utviklingen. 
Fosnavåg er derfor valgt ut som ett av ti forbildeprosjekter i den 
nasjonale satsingen Framtidens bygder. Framtidens bygder er et 
samarbeid mellom Norske arkitekters landsforbund, TreFokus og 
miljøstiftelsen ZERO.
 

EVALUERINGSKOMITE

De tre forslagene er diskutert og 
gjennomgått av en evalueringskomite 
med følgende sammensetning:

Are Risto Øyasæter
Sivilarkitekt MNAL, byplankontoret 
Trondheim kommune
Leder for evalueringskomiteen

Tone Tellnes
Landskapsarkitekt MNLA, Feste 
Grenland AS
Representant for Norske landskaps-
arkitekters forening (NLA)

Tanja Loftsgarden
Sivilingeniør, Vegdirektoratet

Elin Enlid
Sivilingeniør, Civitas AS

Paul Woodville
Sivilarkitekt RIBA, Architectopia AS

Sekretær for evalueringskomiteen var 
Alf Waage fra Norske arkitekters 
landsforbund (NAL)

KOMITE

Parallelloppdraget som form skiller seg fra det man vanligvis omtaler 
som arkitektkonkurranser. Parallelloppdraget er en åpen prosess der 
flere utvalgte team belyser en oppgavestilling, men der ingen kåres 
som vinner eller loves noe etterfølgende oppdrag. Materialet som 
teamene leverer blir grundig vurdert av en evalueringskomite. Deretter 
gir komiteen sine anbefalinger til oppdragsgiver om hvordan forslage-
ne fra teamene best kan anvendes i det videre arbeidet med 
prosjektet. 

Bakgrunnen for å gjennomføre dette som et parallelloppdrag var at 
Herøy kommune ønsket en åpen prosess med en bred faglig diskusjon. 
For kommunen var det viktig å sikre at de utvalgte teamene kunne dele 
erfaringer underveis og få innspill både fra innbyggere og andre 
aktører. Videre var det et ønske at prosessen frem mot ferdige forslag 
kunne påvirkes underveis for å sikre at man til slutt satt igjen med 
ulike forslag, som samlet kunne utgjøre et bredt og solid beslutnings-
grunnlag for det videre arbeidet med utviklingen av Fosnavåg. 

I parallelloppdraget deltok tre inviterte team som ble valgt ut av Herøy 
kommune etter en forutgående åpen anbudskonkurranse med 18 
tilbydere. De tre utvalgte teamene har alle blitt likt honorert med NOK 
250.000. I perioden fra februar til april 2015 ble det avholdt oppstart-
seminar, 2-dagers midtveisverksted og avsluttende seminar.  Evalue-
ringsrapporten ble offentliggjort juni 2015. Det kåres ingen vinner og 
kommunen står fritt til å benytte de tre forslagene som innspill i den 
videre prosessen.

I forkant av parallelloppdraget formulerte kommunen noe målsettinger 
for Fosnavåg  som har stått sentralt i arbeidet de tre teamene har 
utført. 

Fosnavåg by skal:

  Være en attraktiv og bærekraftig by med urbane kvaliteter
  Være en blågrønn by med maritimt preg som tar var på bymiljøet
  Ha bærekraftige og innovative løsninger for transport, materialvalg  

 og energibruk
  Ha sosiale møtesteder, bomiljø og arkitektoniske kvaliteter av høy  

 klasse
  Ha en hverdag uten bil på de korte reisene
  Ha et folkerikt sentrum tilrettelagt for alle
  Utvikle kvalitetene med nærhet til sjø
  Ta hensyn til lokale klimatiske forhold

Parallelloppdraget er gjennomført med bistand fra Norske arkitekters 
landsforbund.
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LAG EN KLAR VISJON
Formuler en klar visjon, sett tydelige mål og lag en 
robust plan for hvordan Fosnavåg kan utvikles til en 
bærekraftig og unik kystby i et landskap preget av 
hav, fjell og strandflater med dyrka mark. Skal man 
lykkes i arbeidet med en bærekraftig, klimavennlig 
og langsiktig byutvikling er det avgjørende å sikre 
bred enighet om de overordnede målene. Det vide-
re arbeidet bør derfor være preget av en åpen og 
inkluderende prosess som involvere alle aktørene.  
Sett kortsiktige og langsiktige mål, og etabler et 
enkelt system for å måle resultater og fortelle om 
hva som er oppnådd underveis.

SETT TYDELIGE KLIMA- OG MILJØMÅL 
Bakgrunnen for parallelloppdraget er ønsket om en 
bærekraftig og klimavennlig byutvikling. I det vide-
re arbeidet er det avgjørende å sette tydelige og 
målbare klima- og miljømål. Dette gjelder både for 
energibruk og energiforsyning, bygg- og områdeut-
vikling og mobilitet. Særlig viktig er det å jobbe 
med klimatilpassing og havnivåstigning i forhold til 
bygg og framtidig fortetting i sentrum. Parallelt 
med at man diskuterer målsettinger må man også 
diskutere hvilke verktøy som skal brukes til videre 
oppfølging og måling av resultater.

DYRK VÅGEN SOM BYENS HJERTE OG 
STERKESTE IDENTITET
Kystbyen Fosnavåg preges av samspillet og kontras-
ten mellom det åpne storhavet og den tilbaketruk-
ne havna. Den nye kystbyen må formes rundt vå-
gen, og nye tiltak og aktiviteter må bygge opp rundt 
vågen som Fosnavågs viktigste og mest sentrale 
byrom. Vågen bør dyrkes som utgangspunkt for ak-
tiviteter som spenner fra turisme, bolig, opphold, 
næring og industri. En utbygging av Vågsholmen 
kan bidra til å befeste vågen som byens sentrum, 
men er avhengig av en god, attraktiv og effektiv 
tverrforbindelse, kanskje i form av en hypermoder-
ne kabelferge. 

GI NÆRINGSLIVET EN TYDELIG PLASS I BYEN 
Fosnavåg har et omstillingsdyktig næringsliv, og 
flere bedrifter leder allerede an i det grønne skiftet. 
Det offentlig og næringslivet må jobbe tett sammen 
og skape gode koblinger som kan bidra til å utvikle 
framtidens klimavennlige Fosnavåg. Næringslivet 
må inkluderes i de videre prosessene, og de bør få 
en framtidsrettet og tydelig plass i bybildet, og 
samtidig bidra til utviklingen av gode byrom. Nye 
kontorbygg bør lokaliseres til Vågsplassen og ”Ny-
havn”. Her bør man forsøke å få inn eksisterende og 
nye virksomheter som jobber med ulike former for 
grønn teknologi, for eksempel miljøvennlig skip-
strafikk og fornybar energiforsyning. Ambisjonsni-
vået bør være meget høyt og det er viktig at man 
tidlig statuerer eksempler som blir merkevarebyg-
gende for Fosnavåg. Dette er stedet for å oppføre 
bygninger som er helt i front hva gjelder miljøvenn-
lige løsninger. Dette gjelder så vel byggemetoder 
som gir lave klimagassutslipp, som for eksempel 
bruk av massivtre, og utnyttelse av lokale energi-
kilder som sjøvarme eller sol. Det anbefales at man 
vurderer om disse bygningene kan være pilotpro-
sjekt og ”showcase” som kan bidra til å inspirere og 
heve både kunnskaps- og ambisjonsnivået til andre 
aktører i byutviklingen. Vær bevisst på hvilke funk-
sjoner man legger i 1. etasje.

UTNYTT DE NATURGITTE KVALITETENE I 
LOKALISERING AV BOLIGER OG UTVIKLING AV 
BOKVALITET 
Planlegg for et fortettet og variert boligtilbud i sen-
trum for å tiltrekke ønsket befolkning til Fosnavåg. 
Vær bevisst hvilke grupper dere bygger for og legg 
optimalt til rette for dem. Utnytt stedets naturgitte 
kvaliteter og la bo- og livskvalitet være drivkraften 
for at man bosetter seg her. Til boligkvalitet i Fos-
navåg hører både landlige og urbane kvaliteter, i 
tillegg til uterom som er lune, strategisk plassert 
og dimensjonert for bruken. Den viktigste ressursen 
og attraksjonen er nærheten til havet, enten som 
utsikt fra stuevinduet eller ved at man har nærhet 
og tilgang til sjøen. Det er viktig å være bevisst 
hvordan man jobber med overgangen mellom land 
og sjø. Overgangen mellom land og sjø må i enda 

UTDYPING AV EVALUERINGSKOMITEENS 
ANBEFALINGER

Evalueringskomiteen har, på bakgrunn av en grundig vurdering av de tre for-
slagene samt diskusjoner underveis, kommet frem til noen klare anbefalinger 
til kommunen. Anbefalingene, sammen med forslagene til veien videre, må 
ansees som evalueringskomiteens konklusjon. 

  Lag en klar visjon  

  Sett tydelige klima- og miljømål 

  Dyrk vågen som byens hjerte og sterkeste identitet

  Gi næringslivet en tydelig plass i byen 

  Utnytt de naturgitte kvalitetene i lokalisering av 
 boliger og utvikling av bokvalitet

  Videre utfylling løser ikke Fosnavågs utfordringer

  Velg ut noen viktige byrom og gi dem prioritet

  Samle og organisere parkering

  Bind sammen sentrum og de omkringliggende 
 områdene

  Gi prioritet til gående og syklende

  Bevar de gamle naustene og sjøbodene

EVALUERINGSKOMITEENS 
ANBEFALINGER
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«D3: Lufta er for alle»
Kolab Arkitekter AS

større grad dyrkes og utnyttes i det videre arbeidet 
med å utvikle Fosnavåg som en kystby. Skap varia-
sjon og mangfold slik at Fosnavåg rommer alle ni-
våer fra urban til naturlig grense, fra kaikanten til 
fjæra. Sørg for å utvikle en designbevissthet gjen-
nom å jobbe med trapper, kanter, materialer, broer 
og vann med mer, og legg til rette for varierte opp-
levelser for publikum langs med sjøen.

VIDERE UTFYLLING LØSER IKKE FOSNAVÅGS 
UTFORDRINGER 
Alle de tre forslagene har arealbudsjett som viser 
at det allerede er god plass for videre vekst i man-
ge år framover. Fosnavågs identitet er i stor grad 
knyttet til vågens buktninger og de mange ulike 
overgangene mellom land og sjø. Fremtidig utfylling 
bør ikke skje uten at man former en bevisst og mar-
kant grense mellom land og sjø (se også punktet 
ovenfor). Hvis ikke står man i fare for å bygge ned 
stedets identitet og særpreg. Det er verdt å merke 
seg at samtlige tre team fraråder å fylle igjen Kleiva-
bukta.  

VELG UT NOEN VIKTIGE BYROM OG GI DEM 
PRIORITET
Vær bevisst byrommenes betydning for stedets ka-
rakter og identitet, og deres funksjon som sosiale 
møtesteder. Velg ut noen viktige byrom og la utvik-
lingen av dem fungere som generator for forandring 
av hele byen. Allmenningen, Vågsplassen og 
byrommet ved Rådhuset står frem som tre sentra-
le steder. Lag en enkel byromstrategi som diskute-
rer plassering, størrelse, lokalklima, møblering, 
vegetasjonsbruk, funksjon og opplevelse av stedet. 
Husk at byens parker og grønne lunger inngår som 
en del av byrommene. Alle forslagene peker på be-
tydningen av dem som et miljøskapende element i 
en tett by ute ved havet. Vær bevisst på å skape 
gode koblinger mellom parkene og turstier og ut-
kikkspunkt på fjellryggene rundt byen. Utvikling av 
eksisterende og nye byrom kan bidra til rask trans-
formasjon og kjappe resultater. Velg ut noen tiltak 
som kan iverksettes raskt, og som viser at man har 
startet opp arbeidet. Start med å legge til rette for 

barn og ungdom i sentrum. Samtlige tre team fore-
slår park i tilknytning til rådhuset. Et av teamene 
foreslår at dette kan skje ved at man forvandler 
parkeringsplassen foran rådhuset til et grønt og 
levende byrom. Dette kan være et fornuftig tiltak 
med gode forutsetninger til å bli et velfungerende 
byrom, skjermet for vind og med gode solforhold. 
Med riktig tilrettelegging kan et slikt tiltak også sva-
re på behovet for leke- og oppholdsarealer for de 
yngste innbyggerne.

SAMLE OG ORGANISERE PARKERING
I dag er mye areal i sentrum okkupert av til dels 
utflytende overflateparkering. Dersom man samlet 
og organiserte størstedelen av parkeringen i anlegg 
under eller over bakken vil man frigjøre mye areal. 
Utarbeid en parkeringsstrategi som sier hvor og 
hvor mange p-plasser det skal være. Vær særlig 
oppmerksom på at dersom det bygges for mange 
parkeringsplasser vil dette være til direkte hinder 
for målet om å øke andelen gående og syklende. 
Baser gjerne parkering på at beboere i nye boliger 
kan leie plass i et sentralt p-hus ved behov. Da slip-
per man å bygge p-plasser i hvert prosjekt samtidig 
som at de som ønsker kan få tilgang til p-plass.

BIND SAMMEN SENTRUM OG DE 
OMKRINGLIGGENDE OMRÅDENE 
Gode koblinger for gående og syklende til de om-
kringliggende områdene er avgjørende for å skape 
et levende og attraktivt sentrum. Det klart viktigste 
området er Myklebust og campusområdet. Her fin-
nes et svært godt utbygd skole- og fritidstilbud. 
Nærheten til dette området tilsier at sentrum har 
alle forutsetninger for å bli det foretrukne stedet å 
bo for en familie. Det vil allikevel kreve at man får 
på plass en trygg og effektiv forbindelse for gående 
og syklende. Kommunen bør prioritere tilretteleg-
ging for gående og syklende i Skarabakken, uavhen-
gig av om framtidig innfartsvei blir lagt i tunnel 
eller ikke.

GI PRIORITET TIL GÅENDE OG SYKLENDE
Dersom man ønsker at flere av de korte hverdags-
reisene skal tas til fots eller på sykkel er det avgjø-
rende at gang- og sykkelnettet er sammenhengende 
og oppleves som vakkert, raskt, effektivt og trygt. 
Dette gjelder både inne i sentrum men også for for-
bindelsene til de andre omkringliggende områdene. 
Gang og sykkeltraséene mellom bydelene og til/fra 
sentrum bør være egne traséer med høy kvalitet og 
standard. I sentrale sentrums- og bygater kan blan-
det trafikk, eller shared space-løsninger være et 
alternativ. For at dette skal være en god løsning, er 
det viktig at det er lite motorisert trafikk, lav fart og 
at trafikken avvikles på de myke trafikanters premis-
ser. Kommunens uttalte fokus på barn og unge i 
planleggingen tilsier at man bør jobbe for gode 
gang - og sykkelløsninger i hele kommunen, og ikke 
bare i Fosnavåg. 

BEVAR DE GAMLE NAUSTENE OG SJØBODENE
Kommunen bør umiddelbart se på hvilke virkemid-
ler de kan ta i bruk for å stimulere eller sikre beva-
ring og istandsetting av de gamle naustene og sjø-
bodene. Gjør det klart at dette er umistelige verdier 
for Fosnavåg som skal bevares ved å sikre både dem 
og den konteksten de står i. Alle de tre forslagene 
peker på tilrettelegging for ny bruk som en fornuftig 
strategi som også kan være økonomisk bærekraftig. 
Kulturaktiviteter og kulturprogram kan bidra til en 
fremtidsrettet bruk av flere av de gamle sjøbodene 
og andre av de gjenværende kulturhistoriske byg-
ningene. Tillat nye ”sjøbodvolumer”, gjerne i form 
av boliger, for eksempel på eksisterende fundamen-
ter av eldre naust eller sjøboder.

Boliger på Kleivaneset. Illustrasjon: G
hilardi + H

ellsten Arkitekter AS
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VIKTIGE FORUTSETNINGER FOR Å 
LYKKES 
Parallelloppdraget har på en god måte 
belyst både mulighetene og utfordrin-
gene som Fosnavåg står over for. Tre 
ulike team har på hver sine måter vist 
at byen har et stort handlingsrom og 
visualisert mange av de mulighetene 
som finnes. Prosessen så langt har 
skapt både interesse og engasjement 
lokalt, og det er viktig at kommunen nå 
utnytter momentet og kommer raskt i 
gang med det videre arbeidet. Neden-
for har vi forsøkt å oppsummere det 
evalueringskomiteen mener er viktige 
forutsetninger for å lykkes på veien vi-
dere.  

STØ KURS MOT ET KLIMAVENNLIG SAMFUNN
Vær tro mot de overordnede målene som ligger til grunn for 
parallelloppdraget. Framtidens Fosnavåg skal være bære-
kraftig og klimavennlig, og de valg som tas må bidra til at 
innbyggerne i byen kan bo og leve på en mer klimavennlig 
måte enn i dag. Byen må formes slik at det blir lett å ta de 
klimasmarte valgene. Start omstillingen til et grønnere og 
smartere samfunn nå, og la dette bli et konkurransefortrinn 
for Fosnavåg i framtiden. For å sikre videre engasjement og 
fokus kan et samarbeid med lokalt næringsliv om utvikling 
av nye pilotprosjekter, og presentasjon av oppnådde resul-
tater gjennom årlige eller toårlige konferanser, være et nyt-
tig virkemiddel.

GODE STRATEGIER
I det videre arbeidet vil det være viktig med langsiktige og 
gode strategier på de mest sentrale områdene. En god stra-
tegi vil også fungere som et styringsverktøy, slik at det blir 
lettere å ta de riktige valgene underveis i prosessen. Gjen-
nom arbeidet med parallelloppdraget har følgende temaer 
utpekt seg som sentrale: 

   Konkrete mål for reduserte klimagassutslipp, og 
 valg av målingsverktøy
 Sett konkrete mål for reduserte klimagassutslipp og an 
 dre miljøforhold både på bygg- og områdenivå. Valg av  
 målingsverktøy, og riktig bruk av disse, er viktig for at   
 både utbyggere og kommunen skal kunne ta de riktige  
 valgene i det videre arbeidet. 

   Strategi for framtidig klimavennlig energiforsyning 
 Når planer for en utbyggingsstruktur er klar bør det la  
 ges en energistrategi for utbyggingsområdene. Denne   
 bør vurdere flere ulike energiforsyningsløsninger, og   
 konsekvenser i form av blant annet lønnsomhet og 
 klimagassutslipp. 

   Strategi for klimatilpassing og framtidig havnivåstigning
 I Fosnavåg kan man forvente en havnivåstigning på 
 mellom 52 og 107 cm i år 2100. Sårbarheten for 
 stormflo og springflo kan forventes å øke som følge av  
 dette, særlig i kombinasjon med store bølgehøyder. De  
 fleste bygninger for personopphold skal i henhold til   
 forskriftskrav tåle flomnivåer med 200-års 
 gjentakelsesintervall, som for Fosnavåg tilsvarer i   
 ovekant av tre meter over NN 1954. Deler av sentrums  
 området hvor man nå ønsker å fortette ligger lavere 
 enn dette. Det bør derfor lages en strategi for hvordan  
 sentrumsutvikling og fortetting kan gjøres på en god 
 og sikker måte med hensyn til både bygninger og 
 infrastruktur i flomutsatte områder.  Strategier og 
 tiltak bør utvikles på bakgrunn av en risiko- og 
 sårbarhetsanalyse for området.

   Strategi for byrom
 Lag en enkel byromstrategi som diskuterer plassering,  
 størrelse, lokalklima, møblering, vegetasjonsbruk, 
 funksjon og opplevelse av stedet. En formingsrettleder  
 som sikrer kvalitet i belegg, møbler og overganger kan  
 også vurderes.

   Strategi for mobilitet 
 Arbeidet med parallelloppdraget har belyst en rekke   
 utfordringer knyttet til blant annet trafikkavvikling, 
 parkering, og manglende tilrettelegging for gående og  
 syklende. I det videre arbeidet anbefales det at 
 man jobber mest mulig samlet med emnet. Særlig 
 viktig er dette dersom man ønsker en dreining i retning  

 av mer klimavennlige løsninger. Evalueringskomiteen   
 anbefaler derfor at det utarbeides en samlet strategi 
 for mobilitet som ser på infrastruktur og løsninger   
 både for bil, parkering, sykkel, gange og kollektivt. 
 Se gjerne på den ferske veilederen for ”grønn mobilitet  
 i byområder”, utarbeidet av Spacescape på oppdrag
 fra FutureBuilt, Framtidens bygg og Norske arkitekters  
 landsforbund.

 Utflytende overflateparkering som okkuperer verdifullt  
 areal er en av de sentrale utfordringene som
 kommunen må ta tak i. En mobilitetsstrategi må si noe  
 om hvor framtidige parkering skal lokaliseres og hvor   
 mange parkeringsplasser det skal være. I forkant bør   
 man skaffe seg bedre oversikt og tall for dagens bruk av  
 eksisterende parkeringsplasser. Man bør ta 
 utgangspunkt i at man i hovedsak samler og 
 organiserer parkeringen i anlegg under eller over 
 bakken. Bedre infrastruktur for gående og syklende vil  
 også være avgjørende dersom man i fremtiden skal få   
 flere til å velge gange eller sykkel som et alternativ til 
 bil på de korte hverdagsreisene. En god og 
 sammenhengende infrastruktur både innad i sentrum 
 og ut til de omkringliggende områdene må prioriteres.  
 Det er særlig viktig med tanke på barn og unge som 
 ofte vil ha gange eller sykkel som eneste alternativ til å  
 bli skysset av foreldre. 

 Evalueringskomiteen påpeker at kommunen bør 
 vurdere en utbedring av Skarabakken med tanke på 
 gang- og sykkelfelt. En trygg og effektiv gang- og sykkel 
 forbindelse mellom Fosnavåg og Myklebust sees som   
 avgjørende for et framtidig velfungerende sentrum. En  
 slik utbedring kan sees uavhengig av eventuell 
 fremtidig løsning med innfartsvei i tunnel. Det er også   
 et viktig moment at trafikken på fylkesvegen ned 
 Skarabakken i hovedsak er lokale reiser som skal inn til  
 sentrum, og ikke videre. Dersom man ønsker at noen av 
 disse skal sette fra seg bilen og heller gå eller sykle, må  
 både gang- og sykkelinfrastruktur legge til rette for 
 dette. Det må oppleves som mer effektivt og attraktiv
 å sykle eller gå fremfor å ta bilen.

VILJE TIL Å PRIORITERE FOSNAVÅG
Man må bestrebe seg på å utvikle et variert og innholdsrikt 
program for arealbruk og arkitektur i Fosnavåg de nærmes-

te årene. Det er viktig at man forsøker å lokalisere alt som 
kan genere byliv til sentrum. Dette gjelder både temporære 
ting som konserter, utstillinger, markeder og lignende, så 
vel som permanente tiltak som barnehage, bibliotek og ikke 
minst boliger. Dersom man skal lykkes med å øke andelen 
boliger i Fosnavåg kan dette innebære at man må være re-
striktiv med å tillate nye boligfelt andre steder i kommunen. 
Det kan med fordel lages en målsetting for hvor stor del av 
kommunens årlige boligvekst som skal lokaliseres til Fos-
navåg. Denne målsettingen bør forankres politisk, gjerne i 
boligpolitisk handlingsplan. 

PILOTPROSJEKTER SOM INSPIRERER OG VISER 
VEI
De senere årene har flere nasjonale satsinger som Framti-
dens bygg, FutureBuilt og Framtidens bygder (Fosnavåg er 
selv en pilot i Framtidens bygder) hatt god erfaring, og kan 
vise til stor effekt, med bruken av pilotprosjekter. De nevn-
te satsingene har alle fokus på å utvikle klimavennlige bygg 
og byområder. Effekten ser man blant annet gjennom økt 
kompetanse og framtidig konkurransefortrinn hos alle invol-
verte parter, økt fokus og bevissthet i bransjen både lokalt, 
regionalt og nasjonalt, i tillegg til at statusen som pilotpro-
sjekt gir økt oppmerksomhet og stolthet. Evalueringskomi-
teen mener at bruken av pilotprosjekter kan være en god 
strategi i det videre arbeidet. I samråd med Framtidens 
bygder/Norske arkitekters landsforbund bør kommunen se 
på hvilke bygg/områder som kan være aktuelle, og hvordan 
man kan legge til rette for at disse utvalgte prosjektene får 
tilgang på nødvendig rådgivning og spisskompetanse i det 
videre arbeidet. Det anbefales bruk av arkitektkonkurranser 
for viktige bygg og landskapsprosjekter.

JOBB VIDERE MED VÅGSPLASSEN
Det anbefales at kommunen jobber videre med muligheten 
for å lokalisere ett eller flere kontor/næringsbygg til Vågs-
plassen. Kommunen eier grunnen og er i posisjon til å stille 
høye krav til utbygger med tanke på arkitektur, klima og 
miljø. Et fremtidig bygg på denne plassen må ligge helt i tet 
hva gjelder klimasmarte løsninger og arkitektur. En mulige 
referanse kan være kontorbygget Powerhouse i Sandvika, 
like utenfor Oslo. Man bør vurdere om man kan lokalisere 
offentlige eller andre utadrettede funksjoner til 1. etasje. 
Dersom kommunen også er leietaker står man enda sterke-
re i forhold til å kunne stille krav både som grunneier og 
fremtidig leietaker. Evalueringskomiteen vil samtidig påpe-
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ke at Vågsplassen er et område som svært mange har et 
forhold til, og derfor også et eierskap til. Prosessen i forkant, 
så vel som endelig utforming av bygg og uteområder, må ta 
hensyn til dette. Vågsplassen er byens storstue, her skal alle 
føle seg velkommen. Det anbefales at man utlyser en arki-
tektkonkurranse for utforming av bygg og uteområder. 

KONKURRANSE OM KABELFERJE
Hvordan ser framtidens hypermoderne, klimavennlige ka-
belferge ut? Hvordan skal innbyggere og besøkende i Fos-
navåg krysse Vågen i fremtiden? Fosnavåg kommune 
sammen med sine ledende bedrifter innen maritim skipsfart 
har alle forutsetninger til å skape en fremtidsrettet, attrak-
tiv og klimavennlig måte å krysse Vågen på. Evalueringsko-
miteen anbefaler at det utlyses en nasjonal eller internasjo-
nal konkurranse for å få bud på hvordan man skal krysse 
Vågen på en smart måte. 

TILTAK PÅ KORT SIKT
Det er viktig å vise innbyggere og næringsliv at dere er i gang 
med å forme framtidens Fosnavåg. Dette tar tid, og derfor 
er det ekstra viktig å komme kjapt i gang med synlige resul-
tater. I første omgang kan det være snakk om helt enkle 
tiltak. Noe som er synlig og som mange vil sette pris på. 
Prioriter gjerne barn, unge og familier og legg til rette for 
opphold, lek, aktiviteter og sosiale møteplasser. Nedenfor 
har Tone Tellnes i evalueringskomiteen, laget en smørbrød-
liste. Flere av tiltakene er såpass enkle at de kan være på 
plass allerede sommeren 2015. 

   Byromstunt (sommeren 2015)
 Bruk utstillingen av forslagene fra parallelloppdraget til  
 å lage en møteplass, diskusjonsarena, 
 ”speakers corner”, veggavis eller lignende. Vis at ”ting 
 er på gang”. Finn et egnet sted som folk har et forhold 
 til og som allerede i dag fungerer som et møtested. 
 Alternativt kan dere finne et ”kult” uventet sted som 
 folk kan ”oppdage” og se med nye øyne (for eksempel   
 under taket på det vesle rare bygget ytterst ved 
 Vågsplassen eller i ”Den nye parken” ved Rådhuset). 
 Når dere har funnet plassen lager dere et sted eller 
 rom her. Bruk for eksempel utstillingsvegger (stillas, 
 byggegjerder, eksisterende vegger på bygg og 
 lignende), benker, sykkelstativer, sjablongmaling på
 asfalten eller kanskje fiskekasser. Ta gjerne symbolsk 
 i bruk noen parkeringsplasser til lek og aktivitet. 

 Asfaltmaling kommer i alle farger. Pass på at det ikke 
 blir for mye pynting, la det heller være litt rått. Tenk ut  
 fra Fosnavåg sin identitet med hav, natur, fisk, vær og   
 vind. 

   Byopplevelser
 Med enkel tilrettelegging kan folk i Fosnavåg få 
 oppdage og se eget sted med nye øyne. Kanskje man 
 kan videreutvikle det flotte kartet som team 3RW 
 utarbeidet om ”Aktivitetar i byen”. Ta utgangspunkt i 
 hva som kan oppleves av fine, rare, uventede ting i   
 dagens Fosnavåg, kanskje med noen pek inn i 
 framtidens Fosnavåg. Kall det for eksempel 
 ”Opplevingar i Fosnavåg”. Det kan lages noen spor eller  
 markører (sjablongmaling på asfalten, veggmaling, 
 skilt) som kan ta folk med rundt i byen og fortelle om   
 steder, hendelser, bygninger, natur, folk med mer. La 
 turen gå fra fjæra til kaia, innimellom ulik type 
 bebyggelse, gjerne over Vågen med robåter utplassert  
 på hver side, inn i noen av de gamle nausta, opp på 
 fjellryggene rundt byen, ned i parkene, ta folk med 
 gjennom områder som er pekt på som potensielle nye  
 boligområder eller utviklingsområder. Mulighetene er   
 mange. 

 Få til et samarbeid mellom planavdelingen og kulturav 
 delingen om å lage et sommer/høst/vinter-program for  
 byen der opplevelser og fortellinger står i fokus. Det 
 kan være ved å ta i bruk ulike steder/bygninger/plasser  
 til konserter, teater, byvandringer og lignende. Tema 
 kan spenne bredt fra naturmangfold, byens historie, en  
 tur langs Fosnavågs kystlinje eller lignende. 
 Fellesnevneren er at det er aktiviteter og opplevelser 
 som gjør at folk ser byen sin med nye øyne og   
 oppdager nye steder.

 Inviter skoleklasser med for å oppdage byens
 muligheter; hvor er det fint å leke, hva vokser og 
 lever her av planter og dyr, eller andre ting som bør 
 undersøkes.

   Workshop med studenter
 Inviter gjerne arkitekt-/landskap-/kunst-/
 designstudenter eller kunstnergrupper til å bidra i 
 arbeidet med å bygge den nye byen. Ta byens parker og  
 byrom i bruk gjennom å legge til noen enkle fine 

 installasjoner eller byggverk. Dette kan være en måte å  
 teste ut ny bruk og legge til rette for nye bruker-
 grupper. Test ut hva skjer med stedene når man legger  
 til noe nytt. Dette kan være fine prosesser å få presse 
 på og for å skape oppmerksomhet omkring at man er i  
 gang med byutviklingsprosjekter og utvikling av byen i et 
 lengre perspektiv. Byggverkene kan være både 
 midlertidige og permanente. Ørland kommune sitt
 samarbeid med arkitektstudenter fra NTNU om å 
 skape en ny bypark for barn og unge på Brekstad kan   
 være en fin referanse. Byggverkene og resultatene fra   
 studentworkshopen TreStykker 2014 bidro til å 
 revitalisere en forsømt perle i byen. Umiddelbart tok 
 barn og ungdom i bruk de nye byggene og
 installasjonene.

   Byromsfestival
 Lag en byromsfestival der kunstnere/musikere/
 arkitekter/designere blir inviterte til å iscenesette hver  
 sine byrom, gjerne med fokus på, og i samarbeid med,  
 barn og ungdom. Det finnes mange referanser til 
 lignende prosjekter.   

FORANKRING I PLANVERKET
Videre arbeid må forankres i planverket. Det anbefales ge-
nerelt å satse på god områdeutvikling, der enkelttiltak og 
prosjekter bidrar til å skape sammenhenger og samtidig 
tydeliggjør visjonen som er valgt. Dette kan sikre at ambi-
sjonene vedvarer å være høye slik at byutviklingen blir opp-
fattet som en foredling av stedet. Plan- og bygningsloven 
bør i en slik prosess oppfattes som ”verktøy” for konkreti-
sering av visjonen. I første omgang må kommunen ta noen 
grunnleggende beslutninger knyttet til lokalisering av depo-
ni samt mulig tilrettelegging for gange og sykkel i Skarabak-
ken. Deretter anbefales det at man jobber med de ulike 
strategiene som nevnes ovenfor. Når strategier for ulike 
formål er utredet, kan man være mer konkret på hva som 
fordres av kvalitet og deretter vurdere hvilke planverktøy 
som er mest egnet.  

Evalueringskomiteen
Oslo, 17. juni 2015
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EVALUERINGSKOMITEENS GENERELLE 
VURDERING AV FORSLAGENE

Til sammen representerer teamenes 
innspill i parallelloppdraget et godt 
grunnlag for å meisle ut en visjon for 
Fosnavågs videre utvikling som en 
framtidsrettet og karakterfull kystby. 
De tre forslagene har ulike fokus på 
naturgitte forutsetninger og bruken 
av disse for å utvikle attraktivitet og 
identitet. Samlet utgjør de et verdifullt 
materiale som belyser stedets 
potensial. 

Parallelloppdraget har vist at fortetting av Fosnavåg er fullt 
mulig og ønskelig i videreutvikling av byen, og at fortetting 
med kvalitet kan bidra til å heve kystbyens attraktivitet og 
bidra til økt byliv. Alle de tre teamene er også enige om at 
Vågen er det viktigste og mest sentrale byrommet i Fos-
navåg. Alle anbefaler å ta vare på de gamle sjøbodene og 
naustene langs Vågen. Verdiene som finnes i de eksis-
terende trebygningene er vektlagt og belyst. Det foreslås å 
etablere nye byrom og oppruste eksisterende byrom i til-
knytning til rådhuset, Vågen og havet. Det er også gjennom-
gående at teamene foreslår en grøntstruktur som binder 
sammen dagens grønne lunger og legger til rette for gang- 
og sykkelforbindelser. Det foreslås ulike måter å bygge ut 

på Vågsholmen, og samlet belyser forslagene godt en dis-
kusjon om byens vekst på Vågsholmen. Slik gir også de tre 
teamene ulike innspill om hvor det bør bygges boliger, for-
slag til ulike boligtypologier og innspill til hva boligkvalitet 
kan være i Fosnavåg. Næringsbygg og signalbygg illustreres 
i stor grad på Fosnavågs ytre tomter mot havet rundt Vågs-
plassen/”Nyhamn”/Vågsholmen. Klimatiske hensyn er in-
tegrert i alle de tre forslagene. Samtidig viser forslagene 
ulike tilnærminger til arkitektur og forskjellige svar på hvor-
dan disse klimatiske utfordringene kan møtes. 
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GENERELT

Forslaget bygger på en helhetlig tilnærming til begrepet bære-
kraftig byutvikling. Det forslås flere verktøy og forslag til pro-
sesser for å optimalisere og kanalisere kreftene i byutvikling i 
en ny og fokusert retning. Forslaget har karakter av å være 
åpent og strategisk. Fasert utvikling, prosessregler for samar-
beid, åpne forhandlingsprosesser og balansering av økonomisk 
verditenkning forslås for kommunens videre prosess med ut-
vikling av kystbyen Fosnavåg. Det mest iøynefallende ved for-
slaget er at det holder fast ved dets tro på vågen som sentrum 
i Fosnavåg, både geografisk og identitetsmessig. Nærhet til 
næringscluster og strategisk viktige byrom bygger opp om det-
te grepet, og forholdsmessig flere boliger plasseres på områder 
ut mot havet og med gode solforhold.

Forslaget trekker opp og drøfter strategier for videre byutvik-
ling. Tilnærmingen er ryddig og analytisk.  Vågen er pekt på som 
det sentrale byrommet, og med hoveddelen av sentrumsutbyg-
gingen lagt inn på utfylte masser på Vågsholmen. Det er arbei-
det godt med bygningstypologier der ulike boligmiljø og bofor-
mer er synliggjort. Fosnavåg sine mulige nye byrom er vist med 
ulike kvaliteter og funksjoner; utformet med egne identiteter 
som tydeliggjør dem i forhold til hverandre. Strategi for næ-
ringsutvikling gjennom sentralt plasserte næringsbygg i «Re-
deriparken», synliggjør noe av Fosnavåg sin identitet med grün-
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dere og sterke næringsaktører. Gjort på denne måten vil 
næringsbebyggelsen kunne bli en attraksjon for byen, samtidig 
som man her legger til rette for at næringsaktører kan etablere 
seg i sentrum med spektakulært utsyn til Runde og storhavet. 
Prosjektforslaget inneholder et nytt anløp til fiskerihavna som 
en av strategiene for framtidig og langsiktig utvikling. 

AREALBRUK

Forslaget deler Fosnavåg prinsipielt i tre deler: Kleivaneset fore-
slås brukt til boliger, byens sentrum utvikles rundt ”Vågen ka-
nal”, og eksisterende havn beholdes innerst i Vågen, med mu-
lighet for ny framtidig lei fra nordvest. 

Forslaget er svært tydelig på å utvikle vågen som det sentrale 
tyngdepunkt i Fosnavåg: Å konsekvent samle byens sentrum 
rundt vågen gjennom en markant utvidelse, programmering og 
utvikling av Vågsholmen. Vannrommet framheves som en sce-
ne for båtlivet, et karakterfullt og intimt byrom.

Det foreslås at overskuddsmasse fra mudring av havnen brukes 
som fundament for nytt offentlig byrom på Vågsholmen og ut-
videlse av eksisterende havn i sør. Forslaget tar sterk avstand 
fra igjenfylling av Igesund dypvannskai.

Forslaget har en strategi om å opparbeide noen viktige byrom; 
Solsiden park, Markedsplassen, Vågsplassen og Supplyplassen. 
Disse byrommene dimensjoneres, formes, og møbleres med 
ulik kvalitet og identitet for å underbygge byliv. Evalueringsko-
miteen vil framheve dette som en viktig og overkommelig stra-
tegi, som bør utredes nærmere. 

I tillegg til utviklingen av et tydelig tyngdepunkt i byen foreslås 
det å utvikle et sammenhengende landskap med ulike attrak-
sjoner i og rundt Fosnavåg. Dette skal bestå av et nettverk av 
lesbare fotgjenger- og sykkelforbindelser gjennom ulike natur- 
og kulturlandskap.  

Hurtigbåt mellom Måløy - Fosnavåg - Ålesund
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FORBINDELSE:
Riksvei, alternativ til tunnel,
sykkelvei og gangvei

MARKEDSPLASSEN:
Offentlig innendørs 
flerbruksareal, sykkelparkering
marked, festivel

SUPPLYPLASSEN:
Temporære aktiviteter,
park, lekeplass
gjestemarina
amfi mot vannet

SENTRUMSFORTETTING:
Kontorbygg

FORBINDELSER:
Kyststi for syklende og
gående

Felles Marina

BOLIG KLEIVANESET:
3 etg. tunhus

BOLIG:
Transformasjon av Fiskemottak 
til leiligheter rundt felles gårdsrom

BOLIG:
Transformasjon av Fiskemottak 
til leiligheter rundt felles gårdsrom

BOLIG:
3 etg Rekkehus

SENTRUMSUTVIDELSE:
Tetthet: eksisterende 
Fosnavåg sentrum

DESTINASJON:
Potensiell kai for 
Hurtigruta.

HAVNEBASSENG / MARINA:
Flere båtplasser, optimal
skala for havnearrangementer,
sørvendte uteplasser

VÅGSPLASSEN

SENTRUMSFORTETTING:
Sentralt parkeringsannlegg
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1 KYSTKULTURSENTER:
Museum: naustvirksomhet

KYSTKULTURSENTER:
Gjestebrygge tjenester,
informasjon

TURISME:
Båtnaust tranformert til satelitt hotellrom

MULIG HAVNEANLØP

GJESTEMARINA

TURISME:
Fisketurisme
Hvalsafari
Fuglesafari

NÆRING:
Båtslipp transformert til næringsbygg 
for grundere i maritim virksomhet.

VÅGSPLASSEN

SUPPLYPLASSEN 

MARKEDSPLASSEN 

SOLSIDEN PARK 
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3

1.  Vågsplassen
2.  Situasjonsplan
3.  Byens plasser
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TRANSPORT OG MOBILITET

I forslaget er all framtidig bebyggelse foreslått innenfor relativt 
kort avstand fra dagens sentrum, noe som gir et godt utgangs-
punkt for bruk av bærekraftig transport som gange, sykkel og 
buss. Det er også lagt opp en strategi for infrastruktur som bin-
der sammen ytre og indre deler av Fosnavåg med sentrum, samt 
gode forbindelse for gående og syklende innad i sentrum. Gang- 
og sykkeltraseene er direktelinjer og effektive akser, og er slik 
en fornuftig prioritering av de målgruppene man ønsker å tilret-
telegge for. 

En indre ringveg for bil i sentrum binder sammen dagens sen-
trum med Vågsholmen. Utover denne ringen er sentrum i ho-
vedsak bilfri, og i hovedsak prioriteres  de myke trafikantene, 
noe som samsvarer godt med intensjonene til kommunen om å 
legge til rette for bærekraftig mobilitet/transportbruk.  

En parkeringsstrategi legger opp til en samling av parkeringen 
i sentrum for å hindre at man parkerer overalt slik tilfelle er i 
dag. Det er foreslått noe kantsteinsparkering i gatene, der dis-

se skal tidsbegrenses slik at man unngår at bilen står parkert på 
gateplan hele dagen. Dette er et godt grep som både kan fun-
gere for næringslivet og befolkingen som må bruke bil, men som 
også hindrer at de som ikke behøver å parkere rett ved butikken 
blir stående der hele dagen. Det er usikkert om all parkering i 
sentrum skal etableres under bakken eller ikke. Der det er mu-
lig (særlig i forhold til grunnforhold), bør parkeringen legges 
under bakken, slik at arealene i sentrum kan tas i bruk til andre 
formål. I forslaget er det også foreslått å etablere møteplasser, 
park eller offentlige rom på tidligere parkeringsplasser. Dette er 
gode forslag, som kan være relativt enkelt å gjennomføre.

I stedet for en tunnelløsning som ny innfartsveg til Fosnavåg, 
foreslås en forbedring av Skarabakken, samt en ny vegløsning 
som gir en mulighet for å flytte trafikken utenfor indre sentrum. 
Dette synes å være en god løsning og et godt alternativ til en 
mer kostbar tunnel, uten at dette i forslaget er undersøkt nær-
mere i forhold til grunnforholdene (topografi, skjæring med 
mer). En ny vegløsning gir gode forhold for de som sykler til 
Fosnavåg, som slik får en egen trase inn til sentrum.

4.  Infrastruktur
5.  Boliger Kleivaneset
6.  Boliger Igesund

5 6

Basert på overnevnte vurderinger synes det å være flere gode 
poenger fra dette forslaget som kommunen bør vurdere å un-
dersøke nærmere. Utformingen av gang- og sykkelvegnettet er 
rasjonelt og binder sammen de ulike delene av Fosnavåg, og kan 
være et godt utgangspunkt for et framtidig nett. Parkeringsstra-
tegien som det legges opp til er også interessant å se nærmere 
på. For å sikre at minst mulig areal brukes til parkering, vil det 
være hensiktsmessig å samle og sentrere parkeringen i noen 
større anlegg (parkeringshus, helst under bakken). Dette vil fri-
gjøre areal som kan benyttes til mer nyttige formål som f.eks. 
infrastruktur for gående og syklende, møteplasser, uterom med 
mer. I tillegg er det verdt å vurdere om en omlegging av fylkes-
vegen inn mot sentrum kan være mulig å gjennomføre. Dette vil 
være et godt (og rimeligere) alternativ til tunnel, og vil kunne gi 
gode forhold for de myke trafikantene, samt hindre at all biltra-
fikken må føres helt inn til sentrum som i dag.  

KLIMAVENNLIG ARKITEKTUR OG ATTRAKTIVITET

Dette forslaget plasserer mange boliger vest i byen, på attraktive 
tomter med mye sol, og nærhet til sjø og utsikt til havet. I tillegg 
illustreres tett boligbebyggelse på Vågsholmen. 
Boligene er forsøkt formet og utviklet for å optimalisere bolig-
kvalitet basert på naturgitte kvaliteter som utsikt, nærhet til sjø 
og lokalklimatiske forutsetninger. Forslaget viser derfor flere 
boligtypologier: Tunhus, rekkehus, boliger i transformert indus-
tribebyggelse, kjedede eneboliger, terrasserte boliger. Det er 

viktig å illustrere nye måter å bo i Fosnavåg som kan appellere 
til ulike alderssegment og familiekonstellasjoner. Forslaget drøf-
ter tema som værbeskyttede uterom, vegetasjon for bedret 
mikroklima, båtparkering, nærhet til sentrum og bilkollektivløs-
ninger som aspekter ved boligkvalitet i Fosnavåg. Dette er vik-
tige aspekter for å gjøre Fosnavåg attraktiv for nye innbyggere, 
og håper at disse innspill ivaretas i videre prosesser. 

Boligtypologier
Forslaget viser en veldig godt tilnærming til bygningstypologier 
mht. til skala, form og program, tilpasset spesifikke tomter, lo-
kaliseringer og foreslåtte funksjoner.

Gradering av tetthet og boligtyper fra Fosnavåg sentrum og ut-
over anses som godt balansert mht. evt. boligtilbud og lokali-
sering. Hovedvekten av utbyggingen foreslåes plassert på nord-
siden av planområdet. Dette betyr at dagens havnefunksjoner 
og relaterte funksjoner kan beholdes og evt. videreutvikles, 
samtidig som fremtidig boligutbygging er gitt plass på de tom-
tene som har de beste solforholdene for boliger.

Kleivaneset: Her foreslåes det ‘tett lav’ familieboliger som plas-
seres i tun. Form og orientering fungerer som skjerming mot 
vind og regn, og skaper et godt bomiljø for småbarnsfamilier, 
men med kort avstand til sentrum. 

Igesund: Her foreslåes det en mer kompakt struktur. Dette fun-
gerer som en god overgang mellom Kleivaneset og sentrum mht. 

 Hurtigbåt mellom Måløy og Fosnavåg

Hurtigbåt til Ålesund

Hurtigruta med anløp til Fosnavåg fra 2020
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skala og tetthet, samt evt. boligtilbud. 

Vågsholmen: Bygningene som foreslås «trapper» opp mot nord-
øst. Dette sikrer både sol og utsikt, og fungerer som en biokli-
matisk skjerm mot havet. (Vær oppmerksom på at dersom byg-
gene blir for høye, og veggen mot nordøst blir for lukket, kan 
det oppstå såkalt værlagsvind som gjør at vindes dras opp langs 
veggen og ned på andre siden.) Til sammen danner bygningene 
et stort vestvendt offentlig rom, Supplyplassen, som ligger vel-
dig fint til mht. sol og vind. Forhold mot nordøst/åpenhet må 
vurderes mht. til siktlinjer og evt. plassering av havnefunksjoner 
(potensiell kai). 

Transformasjon av dagens fiskemottak 
Forslag til transformasjon av dagens fiskemottak til boliger viser 
en veldig kreativ holdning til gjenbruk og evt. aktivt vern av in-
dustribygninger av denne typen og alder. Anleggets eksisterende 
fasader mot nordvest, nord og nordøst beholdes som en skjerm 
mot vinden og danner en ny tunstruktur for boligbebyggelse på 
innsiden. 

ENERGI

Energieffektivitet
Teamet foreslår en blanding av større og mindre bygningsvolu-
mer. Volumene som foreslås ved ”Rederparken” er relativt dype. 
Dette gir lite varmetap, men det vil bli vanskelig å få tilfredsstil-
lende dagslysforhold for arbeidsplasser innover i lokalet. Ved 
en eventuell videre bearbeiding av dette forslaget må denne 
problematikken utforskes nærmere, og det kan være hensikts-
messig å dele opp volumene i noe slankere bygningskropper. 

Erfaring tilsier at bruk av atrier for å kompensere for dype byg-
ningsvolumer fremdeles vil gi problemer med å sikre tilfreds-
stillende dagslys nedover i etasjene.

Fornybar energiforsyning og innovative energiløsninger
Teamet kommer ikke med forslag til energiforsyningsløsninger. 
Foreslår ”energinøytrale bygninger” på Vågsplassen, men kon-
kretiserer ikke hvordan et slikt mål skal kunne nås.

De skisserte bygningsvolumene i løsningsforslaget viset at det 
er tilgjengelige solflater dersom det er ønskelig å gå videre med 
sol som energikilde. Det kunne spesielt vært interessant å se på 
muligheten for solenergi på de store,  sammenhengende flate-
ne som er foreslått ved ”Rederparken”

MILJØ FOR NÆRINGSUTVIKLING

Tre nye frittstående næringsbygg foreslås plassert i sentrum mot 
havet. Disse bygningene har et fremtidsrettet og markant form-
språk. Plasseringen er prominent, samtidig som viktige siktlin-
jer fra sentrum beholdes. Skrående overflater og fasader mu-
liggjør bruk av solceller. Disse bygningene kan ha en veldig god 
symboleffekt (både fra land og sjø) mht. ønsket om økt fokus 
på Fosnavåg sentrum som senter for næring fremover.

Vågsplassen beholder sin sentrale posisjon i byen med utsyn til 
havet og Runde, men ny bygningsmasse og mindre byrom mel-
lom bygningene transformerer i stor grad dagens Vågs

7.  Rederiparken
8. Byutvikling rundt Vågen
9. Prinsipper for bærekraftig utvikling som teamet har jobbet ut fra

7 8

plass på en god måte. Utadrettede 1.etasjer og mindre, intime 
uterom binder næringsplassen til sentrums byvev. Det foreslås 
en strategi for nye bygg her som må være like ambisiøs som det 
som for næringene som huses her.  

Teamet har i parallelloppdraget opplevd usikkerhet og motstri-
dende tilbakemeldinger om Fosnavåg havn. Derfor holdes mu-
ligheten for et framtidig nytt havneløp for å kunne utvikle havna 
for framtidig utvikling med større båter åpen.  Mulig utvikling 
inkluderer også diskusjon om fasiliteter for kystkultur, fiskeri-
rettet turisme etc. Denne diskusjonen bør fortsette. Både med 
tanke på utvikling av havn og utvikling av Vågsholmen. Å aner-
kjenne vågen som sentrum i kystbyen Fosnavåg betyr at mange 
forhold i framtiden bør avveies kontinuerlig: Dersom nytt anløp 
til havna etableres - eller ikke etableres - får det stor betydning 
for omfang og karakter av utbygging på Vågsholmen, for forbin-
delsene mellom sentrum og Vågsholmen, og for utvikling av 
selve havna.

BÆREKRAFTIG 
BYUTVIKLING
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Bærekraftig byutvikling er basert på en helhet-
lig tankegang og tar hensyn til både sosiale, 
miljø og økonomiske aspekter. Dette betyr for 
det første å ta utgangspunkt i lokale kvaliteter 
som er gitt av landskapet rundt Fosnavåg og de 
premissene som 50 tallsbyen gir for en kontinu-
erlig utvikling. For det andre handler det om å 
ta hensyn til lokalklima i utforming av offentlige 
rom og boligområder. Et eksempel er å bygge 
tett og kompakt i eksisterende sentrum, noe 
som bidrar til komfort i bruken av byens rom. 
Akkurat denne brukskomforten er viktig for å nå 
et av målene i videre utvikling av Fosnavåg: Par-
kering begrenset til parkeringsplasser og –hus, 
mindre bilparkering i sentrum og dermed bedre 
bruksmuligheter for syklende og gående. Videre 
er formindring av energi- og materialbruk viktig 
i en helhetstenkning om bærekraftig utvikling. 
Bruk av BREEAM-NOR (www.breeam-nor.no/) 
og målsetninger om energinøytrale og ener-
giproduserende bygg spiller en viktig rolle her. 
Også gjenbruk og transformasjon, med fokus på 
cradle-to-cradle tankegang og sirkulær øknomi 
har en sentral rolle (McDonough and Braungart, 
2002, MacArthur, 2013). Gjenbruk spiller dessu-
ten også inn på å ivareta, forsterke og videreut-
vikle byens historie og forsterke stedets identi-
tet (Remøy, 2010). Ved en slik bruk legges det til 
rette for viderutvikling av lokalt næringsliv, som 
beveger seg stadig mer fra primærnæring til 
tertiærnæring, men der gjenbruk legger tilrette 
for og tiltrekker seg gründere ved å fokusere på 
stedsidentitet (Florida, 2010).

Samabeid mellom offentlige og private parti er 
et av utgangspunktene for å fremme bærekraf-
tig utvikling. En koalisjon der kommune, (grunn)
eiere, utviklere og framtidige brukere/leietakere 
samarbeider er grunnlaget for bærekraftig ver-
diskapning. Eksisterende individuelle planer og 
historiske eiendomsforhold kan derimot virke 
bremsende og demotiverende på ny utvikling. 
Tradisjonelle metoder for fordeling av profitt, 
der alle parter beregner kostnader, utbytte og 
risiko sett fra eget ståsted, og finansiering av 
utvikling sett fra kortsiktig gevinst fra grunn og 
byggutvikling, virker ikke. 

Et første steg bør være at en uavhengig kon-
sulent inventariserer hvem som har utbytte av 
utviklingen og ikke begrenser seg til de tradisjo-
nelle partene som utbyggere og entreprenører i 
dette studiet. I stedet for å tenke utfra en inte-
gral plan, er det bedre å fokusere på en fasert 
utvikling, fram mot den målsetningen man har 
satt seg for framtidig utbygging. På denne må-
ten kan planer tilpasses over tid, og utvikler man 
læring av egen prosess, noe som igjen kan bidra 
til å forbedre planene. Dessuten utvikles meto-
der og teknikker for bærekraftig utvikling stadig 
videre, og nye utviklinger kan få plass nettopp 
ved å sette opp en fleksibel planutvikling. Tillat 
nye sjanser og vurder om nye ‘business cases’ 
kan få en plass i utviklingsplanene når disse duk-
ker opp. Barrierer som står i veien for en fasert 
utvikling som for eksempel (fastlåste) perspektiv 
på eiendom eller lange leiekontrakter og rotete 
omgivelser må begrenses. En koalisjon av små 
aktører sørger for en bedre balanse i samarbei-
det med de utviklende partier og kan forsterke 
verdiskapningen ved å tilføye kunnskap og kre-
ativitet: for eksempel ved å bidra til kjennskap 
og imago av utviklingen og interessere mulige 
leietakere og kjøpere. Desto mer interesser som 
taes med i prosessen, desto større er sjansen at 
det finnes nok midler til en utvikling. Men det 
betyr også at det stilles mer krav fra flere hold 
til planene som utvikles. Prosessregler er viktige 
for en bærekraftig utvikling der samarbeid står 
sentralt. Reglene må settes opp tidlig i samar-
beidet. Det handler om utvikling og en åpen 
forhandlingsprosess for å kunne skape verdier 
for samarbeidspartnerne. Faren er ofte at øko-
nomisk verditenkning tar overhånd og at annen 
miljø/kulturell/sosial verdiskapning blir vurdert 
utfra egeninteresse av de forskjellige partene. 
Det er kommunens oppgave å vurdere hvilke av 
disse verdiene som må taes vare på og som legi-
timerer bruk av offentlige midler. 

9
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GENERELT

Forslaget bygger på en grundig analyse av hva Fosnavåg består 
av i dag, definisjon av utfordringene, og utkrystallisering av 
særlige muligheter og tema for utvikling: Arkitektur og attrak-
tivitet, differensiering av trafikk og offentlige rom, markeds-
grunnlag for service, sentrum også som hjemsted. Besvarelsen 
har grundige analyser og registreringer av tema som utgangs-
punkt for en urban ”regenerasjon.” Videreutvikling av lokalt 
næringsliv, potensial i lokale naturgitte og kulturelle ressurser 
og sanselig opplevelse trekkes fram som viktig for videre steds-
utvikling. 

Som utgangspunkt for forslaget er det nevnt tre sentrale forhold 
som er viktige å arbeide bevisst med når det gjelder byutvikling 
i Fosnavåg: uttrykket i bymiljø og bygninger, byrommene og 
trafikksituasjonen og Vågen som landskapsrom. Landskapet, 
naturtypene og det rike fugle- og dyrelivet er vektlagt som vik-
tig ramme om bylivet og som attraksjon for turister og tilrei-
sende. Det er gjort en kartlegging av naturlig og kulturpåvirket 
kystlinje. Alt dette er fine elementer å jobbe med for å styrke 
og synliggjøre Fosnavåg sin identitet. Forslagstillerne viser her 
at de har god innsikt i, og forståelse for, kvalitetene på stedet. 

3RW ARKITEKTER 
BERGEN

MOTTO: «Fosnavåg»

ØVRIG TEAM:
  Plottplan AS
  Christian Mong, økolog
  Laima Nomeikaite, samfunnsgeograf
  Oddmund Soldal, hydrogeolog

«Fosnavåg»

TEAM

1

AREALBRUK

Forslaget inndeler Fosnavåg i ulike aktive soner for å styrke 
grønt bomiljø i sentrum, styrke sentrum rundt kvadraturen, og 
styrke attraksjonene mellom Myklebust og sentrum. Soneinn-
deling skal hindre utflyting av det kommersielle handelssenter, 
tydeliggjøre bykjernen på tvers av Vågen, framheve vågen som 
byrom, og bydelene struktureres etter karakter i bydelene 
Grønn by, Nyhavna, Sentrum, Kulturhavna og Industrihavna. 
Det er vist arealregnskap og programmeringsforslag for de uli-
ke bydelene. Grønn by er en sone som i all hovedsak viser ren 
boligfortetting og industrihavna programmeres stort sett med 
industri og forskning. Både sentrum, Sentrum Vågsholmen og 
Nyhavna programmeres i større grad med funksjonsblanding. 

Forslaget tar avstand fra planlagt sjødeponi i Igesund dypvann-
skai. Det argumenteres for lagring av forurenset masse innerst 
i vågen, og viser forslag til hvordan dette kan løses teknisk. Her 
skaper lagringen nytt land for nye kaifronter og en blågrønn 
almenning mot Vågsbotn. Heving av kainivå øker kapasiteten 
for deponering. Deponering av masse i indre havn synes realis-
tisk og bør utredes videre. 

”Kulturhavna” er et grep som setter fokus på stedets historie 
der vågen er på det smaleste. Å videreutvikle dette solrike om-
rådet med flere bygningsvolum og offentlige programmer kan 

være et viktig signal og en generator for et karakterskifte i Fos-
navåg. Det er fine tanker omkring at gamle og nye bygninger 
speiler hverandre på hver sin side av Vågen, og tilsvarende at 
aktivitetene kobles opp mot lokal ungdom og tilreisende ho-
tellgjester – offisielt versus uformelt.

Forslaget illustrerer et fortettet kommersielt sentrum med be-
byggelse som volummessig samsvarer med eksisterende be-
byggelse. Grepet videreføres i en viss grad på Vågsholmen for 
å framheve vågen som det viktigste byrommet i sentrum. Åle-
sund blir framhevet som referanse. Det forslåes en rekke nye 
byrom. Disse opparbeides med nytt bygulv, baldakiner, vege-
tasjon og møblering for å øke attraktiviteten.

Med bydelen Nyhavna ”strekkes” byen helt ut mot havet. Plan-
lagt utbyggingsvolum strukturer store nye havnerom ved eksis-
terende dypvannskai og i forlengelsen av Vågsplassen. Det 
etableres store rektangulære havnearealer for fiskemottak, 
gjestehavn og hurtigbåtanløp. En gangbro deler havnerommet 
i to. Ideen om å anlegge store byrom og store bygningskom-
plekser, funksjonsblanding med næring, boliger og parkerings-
hus her ute er et klart og noe overraskende grep. Grepet tilfører 
Fosnavåg nye store byrom, boliger, park, mange båtplasser, og 
havnefasiliteter ut mot havet. Størrelsen på byrommene er en 
kontrast til Fosnavågs topografi og vågens mer intime vannrom. 
Grepet kan gi nye byrom med kraft og identitet. Overgangene 
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1.  Nyhamna - signalbygg og gangbro til fisketorget
2.  Situasjonsplan
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til eksisterende byvev synes noe uavklart, slik at Nyhavn står i 
fare for å oppleves noe isolert fra resterende by.

TRANSPORT OG MOBILITET
Forslaget har fokus på å binde sammen ytre bydeler med sen-
trum, og ser på sentrum som en sammenhengende akse fra 
Igesund i vest til Myklebust i øst (videregående skole, kulturhus, 
idrettsanlegg m.m.) Utvikling av boliger, sentrumsfunksjoner og 
andre aktiviteter skjer langs denne aksen. Grepet er ment å styr-
ke og bygge opp under sentrum i Fosnavåg, og skape sammen-
hengende og effektive linjer for gående og syklende langs den-
ne aksen. 

Forslaget legger opp til et knutepunkt på Nyhamna som gir mu-
lighet for omstigning til en eventuell hurtigbåt/ferje. Her anleg-
ges terminal for buss og taxi, samt parkering for bil i et anlegg 
på hamna. Forslaget samler de ulike transportløsningene i sen-
trum. Det foreslås flere parkeringsanlegg (i hovedsak på bakke-
plan) i sentrum (totalt 5 stk). Anleggene er strategisk plassert 
og betjener slik hele byen (både dagens sentrum samt framtidig 
utvikling på Vågsholmen). Det stilles imidlertid spørsmål til om 
disse bør være over bakken og om det er behov for så mange 
plasser og etasjer (opp til 5 etasjer). Såpass mange parkerings-
plasser vil gjøre det mer attraktivt å kjøre bil, og er slik ikke i 
tråd med målsettingene i prosjektet. 

Teamet foreslår også å transformere parkeringsplasser (ved 
rådhus) til offentlig park. Tiltaket øke sentrums attraktivitet, og 
kan gjennomføres med relativt enkle grep. Dette er et tiltak som 
kan gjennomføres relativt raskt, og kan være et første trinn i en 
videre utvikling av sentrum.

3.  Fra parkering til offentlig park foran Rådhuset
4.  Mobilitet
5.  Turistsenter og hotell

5

I forslaget er det valgt å oppgradere dagens fylkesveg istedenfor 
å etablere en tunell. I denne oppgraderingen er det foreslått å 
samle biltrafikken på noen strekninger og innføre envegskjørt 
veg langs fv. 654 fra krysset ved Nørvågvegen. Inn til sentrum 
foreslår teamet at man kjører ned Vågsgata, mens trafikk ut fra 
sentrum skal gå langs deler av Igesundsvegen over Gerhard 
Voldsnes’ veg og videre langs Nørvågvegen. En slik envegskjø-
ring vil frigjøre areal til myke trafikanter, og kan være interessant 
å se nærmere på. Tiltaket vil imidlertid føre til mer trafikk langs 
kaiområdet, noe som kan være en uønsket situasjon. I tillegg vil 
det være viktig å se nærmere på hvordan man kan etablere en 
god adkomst for tungtrafikk som skal ned Nørvågvegen til kai-
området.

Basert på disse vurderingene synes det å være noen momenter 
kommunen bør vurdere å se nærmere på i videre planlegging. 
Særlig kan det være interessant å se nærmere på en mulig park 
på dagens parkeringsplass ved rådhuset. Vegløsningen som 
foreslås med envegskjørt veg til og fra sentrum bør også under-
søkes nærmere. Her vil det være viktig å se på hvilke konsekven-
ser en slik omlegging vil gi på trafikken, utvikling av kaiområdet 
osv. I tillegg vil det være viktig å se nærmere på en god adkomst 
for tungtrafikk som skal ned Nørvågvegen til kaiområdet.

KLIMAVENNLIG ARKITEKTUR OG ATTRAKTIVITET

Forslaget vektlegger potensialet som ligger i moderne klima-
vennlig trearkitektur. Det satses på la seg inspirere av tradisjon 
for å kunne oppnå attraktive arkitektoniske bindeledd i Fosnavåg 
gjennom materialitet og dimensjoner, og utvikling av eksis-
terende sjøhus. 

Forslaget går langt i å peke på mulighetene for fortetting med 
mange boliger i eksisterende bystruktur. Det er positivt at det 
ses på ulik miks av boliger og andre funksjoner. Videre illustre-
rer forslaget et stort fortettingspotensial i den etablerte bo-
ligstrukturen med tilgang på grønne lunger og bedret mikrokli-
ma, og har en klar holdning til betydningen av grønnstruktur, 
biologisk mangfold og parker som en integrert del av bokvalitet 
og byattraktivitet. 

Lokal identitet
Team 3RW foreslår et fokus på trearkitektur som et klart og ty-
delig identitetsskapende element i den fremtidige utbyggingen 
av Fosnavåg sentrum. Holdningen til arkitektur (og byens iden-
titet) bygger på regional identitet, uten å være nostalgisk. 

Det foreslåes enkelte ikonbygninger med et dynamisk og skulp-
turelt formspråk. Formspråket for boligbebyggelsen er mer 
nøkternt. Boligbebyggelsen fungerer dermed som en form for 
bakteppe for de mer ikoniske offentlige bygningene og nærings-

biltra�kk

tovegskjøyring

envegskjøyring
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byggene. Balansen her synes realistisk mht. boligmarkedet 
og økonomisk gjennomførbarhet. Den er også balansert og 
logisk i et urban design-perspektiv.

Innfallsvinkelen der naturtyper og dyreliv pekes på som vik-
tig ramme om stedet; både ved at dette må tas hensyn til 
og bevares i forhold til utbygging, og ved at dette i seg selv 
er attraksjoner som kan danne grunnlag for tilrettelegging 
av stedets opplevelser, er en viktig kvalitet ved forslaget. 
Opplevelser i den naturlige strandlinja/fjøra; flora og fauna 
som attraksjon.

Boligtypologier
Forslaget viser god variasjon i boligtypologier. Leiligheter 
plasseres hovedsakelig i sentrum og mot havneområdene. 
Familieboliger plasseres syd og syd-vest for, men tett opp 
til, sentrum. Dette anses som logisk og realistisk mht. typo-
logier og markedet. 
Foreslått struktur styrker områdets gatestruktur, samtidig 
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6.  Fortetting av boligområder i sentrum
7.  Nye boliger med utsikt mot Vågen
8.  Oversiktsillustrasjon
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som de fleste enhetene har private bakhager eller skjerme-
de utearealer. Typologien fungerer som en god overgang fra 
sentrumsleiligheter til mer spredt eneboligbebyggelse i byen 
for øvrig. Dette vurderes som en god måte å binde disse 
sammen som en del av en mer helhetlig struktur for byen.
I forbindelse med oppgradering av Skarabakken rives en del 
hus, samtidig som det bygges mange nye. Nærhet til park i 
Pettervågen vil være en ressurs her, men ellers settes det 
spørsmål om dette er riktig sted å bygge nye boliger med 
litt dårlige solforhold.

Ikonbygg
Team 3RW foreslår en ikonisk kontorbygg som plasseres rett 
ved ‘inngangen til Fosnavåg’ fra sjøsiden, som en markant 
og identitetsskapende element i Fosnavågs fremtidige by-
bilde.  Plasseringen er kanskje den mest værutsatt i hele 
byen, men dette kan være et godt argument for å plassere 
andre funksjoner en boliger/offentlig bygg på denne tomten.

ENERGI

Energieffektivitet
Det er foreslått en blanding av større og mindre bygnings-
volum. Noen av volumene som er foreslått på Vågsholmen 
fremstår som relativt kompakte. I en evt. Videreføring av 
løsningen vil det måtte jobbes videre med å sikre gode dags-
lysforhold.

Fornybar energiforsyning og innovative energiløsninger
Foreslår en energiforsyning som er en kombinasjon av var-
mepumpe, solfangere til oppvarming av vann og solceller. 
Illustrasjonen av mulig bygningsvolum ser ut til å ha tilgjen-
gelige takflater og fasader mot sørøst og sørvest som evt. 
kan benyttes til å høste av solenergi. Hvis man velger å gå 
videre med utnyttelse av solenergi bør det jobbes mer med 
optimalisering av bygningsutforming i videre planlegging og 
prosjektering.

MILJØ FOR NÆRINGSUTVIKLING

Forslaget beholder den særegne plasseringen av industri-
havn innerst i vågen. Mudring brukes til modernisering og 
utbedring av kaianlegg og det forslås at forskningsaktivitet 
legges hit. Forslaget er ellers karakterisert av en klar sone-
inndeling for å legge til rette for rett virksomhet på rett sted. 
Det forslås utstrakt bruk av mixed use med næring, handel, 
service og boliger, noe som er et naturlig og interessant grep 
i bærekraftig byutvikling. For eksempel er Nyhavn tenkt som 
ikon for en moderne framtidsrettet næringsutvikling i Fos-
navåg, Her blandes næring med boliger samtidig som fis-
kerimottaket beholdes. Dette kan representere viktige inn-
spill om identitet, næringsutvikling og boligkvalitet i 
Fosnavåg.
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GENERELT

Forslaget bygger i stor grad videre på Fosnavågs struktur som 
småby rundt Vågen ved å anerkjenne vågen som Fosnavågs 
viktigste byrom. Videreutvikling av kystbyen illustrerer fortet-
ting i de ulike bydelene uten at byens hovedstruktur endres 
vesentlig, og uten utfylling av nytt land. Det mest markante 
grepet er anlegning av en molo med bølgekraftverk mot det 
åpne havet. På innsiden av moloen skapes nye skjermede hav-
nemuligheter. 

Tilnærmingen med inndeling i bydeler som har fått navn er fin. 
Forslaget fokuserer på bygningsvern og gjenbruk av de gamle 
naustene og sjøbodene og har gjort en kartlegging av disse. 
Kultur som katalysator for byutvikling blir lagt til grunn for å gi 
nytt liv til gammel bygningsmasse. Energi og klima har en ty-
delig plass i løsningsforslaget gjennom bølgekraftverket og 
moloen. Dette er koblet sammen med næringspark, havbruk 
på kunstig rev og akvarium i den ytre delen av sentrum. Dette 
kan være interessante elementer å gå videre med for slik å spil-
le på det stedegne og de naturlige forutsetningene på stedet. 
Det er lagt inn anløp for både hurtigbåt og cruiseskip i forslaget. 
Noe som vil være positivt for Fosnavåg om det lar seg gjennom-
føre. 

NARUD STOKKE WIIG 
AS
OSLO

MOTTO: «Fosnavåg +»

ØVRIG TEAM:
  Context AS
  Esbensen AS
  Sweco Norge AS
  Dekan Erling Dokk Holm

«Fosnavåg +»

TEAM

1

AREALBRUK

Arealregnskap viser at betydelig befolkningsøkning er mulig 
uten utfylling av nytt land, og forslaget er det alternativet som 
i størst grad viser fortetting som underordner seg eksisterende 
bebyggelsesstrukturer, strandlinjer og topografi. Utbygging på 
Vågsholmen og ny molo, havn og næringspark mot vest fort-
setter i stor grad vågens ”buktninger”, slik vi kjenner den i dag.

Ny bebyggelse virker forholdsvis godt integrert i den eksis-
terende, og forslaget er antakelig robust i forhold til vekslende 
utbyggingstakt. I forslaget inndeles Fosnavåg i bydeler og dis-
se utvikles i henhold til topografi og lokalklimatiske forhold som 
vind, sol, nærhet til vegetasjon eller sjø.  
Fortetting tenkes som ny bebyggelse, erstatning av noe bebyg-
gelse, og ved tettere og høyere utnyttelse, gjennom analyser 
og studier lokalt i bydelene: 

Sentrum fortettes og er tenkt videreutviklet med et mangfold 
av tilbud. Utgangspunktet er at en levende by har aktivitet hele 
døgnet og året, og forsøkes programmert deretter. 
Rådhusområdet transformeres til en stor park, mens plassen 
foran dagens bakeri gjenbygges. Det kan diskuteres om dette 
er det beste grepet, eller om flere og mindre byrom vil fungere 
enda bedre. Innlevert materiale er svakest nettopp på å illus-
trere sentrum.

”Det kulturelle triangel” beskriver området på begge sider av 
vågen der den er på det smaleste. Her finnes en bygningsarv 
som må repareres og tas i bruk. Blant annet restitueres det 
eksisterende bryggemiljøet. Programmering med kulturnærin-
ger til eksisterende bygninger er tenkt å være en generator for 
andre næringer og mer byggeaktivitet. Evalueringskomiteen er 
enig i at restituering av dette bygningsmiljøet er en viktig brik-
ke i videre utvikling av Fosnavåg.

En ny stor og lang molo etableres for å etablere større og bed-
re havn helt vest i byen – i Nyhavn. Moloen er tenkt som bølge-
kraftverk og som havbrukssenter for oppdrett av blåskjell. 
Denne nye bebyggelsen er ment å styrke etableringer av in-
kubasjonsvirksomheter knyttet til energiforskning og havbruk, 
skape havnefasiliteter i le, og legge til rette for offentlig tilgjen-
gelighet langs kai gjennom området. Pettervågen legges ut som 
arealreserve for framtidig næringsutvikling.

TRANSPORT OG MOBILITET

Mobilitet og transport synes ikke å ha vært et viktig tema i det-
te forslaget. Selv om arkitektteamet skriver at de har lagt til 
rette for gange og sykkel inn til sentrum, er gang- og sykkelnet-
tet ikke sammenhengende og derav lite effektivt. Langs de stør-
ste (og direkte) vegene inn til sentrum, er det ikke lagt opp til 

2

1.  Djupedalen boligpark
2.  Situasjonsplan
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FOSNAVÅG +FOSNAVÅG +

sommersolhverv
ca. 53 grader

sedumtak gir forsinket
avrenning og lokal kjøling

halvklimatiserte glasshager
gir privat vekstsone og økt
isolasjonsverdi

vannbasert
solfanger

utskåret takterrasse

akkumulatortank
varmtvann

akkumulatortank sitter
høyere enn solfanger =
naturlig sirkulasjon =
redusert pumpebruk

tung lagringsvegg
mot nordøst =
økt isolasjon =
redusert varmetap

åpen fasade mot sydvest =
økt solinnstråling vinterstid

langsgående balkonger
skjermer for uønsket sommersol

vintersolhverv
ca. 7 grader enkle volumer =

færre kuldebroer /
høyere tetthet =
redusert varmetap

tilrettelagt for publikums-
funksjon langs bryggekant

tilluft forvarmes i
hagerom

UK åpning min. c+2,3overvann ledes til lokalt
overvannsnettverk

naturlig utlufting
p-kjeller

vegetasjon skjermer
glassfasader i
sommermånedene
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Shared space
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sykkel eller gange, kun bil. Dette gjelder både mellom de enkel-
te bydelene samt innad i sentrum. Flere av områdene som fore-
slås å utvikles mangler en tilknytning til et gang- og sykkelveg-
nett, og nettet knytter heller ikke områdene sammen. 

For å få befolkingen til å gå eller sykle mest mulig på sine dag-
lige reiser, er det avgjørende at gang- og sykkelnettet oppleves 
som mest mulig raskt og effektivt, med direktelinjer og ikke om-
veger. I denne planskissen skiller man ikke mellom gang- og 
sykkelveger og promenader, noe som tilser at formålet med 
nettet er å legge til rette for tur og rekreasjon, ikke som tanspor-
takser. Det er også tegnet inn mye grønne streker inne i sentrum. 
Dette er trolig gågater med blandet trafikk (shared space), ikke 
egne adkomstveger for myke trafikanter. Disse gatene opphører 
ut fra sentrum, og knyttes ikke til videre linjer mot de ulike by-
delene. En slik manglende sammenheng vil være en dårlig løs-
ning for myke trafikanter i Fosnavåg. 

Dette teamet fikk på Midtveisverkstedet i oppdrag å se nærme-
re på en ny innfartsveg til Fosnavåg med en tunnelløsning. Tu-
nellen er inntegnet i planskissen, men er ikke ytterligere vurdert 
i forhold til det resterende vegnettet, hvordan dette påvirker 
myke trafikanter, forholdet til havna, osv. Forslaget legger opp 
til et boligområde i Djupedalen som skal være et attraktivt ha-
gebyområde med tilknytning til et sammenhengende grøntdrag.  
Hvordan dette skal fungere sammen med et tunnelutløp, er ikke 
beskrevet i forslaget. På spørsmål om dette ved presentasjon, 

ble det nevnt at man ser for seg å bygge en kulvert for å skjerme 
boligområdet fra biltrafikken. En kulvert vil til dels kunne gi en 
moderat skjerming fra biltrafikken. På grunn av lang avstand fra 
tunnelutløp til påkobling på fv. 20 Igesundsvegen, vil imidlertid 
kulverten bli både lang og ganske ruvende. Kulverten står i fare 
for å bli en fysisk barriere for gående og syklende, samt en es-
tetisk barriere for opplevelsen av grøntdraget man ønsker å 
ivareta. Å etablere et stort boligområde i forbindelse med plan-
lagt tunell synes å være et dårlig alternativ. 

KLIMAVENNLIG ARKITEKTUR OG ATTRAKTIVITET 

Forslaget slår fast at fortetting med boliger er essensielt for 
utvikling av bylivet i Fosnavåg. Bydelenes helt lokale kvaliteter 
er utgangspunkt for ulike løsninger som kan skape boligkvalitet. 
Et snitt på langs i vågens illustrerer et videreutviklet Fosnavåg 
med godt skalert bebyggelse gjennom ulike ”bydeler”. Forslaget 
viser flere nye lune og solrike byrom, og framhever disse som 
mulige motorer for utvikling. Evalueringskomiteen tror det helt 
lokale utgangspunkt i hver ”bydel” er et interessant utgangs-
punkt for å studere bærekraftig boligbebyggelse, og nettopp 
gjennom den lokale forankring finne ekstra boligkvalitet knyttet 
til sted og mikroklima.

3. Gang- og sykkelveier
4.  Teknisk snitt
5.  Nye boliger med utsikt mot Djupedalen

Boligtilbud og variasjon i typologier:
Boligtilbud og variasjon i typologier som helhet anses som vel-
dig realistisk mht. skala, typologier og markedet/lokal demo-
grafisk miks. 

Vågen Brygge: Dette tenkes bygget med leilighetsbygg med sør- 
og vestvendte boliger i 1-4 etasjer helt inne mot havnen, der 
vågen er på det bredeste. Tilgang til sjø, sol og lune uterom. 

Urboligene: En langstrakt fylling åpner for boliger med en unik 
beliggenhet med utsikt til Runde og åpent hav, lune og solfylte 
uterom og havn for fritidsbåter.

Havparken: utvikles til park, en pynt der man opplever sjø og 
vind. Mulig bebyggelse her er offentlig og underordnet parkland-
skapet. 

Djupedalen ‘Boligpark’: Team NSWs forslag til familieboliger i 
Djupedalen anses som en veldig interessant og arealeffektiv 
løsning for sentrumsnære eneboliger/familieboliger. Familiebo-
ligene foreslåes plassert i et åpent offentlig parklandskap. På 
denne måten får disse den ‘åpenheten’ som etterspørres i det-
te markedssegmentet, samtidig som området kan brukes som 
en offentlig park for alle byens innbyggere.

Rehabilitering:
Team NSW har hatt fokus på vern og gjenbruk av eksisterende 
bygninger. Det foreslåes nye bruksformål for å motivere eiere. 
Teamet refererer også til andre byer (f.eks. Halden). Teamet 
viser kollasjer som illustrerer hvordan noen av disse bygninger 
kan transformeres til andre bruksformål. Her kunne man har 
kanskje ha utdypet de økonomiske og organisatoriske aspekte-
ne av den videre prosessen noe mer.

Teknisk snitt:
Forslaget til Team NSW er det som går mest i detalj når det 
gjelder tekniske strategier på bygningsnivå, blant annet i form 
av et detaljert teknisk snitt. Bygningsstrukturene som vises i 
prosjektet som helhet viser gode muligheter for integrasjon av 
solceller, i tillegg til solfangere for varmtvanns produksjon, samt 
gjennomtenk passiv- og aktive design strategier mht. orientering 
og form.
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ENERGI

Energieffektivitet
Teamet har angitt et teknisk snitt med angivelse av prinsipper 
som kan anvendes for å oppnå solflater og energieffektive bygg. 
Dette er en god idebank å se til når bygninger skal utformes 
videre, men en energirådgiver må på et senere stadium sjekke 
at riktig tiltakspakke velges for de enkelte bygg for å oppnå både 
lavt energibehov og godt inneklima. Teamet foreslår blant annet 
bruk av passiv solvarme, der bygningsutpring skjermer for høy 
sol om sommeren. Moderne passivhus trenger svært lite varme, 
og tilrettelegging for bruk av passiv solvarme kan føre til pro-
blemer med overoppheting inne. Samtidig vil bygningsutspring 
redusere dagslystilgangen noe.

Fornybar energiforsyning og innovative energiløsninger
Dette teamet leverer det mest gjennomarbeidede forslaget til 
energiforsyning. Sjøvannsbasert varmepumpe foreslås som 
grunnlag for lokalt lavtemperert varmenett. Det foreslås to lo-
kale varmenett basert på sjøvannsvarmepumpe. Disse forsyner 
relativt konsentrert ny bebyggelse som kan få vannbåren varme. 

Dette gir mulighet for lønnsomhet i et lokalt varmenett selv om 
nye bygg vil oppføres med lavt varmebehov (passivhusstan-
dard). Det foreslås også å vurdere et mulig varmenett inne i 
Vågen, med overskuddsmateriale fra fryselager som energikilde.
Potensialet for solenergi illustreres. Solenergi kan benyttes både 
til solvarme og elproduksjon. Videre foreslås et anlegg for bøl-
gekraft integrert i molo. Teamet understreker at bølgekraft frem-
deles er på forsøksstadiet, og at det er et emne som trenger 
grundigere analyse dersom man skal gå videre med det. 

MILJØ FOR NÆRINGSUTVIKLING

En ny stor og lang molo etableres for å skape en større og bed-
re havn helt vest i byen (Nyhavn). Moloen er tenkt som bølge-
kraftverk og havbrukssenter for oppdrett av blåskjell. Den nye 
bebyggelsen i tilknytning til moloen er ment å styrke etablerin-
ger av inkubasjonsvirksomheter knyttet til energiforskning og 
havbruk. Forslaget anbefaler Fosnavåg å sette seg svært ambi-
siøse mål om framtidsrettet, klimavennlig energiforsyning. 
 

6.  Fornybar energi og sjøvarme
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Norske arkitekters landsforbund (NAL) 

Norske arkitekters landsforbund (NAL) er en fagideell medlems-
organisasjon for over 4300 arkitekter i Norge. Vi arbeider for  
å fremme god arkitektur og stedsutvikling, og utvikler forbildepro-
sjekter innen miljø og bærekraft med våre samarbeidspartnere. 
Vårt mål er å øke miljøkompetansen og tverrfagligheten blant  
arkitekter, planleggere og øvrige aktører i byggesektoren.

arkitektur.no

Norske Arkitektkonkurranser (NAK)

Norske Arkitektkonkurranser (NAK) er den eneste publikasjon  
i sitt slag, der arkitektkonkurransene  dokumenteres på en syste-
matisk og profesjonell måte.  Her presenteres både vinnerprosjektet 
og de øvrige premierte, innkjøpte og hedrede utkastene, samt de 
sentrale deler av juryens kritikk. NAK oppleves av oppdragsgiver 
som et nyttig redskap i det videre arbeide med gjennomføring av 
byggesaken, samt at det gir god «markeds føring» for oppdrags-
giveren og for prosjektet som skal realiseres.      
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1 OPPDRAGET 
 

1.1  OPPDRAGSGJEVAR 
Herøy kommune ved  Utviklingsavdelinga, heretter kalla oppdragsgjevar, inviterer til open 
anbudskonkurranse om deltakelse i parallelloppdrag vedrørende Byutviklingsprosjekt for Fosnavåg.  
 

1.2  FØREMÅL MED ANSKAFFINGA 
Herøy kommune har gjennom stadanalysen frå 2008 vurdert ulike framtidsbilete knytt til ambisjonar og 
utviklingsvilje for å skape ein samordna by. Analysen såg nærare på utviklingspotensiale og område for 
å styrkje funksjonar, særpreg og identitet. Gjennom revidering av kommuneplanen sin arealdel ønskjer 
ein no å sjå fleire store utbyggingsprosjekt i Fosnavåg sentrum og nærområdet til Fosnavåg i 
samanheng og skape synergieffektar mellom dei ulike prosjekta. 
 
Den maritime innovasjonskrafta i Fosnavåg er sterk og bidreg til auka identitet, styrkjer felleskjensla og 
manar aktivt til å skape noko nytt. Gjennom bevisste val skal parallelloppdraget bidra til å styrkje den 
innovative krafta som er i samfunnet og gjere Fosnavåg til ein attraktiv plass for bustad- og 
næringsetablering. Vidareutvikling av kvadraturen med heilskapleg sjøfront og understreking av staden 
sitt kjennemerke vil stå sentralt. 
Føremålet med parallelloppdraget er å få fram gode , realistiske og visualiserte idear og løysingar for ei 
attraktiv og bærekraftig byutvikling i Fosnavåg. I oppdraget blir det og etterspurt ei skildring av kva for 
prosessar som kan bidra til å sikre utviklinga av Fosnavåg.  
Byutviklingsprosjektet i Fosnavåg er eit pilotprosjekt i den nasjonale satsinga Framtidens bygder i regi av 
Norske arkitekters landsforbund i samarbeid med TreFokus og miljøstiftinga Zero. 
 

1.3 KONTRAKTSREGLAR 
Statens standard avtale om konsulenttenester ( SSA-O) vil ligge til grunn for innkjøpet.  
Dette dokumentet (dvs. konkurransegrunnlaget og kravspesifikasjonen) skal vere ein del av kontrakta. 
 

1.4  KUNNGJERING 
Konkurransen er kunngjort i DOFFIN den 05.11.2014 
 

1.5 TIDSPLAN 
Vi tek sikte på følgjande framdriftsplan for anskaffelsen: 
Kunngjering:      05.11.2014 
Innleveringsfrist:    15.12.2014    
Juryen si innstilling:    uke 5 2015 
 
 
1.6 TILLEGGSOPPLYSNINGER – OPPDRAGSGIVERS KONTAKTPERSON 
Dersom leverandøren finn at konkurransegrunnlaget ikkje gjev tilstrekkeleg rettleiing, kan ein be 
om tilleggsopplysningar på e-post til : ”jarl.martin.moller@heroy.kommune.no” 
Alle spørsmål / tilleggsopplysningar skal vere merka: “ Byutviklingsprosjekt for Fosnavåg ”. 
 
Dersom det kjem ein  førespurnad om tilleggsinformasjon i samband med konkurransegrunnlaget, og 
dette er framsett i tilstrekkeleg tid før tilbodsfristen, skal oppdragsgjevar sitt svar sendast til alle som har 
motteke konkurransegrunnlaget, seinast 6 dagar før tilbodsfristen.  
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1.7 RETTINGAR, TILLEGG ELLER ENDRING AV KONKURRANSEGRUNNLAGET 
Oppdragsgjevaren har rett til å gjere rettingar, tillegg og endringar av konkurransegrunnlaget, som ikkje 
er av vesentleg karakter, heilt fram til fristen for levering av tilbod går ut.   
 
Rettingar, tillegg eller endringar skal omgåande sendast til alle som har motteke konkurransegrunnlaget. 
Opplysningane som oppdragsgjevaren gjev på førespurnad frå ein leverandør, skal også gjevast 
omgåande til alle dei andre leverandørane. 
 
Dersom rettingane, tillegga eller endringane, som er nemnde i første ledd kjem så seint at det er 
vanskeleg for leverandøren å ta omsyn til det i tilbodet, skal det fastsetjast ei forlenging av tilbodsfristen. 
Alle leverandørar skal varslast om forlenginga. 
 

2 VANLEGE REGLAR FOR GJENNOMFØRING AV 
KONKURRANSEN 
2.1  REGLAR FOR KONKURRANSEN 
Kjøpet er omfatta av Lov om offentlege innkjøp av 16. juli 1999 nr 69 og forskrift om offentlege innkjøp 
av 7.april 2006. For denne konkurransen gjeld forskriftens del III, i tillegg gjeld relevante reglar i FOA del 
I og II.  
Dei 3 gruppene/leverandørane som blir vurdert til å ha levert det mest fordelaktige tilbodet, ut i frå 
tildelingskriteria, vert valt ut til å delta i parallelloppdraget og blir honorert i samsvar med utlyste premiar 
og godtgjersler som omtala i oppgåveprogrammet. 

2.2   INNKJØPSPROSEDYRE  
Dette innkjøpet følgjer prosedyren  ”open anbodskonkurranse”. Det er ein innkjøpsprosedyre som opnar 
for at alle kvalifiserte interesserte leverandørar kan gje tilbod, det vil ikkje bli gjennomført forhandlingar. 
Anbodskonkurransen er kompetanse basert og inneheld ikkje priselement, då honorar for dei utvalte 
deltakarane er fastsatt på førehand til NOK 250.000. 

2.3  OFFENTLEG INNSYNSRETT 
For ålmenta sitt innsyn i tilbod og innkjøpsprotokoll gjeld lov om offentligheit i forvaltninga. 
Etter denne lova, § 23, tredje ledd, skal tilbod vere offentleg tilgjengelege dokument frå og med det 
tidspunkt kommunen vel leverandør.   
Tilbodet skal leverast i eit papir eksemplar og i to elektroniske utgåve. I det eine av de elektroniske 
tilboda skal opplysningar som de meiner ikkje skal offentleggjerast, være sladda. 
 
Sjå vedlegg, skjema for eigen erklæring innsyn i dokument. 
 
3 KRAV TIL LEVERANDØREN 
 
3.1. GENERELT OM KVALIFIKASJONSKRAV 
Føremålet med å stille krav til leverandørane sine kvalifikasjonar er å sikre at leverandøren er i stand til å 
oppfylle ei kontrakt. Tilbydar kan bli avvist dersom dokumentasjon og referansar viser at dette ikkje er 
sannsynleg. Dersom leverandøren er klar over at opplysningane etter kvalifikasjonskrava kan gi uvisse 
om leverandøren si evne til å oppfylle ei kontrakt, bør relevant tilleggsinformasjon leggast ved tilbodet.  
Alle krav må vere oppfylt for at leverandør skal bli kvalifisert.  
Dersom kvalifikasjonskrava ikkje er oppfylt vil tilbodet bli avvist. (jf. Forskrift om offentlige 
anskaffelser § 11-10.) 
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3.2     OBLIGATORISKE OG UFRÅVIKELEGE KRAV 
Dokumentasjon -  prov på at stilte krav er oppfylt 

• Skatteattest 
• Momsattest 
 

 
Norske leverandørar skal legge fram skatteattest for meirverdiavgift frå skattefuten  (fylkes- 
skattekontoret) og skatteattest, utferda av kemner/kommunekasserer (Skjema RF-1244) i kommunen 
der leverandøren har hovudkontor. Attestane skal ligge føre innan utløpet av tilbodsfristen.  
Dei skal ikkje være eldre enn 6 månader, rekna frå utløpet av tilbodsfristen.  
 

3.3  LEVERANDØREN SI ORGANISATORISKE OG JURIDISKE STILLING 
Oppdragsgjevaren sine 
kvalifikasjonskrav: 

Dokumentasjon – prov på at stilte krav er oppfylt 

 
Det vert kravd at leverandøren 
har eit lovleg etablert føretak 
 

 
 
Norske føretak: firmaattest frå Brønnøysund 
 
 

 
 

3.4  LEVERANDØREN SIN  ØKONOMISKE OG FINANSIELLE KAPASITET 
Oppdragsgjevaren sine 
kvalifikasjonskrav: 

Dokumentasjon - prov på at stilte krav er oppfylt 

 
Det vert kravd god soliditet 
 

 
Føretaket sitt siste årsrekneskap, med notar, samt 
nyare opplysningar som har relevans til foretaket 
sine rekneskaptal. skal leggast fram.  
 

 
 

3.5  LEVERANDØREN SINE  TEKNISKE OG FAGLEGE KVALIFIKASJONAR 
Oppdragsgjevaren sine 
kvalifikasjonskrav: 

Dokumentasjon - prov på at stilte krav er oppfylt 

 
Det vert kravd erfaring frå 
tilsvarande oppdrag 
 

 
Føretaket sine 5 viktigaste leveransar dei siste 3 
åra, inkludert verdi, tidspunkt, mottakar og 
kontaktperson.     

 3.6 BRUK AV UNDERLEVERANDØRAR 
Dersom tilbydar inkluderer leveransar frå andre leverandørar, skal tilbydar stå ansvarleg for desse når 
det gjeld oppfylling av kontrakten. Kva underleverandørar som skal nyttast skal opplysast i tilbodet. For 
underleverandørar gjeld same krav til kvalifikasjonar som for hovedleverandør. 
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4  KRAV TIL TILBODET 
4.1   UTFORMING AV TILBODET OG LEVERING 
Tilbodet skal vere skriftleg, og skal innehalde eit dagsett tilbodsbrev, underteikna og stempla med 
verksemda sitt namn.  
 
• Tilbodet skal vere merka: ” Byutviklingsprosjekt for Fosnavåg ” 
• Tilbodet skal leverast i lukka sending  
• Tilbodet skal vere på norsk 
• Tilbodet skal innehalde ei skildring av oppgåveforståelse. 
• Tilbodet kan leverast direkte til leveringsadressa, eller sendast med post 
• Tilbodet skal leverast i 1 papir eksemplar og 2 elektroniske på minnepenn eller liknande. Av dei to 

elektroniske skal det eine være ei sladda utgåve der leverandøren har sladda alt som dei meiner er å 
sjå på som forretningsløyndomar, den andre skal være ein elektronisk kopi av det komplette tilbodet. 

 

4.2   TILBODSFRIST 
Siste frist for innlevering av tilbod er 15.12.2014 kl.12.00 
 
Tilbodet skal være oppdragsgjevaren i hende på innleveringsstaden før utløpet av tilbodsfristen. Tilbod 
som kjem inn etter dette tidspunktet, vert automatisk avvist, dette gjeld sjølv om det skuldast tredjepart 
(posten, bodfirma etc). 
 

4.3 OPPRETTHALDING AV TILBODET. 
Leverandøren er bunden av tilbodet i 6 månader. 

4.4   INNLEVERINGSSTAD 
Vi ber om at tilbodet vert sendt/levert til:  

Herøy kommune 
 v/ Jarl Martin Møller 
 Postboks 274 

6099 Fosnavåg 
Merk tilbodet med : «Byutviklingsprosjekt for Fosnavåg» 

 

4.5   ENDRING OG ATTENDEKALLING AV TILBOD 
Eit tilbod kan kallast attende eller verte endra fram til utløpet av tilbodsfristen. Attendekalling skal vere 
skriftleg. Endring av tilbodet er å sjå på som eit nytt tilbod, og skal utformast i samsvar med punkt 4.1. 
 

4.6   KOMPLETT TILBOD SKAL INNEHALDE : 
• Tilbodsbrev med generelle opplysningar om tilbydar.  
• Dokumentasjonskrav på kvalifikasjonar : 

a) Skatteattest og momsattest 
b) Firmaattest 
c) HMS - erklæring  
d) Eigenerklæring innsyn 
e) Oversikt over referanseoppdrag 

• Skildring av oppgåveforståelse 
• Anna dokumentasjon 
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5  OPPDRAGSGJEVAREN SI HANDSAMING AV TILBODA 

5.1   REGISTRERING AV TILBOD 
Mottakar fører på dato for mottak av tilboda, etter kvart som dei kjem inn. På førespurnad skal 
oppdragsgjevaren gje skriftleg stadfesting på at tilbodet er motteke. 

5.2   TILBODSOPNING 
Tilbodsopninga finn stad på Herøy rådhus så snart som mogleg etter fristen. 
Opninga skal verte utført av minst to representantar for oppdragsgjevaren. Det skal skrivast protokoll frå 
opninga av tilboda. Leverandøren har ikkje rett til å være til stade ved opninga 

5.3   AVVISING AV LEVERANDØRAR 
Oppdragsgjevaren har plikt til å avvise leverandører som ikkje har sendt inn tilbodet innan fastsette 
fristar, samt leverandørar som ikkje oppfyller dei fastsette og kunngjorde kvalifikasjonskrava.  
Oppdragsgjevaren kan avvise leverandørar som ikkje har sendt inn anna etterspurt dokumentasjon.  
 

5.4   AVVISING AV TILBOD  
Oppdragsgjevaren pliktar å avvise tilbodet når det: 

• ikkje er levert innan fastsette fristar 
• på grunn av atterhald eller feil, uklare eller ufullstendige tilbod, eller 

liknande som kan skape tvil om korleis tilbodet skal vurderast i høve 
dei andre tilboda. 

 
Oppdragsgjevaren kan avvise tilbodet når det: 

• ikkje inneheld alle dei opplysningar, oppgåver, prøver mm. som er kravd 
• ikkje er underteikna 

 

5.5   AVVISTE OG FORKASTA TILBOD 
Avviste og forkasta tilbod vert ikkje returnert.  
 
 
AVGJERDA  AV KONKURRANSEN  
6.1 AVLYSING AV KONKURRANSEN OG TOTAL FORKASTING  
Oppdragsgjevaren tek atterhald om at konkurransen kan verte avlyst dersom det ligg føre sakleg grunn.  

6.2 KRITERIA FOR TILDELING 
Kriteria er stilt opp i prioritert rekkefølgje. Kvart kriterie vil verte vekta etter ein poengskala frå 1 til 10 
poeng.  
Tildelinga vert gjort på grunnlag av kva tilbod som totalt sett er det mest fordelaktige, basert på følgjande 
kriterie og vektlegging : 
 
• 40 %  Forståing av oppdraget 
• 30%  Faglig sammensetning, kompetanse og samarbeid i den presenterte prosjektgruppa 
• 30 %  Relevanse og kvalitet på prosjektgruppa sine referanseprosjekt 
 
 
Nærare beskriving av tildelingskriteria 
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Forståing av oppdraget: 
Evaluering vil basere seg på hvordan tilbyder formulerer sin oppdragsforståelse, spesielt i forhold til 
hovedtemaene i oppgaven: 

• Arealbruk og transport 
• Klimavenleg bygging 
• Energi og bymiljø 
• Arkitektur og attraktivitet 

 
Ide forslaget/analysen er avgrensa til å være maksimalt 2 A4 sider. 
  
Faglig sammensetning, kompetanse og samarbeid i den presenterte prosjektgruppa:  
Presentasjon av teamet som skal løyse oppgåva skal innehalde oversikt over fagleg samansetning, 
kompetanse og kapasitet for ansvarlege nøkkelpersonar, samt dokumentasjon på gjennomførte 
relevante prosjekt som desse personane har jobba med. Det er opp til tilbyder å vurdere kva fagleg 
samansetning prosjektgruppa bør ha, for best å kunne svare på oppgåva sine krav og utfordringar. 

Beskriving/plan for korleis prosjektgruppa har tenkt å samarbeide mellom ulike fagområde og mellom dei 
ulike firma som inngår i prosjektgruppa.  

I presentasjonane skal det også inngå ei utgreiing av tidlegare samarbeid og organiseringa av desse. 
Det vil telje positivt om ein tidlegare har erfaring med parallelloppdrag. 
 
Relevanse og kvalitet på prosjektgruppa sine referanseprosjekt 
Det er viktig for oss som oppdragsgivar å kvalitetssikre val av leverandør gjennom evaluering av 
prosjektgruppa sine referanseprosjekt, i tillegg til å sjå på samarbeidsevner, kommunikasjonskvalitet og 
leveringsevne til leverandøren. 

Det skal setjast opp referansepersonar hjå oppdragsgivar med namn og telefonnummer. Vi vil om 
naudsynt kontakte referansar som er oppgjevne og stille dei spørsmål som relaterer seg til deira sine  
erfaringar. 
 
Vektinga av tildelingskriteria skal skje på følgjande vis; 
I vurderinga blir tilboda gitt poeng frå 1 til 10 for kvart av kriteria. Det tilbodet som har den høgaste 
samanlagde, vekta poengsummen, vert vurdert som det mest fordelaktige tilbodet. 
 
Oppdragsgiver er interessert i ei variert samansetning av dei tre utvalgte teama. Særskilt ønskjer ein at 
yngre arkitekter/firmaer melder si interesse, då gjerne i team med meir erfarne firma. Ved ellers lik 
poengscore vil dette telle positivt. 
 
NB! Det er leverandøren sin rett og plikt å sjå til at det vert sendt med relevant dokumentasjon som gjer 
oppdragsgjevar i stand til å vurdere tilbodet i forhold til dei oppgjevne tildelingskriteria.  
 
All informasjon som er nødvendig for å vurdere tilbudet skal gå fram av det innsendte materialet. 
Det skal ikkje være nødvendig å lese vedlagt brosjyremateriell for å finne nødvendig informasjon for 
evalueringen, eller støtte seg til annen kunnskap om tilbyderen.  
Eventuelle avvik frå kravsspesifikasjonen må også gå klart fram av tilbodsbrevet. 

6.3 INNSTILLING PÅ TILDELING AV OPPDRAGET 
Det vil bli inngått kontrakt med 3 tilbydarar, dei skal saman gjennomføre parallelloppdraget slik det er 
forklart i oppgåveprogrammet. 
Vi ber tilbydarane merke seg fyljande moment i oppgåve programmet: «I etterkant er det sannsynleg at 
kommunen engasjerer enkelte deltakarar i eit arbeid mot eit ferdig produkt. Dette kan være arbeid som 
omfattar både heilskaplege løysingar på områdenivå og oppdrag med utgangspunkt i gode løysingar av 
enkelt tema eller -  område.»  
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Evaluering vert gjennomført av ein evalueringskomité i samarbeid med ei arbeidsgruppe. 
Evalueringskomiteen vil utarbeide ein fagleg begrunna innstilling som deretter vert presentert og drøfta i 
arbeidsgruppa. Arbeidsgruppa vil ta den endelege avgjerda om tildeling av oppdrag.  
 
Evalueringskomiteen har desse medlemmane: 
 
Arne – Dag Gjerde, arkitekt, Møre og Romsdal Fylkeskommune 
Jarl Martin Møller, utviklingsleiar Herøy kommune 
Geir Idar Kvalsvik, Herøy Næringsforum 
 
Arbeidsgruppa har desse medlemmane: 
 
Arnulf Goksøyr, ordførar 
Tor Sindre Steinsvik, varaordførar 
Camilla S Hermansen, politikar 
Olaug Andreassen, politikar 
Geir Idar Kvalsvik, Herøy Næringsforum 
Arne-Dag Gjerde, arkitekt, Møre og Romsdal fylkeskommune 
Jarl Martin Møller, utviklingsleiar Herøy kommune 
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PARTNERSKAP I ALV- ARENA FOR LÆRING OG UTVIKLING     
 
 
Tilråding: 
 

1. Formannskapet tek orienteringa om partnarskap med ALV-Møre og Romsdal 

på dei vilkåra som går fram av vedlagte avtale, til vitande. 

2. Herøy kommune sin utgiftsdel, fastsett til kr 75 000 for 2016, vert å vurdere 

som eit nytt tiltak i samband med budsjettarbeidet.  
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Vedlegg:  
Partnerskapsavtale 
 
 
 
Saksopplysningar: 
Aktuelt: 

Arena for læring om velferdsteknologi (ALV-Møre og Romsdal), vart etablert som eit 

partnarskap mellom Høgskulen i Ålesund og Ålesund kommune i 2013. Frå og med 

1. januar 2016 blir ALV-Møre og Romsdal utvida gjennom partnarskapsavtalar med 

kommunane på Sunnmøre. Målet er å ta dette vidare til kommunane i Romsdal og 

på Nordmøre i løpet av 2016. Det er bygd opp eit kompetansemiljø i Ålesund, og 

spørsmålet er om kommunane ynskjer å nyttiggjere seg dette i sitt eige arbeid med 

innføring og bruk av velferdsteknologi. 

 
Nasjonalt: 

Helse og omsorgsdepartementet har satt som mål at velferdsteknologi skal vere ein 

integrert del av helse- og omsorgstenesta innan 2020. “Samveis – nasjonalt program 

for velferdsteknologi” er oppretta som eit bidrag for å nå dette målet. Hovudoppgåva 

er å utvikle og prøve ut velferdsteknologiske løysingar i kommunane, skape og 

spreie kunnskap om velferdsteknologi, bidra til gode modellar for innføring og bruk, 

og etablere standarder og IT-arkitektur for velferdsteknologi.  

Samveis omfattar 11 prosjekt i 31 kommuner, som i hovudsak testar ut 

tryggleiksskapande teknologi, varslings- og lokaliseringsteknologi og 

velferdsteknologi i sjukeheimar. Ingen kommunar i Møre og Romsdal er med i 

Samveis. 

Regionalt: 

I Møre og Romsdal har Ålesund kommune og Høgskulen i Ålesund hatt eit 

partnarskap sidan 2013. Partnarskapet vart kalla ALV Møre, og  starta opp som eit 

samarbeidsprosjekt delfinansiert gjennom midlar frå fylkesmannen.  ALV-Møre  var 

eit resultat av behov ein erfarte gjennom lokale prosjekt om velferdsteknologi, starta 

under Det midtnorske velferdsteknologiprosjektet i 2011. Her var Sunnmøre 

representert med 2 prosjekt køyrt i samarbeid mellom kommunane Herøy, Ulstein, 

Vanylven, Ørskog og Ålesund. Prosjekta synleggjorde behov for å bygge tverrfagleg 

kompetanse i arbeidet med velferdsteknologi.  

ALV- Møre tok utgangspunkt i ein plan om å bygge ei felles demonstrasjonsleilegheit 

gjennom tverrfagleg samhandling, men utvikla seg vidare til ein tverrfagleg arena for 

læring om velferdsteknologi. Sidan oppstarten har ALV-Møre etablert 

demonstrasjonsleilegheit, drifta og/eller samarbeidd med prosjekt innan GPS-

sporing, spelteknologi i velferdstenestene, bruk av Skype i sjukeheim, systematisk 

innføring av velferdsteknologi i tenestene til menneske med utviklingshemming og 

bruk av videokommunikasjon i kvardagsrehabilitering. ALV-Møre har også vore 
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delaktige i produksjon av ulike publikasjonar, erfaringsnotat, kronikkar og rapportar, 

bidratt som fagpersonar inn i Læringsnettverk for velferdsteknologi, vore involvert i 

prosessar knytt til tryggleikspakkar (utvida tryggleiksalarm) og 

pasientvarslingsanlegg og arrangert større og mindre seminar og konferansar.  

Dei opphavlege partane er samde om at det er formålstenleg å utvikle partnarskapet 

vidare ved at kommunane i fylket vert inviterte inn. Som eit ledd i dette vedtok 

styringsgruppa å endre namnet frå ALV-Møre til ALV-Møre og Romsdal. 

ALV-Møre og Romsdal nyttar no høvet, ved overgang til ordinær drift, til å tilby 

kommunane knytt til Sunnmøre regionråd partnarskap, gjeldande frå 2016. Under 

føresetnad av at interessa frå kommunane er stor nok til å sikre vidare drift, vil neste 

steg bli utsending av tilbod om partnarskap til kommunane i Romsdal og Nordmøre i 

løpet av 2016. 

Fylkesmannen tok i vår initiativ til eit møte der ulike partar drøfta om det var muleg å 

samordne arbeidet i fylket. Dei som var invitert til dette møtet var representantar frå 

Fylkesmann, KS, SR, ROR, Orkidé, Utviklingssenter for heimetenester og sjukeheim 

i Møre og Romsdal, KomUT og ALV. PÅ møtet var det semje om at heile Møre og 

Romsdal må jobbe saman om velferdsteknologi, og det vart bestemt å sette ned eit 

samarbeidsforum som representerer aktørane for velferdsteknologi i fylket. 

Samarbeidsforumet har som hovedoppgåve å kartlegge arbeid med 

velferdsteknologi i fylket, og bidra til å koordinere dette der det er muleg. Forumet 

har uttalt at det er viktig å nytte alle etablerte arenaer i det vidare arbeidet i fylket, og 

at det difor er ønskjeleg at ALV Møre og Romsdal blir ein kompetanse- og 

læringsarena for heile fylket.  

Frå leverandørmarkedet peikar tilbakemeldingar på fordelane ved å ha ein fast plass 

å vende seg for å nå mange, og stadig fleire firma tek kontakt med ønskje om å 

presentere sine produkt. ALV-Møre og Romsdal skal vere «leverandørnøytralt», men 

har mål om å ha kjennskap til produkta sine fordelar og ulemper og gi klare 

tilbakemeldingar på kva ein ser som forbetringspotensiale. Dersom kommunane vil 

ha produkt som treff behova hjå brukar, pårørande og tenestane så må behov 

tydeleggjerast, og det må stillast krav til leverandørane. ALV-Møre og Romsdal har 

og fått konkrete spørsmål rundt idear om nye produkt og blitt bedt om å gi råd i 

vidareutvikling av eksisterande produkt. 

Høgskulen i Ålesund går no inn under NTNU. ALV-Møre og Romsdal har fått 

tilbakemeldingar på verdien av det unike samarbeidet mellom praksis og akademia, 

og korleis dette bidrar til å sikre kvalitet og kompetanse- spreiing. Sjølv om andre 

aktørar i NTNU jobbar aktivt med velferdsteknologi, så har dei etter det ALV får 

tilbakemelding på ikkje eit tilsvarande samarbeid med praksisfeltet.  

Om ALV 

ALV-Møre og Romsdal vil frå 2016 vere organisert med eit styre, samansett av 

representantar frå dei opphavelege partnarane, representantar frå dei andre 

partnarkommunane, brukarrepresentantar og ansattrepresentant. Styret er ansvarleg 

for at eiga organsiering vert endra i tråd med samansetjinga av 
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partnarskapskommunar. ALV-Møre og Romsdal skal ha tilsett ein prosjektleiar, og 

vidare vurdere personalressursar etter behov og økonomi.  

ALV-Møre og Romsdal skal medverke til etablering av ulike arenaer der partnarane 

kan dele erfaringar, tilegne seg ny kunnskap og få rettleiing relatert til 

tenesteinnovasjon, utprøving og implementering av velferdsteknologi. Ein kan skildre 

hovudområda for aktivitet gjennom denne modellen:  

 

Dei fire hovudområda vil vere gjensidig avhengig av kvarandre, og det skal vere ein 

kontiunerleg straum av erfaringsdeling og kunnskapsbygging i og mellom desse.  

Dei ulike læringsarenaene kan omfatte kompetanseutviklingstiltak som bl.a. 

nettverksgrupper, seminar/konferansar, undervisning og bruk av dei eksisterande 

arenaene www.alv-moreogromsdal og demonstrasjonsleilegheita.  I tillegg til dei 

ulike arenaer skal prosjektleiaren vere ressursperson for ALV-kommunane og bistå i 

forbindelse med tenesteutvikling og implementering av velferdsteknologi, og ta 

initiativ til nye prosjekt saman med partnarane.  

Som i alle organisasjonar må det gjerast prioriteringar i val av aktivitetar. I ALV-Møre 

og Romsdal skal desse prioriteringane ta utgangspunkt i partnarskapskommunane 

og Høgskolen i Ålesund sine ønskjer og behov relatert til velferdsteknologi. Det 

planleggjast difor ei kartlegging av eksisterande aktivitet og planar, behov og ønskjer 

i kommunane som kjem inn i partnarskapet. Denne kartlegginga vil danne grunnlag 

for prioriteringar, i samråd mellom styre og prosjektleiar. På denne måten vil ein 

auke sannsynlegheita for fokus på problemstillingar som er aktuelle til ei kvar tid, og 

at alle partar får best mogleg utbytte av partnarskapet.  

ALV Møre og Romsdal er kjent med at overgang til digital tryggleiksalarm og 

mottakssentral, samt anskaffelse pasientvarslingssystem er aktuelt for fleire 

kommunar.  

http://www.alv-moreogromsdal/
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Det er ønskjeleg å ha god brukarrepresentasjon og brukarmedverknad i all aktivitet i 

ALV-Møre og Romsdal. Det har frå starten av vore brukarrepresentant i 

styringsgruppa, og stort fokus på brukarmedverknad i ulike prosjekt. Dette vil bli 

vidareført.  

Kostnad: 

Det er rekna ei medlemsavgift for partnarkommunar som er fordelt etter følgjande 

modell:  

Folketal Kostnad 

< 5 000 50 000 

5 000 – 11 000 75 000 

>11 000 150 000 

Eigenandel frå partnarane: 

 Partnarane dekker sjølve kostnadane for medlemmane i styringsgruppa. 

 Ålesund kommune bidrar med eigeninnsats relatert til rekneskap, 

arbeidsgjevaransvar  mv.  

 Høgskolen i Ålesund svarer for husleige, straumutgifter og reinhald i ALV-

leilegheita etter avtale. 

 

ALV-Møre og Romsdal dekkjer brukarrepresentantane sine utgifter og 

møtegodtgjerdsler etter gjeldande offentlege satsar.  

 
Vurdering og konklusjon:  
Rådmannen ser at velferdsteknologi må nyttast som ein drivar for å fremje utvikling 

av helse- og omsorgstenestene, og styrke tenestene i møtet med komande 

demografiske utfordringar. Samstundes står vi overfor auka forventningar, både 

gjennom sentrale føringar og frå borgarar, om at vi skal klare å nytte 

velferdsteknologi på ein god måte for brukarar, pårørande og dei tilsette i tenestane.  

Der er mange muligheiter og fallgruver, og at dette er eit stort fagområde som 

berører både etikk, personvern, tenesteutvikling, teknologi, innovasjon, anskaffelse, 

individuell tilpasning, opplæring og kvalitetssikring. Utviklinga skjer raskt, og det er 

krevjande å halde seg oppdatert på erfaringar og utvikling lokalt og nasjonalt. 

På bakgrunn av dette vurderer rådmannen at det vil vere hensiktsmessig for 

kommunen å ta del i kompetanse og ressursar i fellesskap med dei andre 

kommunane. 

Konsekvensar for drift: 
Den årlege kostnaden for partnerskapet for Herøy kommune er på kr. 75 000, og 

dette må innarbeidast i budsjettet som eit nytt tiltak. I tillegg kjem lønns- og 

reisekostnadar for eventuelle medlemmar i styret.  
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Når det gjeld juridiske konsekvensar er dette eit partnarskap der vilkåra for deltaking 

framgår av avtalen, og der risikoen kun er knytt til medlemsavgifta. Kommunen sine 

plikter framgår av avtalen.   

Medlemsskap har vore drøfta i Sjustjerne nettverket for helse- og omsorg. Dei fleste 

kommunane var positive til partnerskap ut frå behovet for felles satsing på området, 

men ein stilte spørsmål ved prisen. Det er uklart kva medlemsavgifta skal dekkje, og 

korleis ein har kome fram til beløpet.  

Rådmannen ser at ein gjennom partnarskap får tilgang på kompetanse og ressursar 

som vil styrke og effektivisere kommunen sitt vidare arbeid med velferdsteknologi.  

Rådmannen tilrår difor at Herøy kommune vurderer partnarskap på dei vilkåra som 

går fram av vedlagte avtale, med atterhald om rom for justeringar når ein ser kor 

mange kommunar som vert med i partnerskapet. Målet må vere at alle kommunane 

vert med på denne dugnaden, og di fleire kommunar som vert med, di mindre 

kostnad vert det på kvar enkelt. 

 

 
 
 
Fosnavåg, 26.10.2015 
 
 
Olaus-Jon Kopperstad Ragnhild Velsvik Berge 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Ragnhild Velsvik Berge 
 
 
 
 



 

 

 

 

Avtale om partnarskap 

 
 

Det er inngått partnarskap mellom 

 

………………………..kommune 

og  

ALV - Møre og Romsdal. 

 

Avtalen gjeld frå 1.januar 2016. 

 

 

 

 
 

 

Dato:        Dato:  

 

…………………………………………                    ……………………………………………… 

Rådmann      Styreleiar ALV Møre og Romsdal 
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Bakgrunn 

Arena for læring om velferdsteknologi (ALV-Møre og Romsdal), vart etablert som eit partnarskap 

mellom Høgskolen i Ålesund og Ålesund kommune i 2013.  

Frå og med 2016 blir ALV-Møre og Romsdal utvida gjennom partnarskapsavtalar med kommunar i 

Møre og Romsdal.  

Formålet med etablering av ALV – Møre og Romsdal 

Formålet med ALV-Møre og Romsdal er å byggje og dele kunnskap omkring velferdsteknologi 

gjennom tverrfagleg samhandling i organisasjonane og tverrfagleg samhandling mellom ulike 

samfunnsaktørar. Kunnskapen skal ha effekt for innbyggjar, kommunar og høgskulen. 

For innbyggjarar vil arbeidet i ALV bidra til: 

 Betra livskvalitet gjennom sjølvstende, fridom, tryggleik og aktivitet på alle arenaer. 

For kommunane vil arbeidet i ALV bidra til:  

 Til å bygge bestillerkompetanse på velferdsteknologiske løysingar. 

 Å bygge kunnskap til å implementere velferdsteknologi i tenestane. 

 Kunnskap om tenleg tenesteorganisering for å få god effekt ut av velferdsteknologien. 

 Opplæring av tilsette. 

For høgskulen vil arbeidet i ALV bidra til:  

 Å legge til rette for forsking. Med utgangspunkt i brukarens behov peike på problemstillingar 

og bidra til kontakt  med forskingsfeltet.  

 Idear om korleis velferdsteknologi kan implanterast som fag innan eksisterande utdanningar, 

evt. ved utarbeiding av velferdsteknologi som sjølvstendig  fagområde. 

ALV skal: 

 Vere ein kompetanse- og læringsarena for heile fylket. 

 Fremje velferdsteknologi som verkemiddel for innovasjon av helse- og omsorgstenestane.  

 Medverke til etablering av  ulike arenaer der partnarane kan dele erfaringar, tilegne seg ny 

kunnskap og få rettleiing relatert til tenesteinnovasjon, utprøving og implementering av 

velferdsteknologi. 

 Drifte ein fysisk arena (ALV-leilegheit) for opplæring, utprøving, utbetring og utvikling av 

velferdsteknologi, og stille denne til rådigheit for opplæring av partnarane sine tilsette og 

studentar ved Høgskolen i Ålesund. 

 Ta utgangpunkt i partnarskapskommunane og Høgskolen i Ålesund sine ønskjer og behov 

relatert til velferdsteknologi. 
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 Ta initiativ til samarbeid med regionråda og medverke til at velferdsteknologi er tema på 

relevante møter for ulike grupper av kommunalt tilsette, folkevalte og brukarar.  

 Ha prosjektleiar, tilsett i Ålesund kommune, med følgjande arbeidsoppgåver:  

o Vere oppdatert om kva som skjer på velferdsteknologi området nasjonalt og 

internasjonalt. 

o Gjennomføre kompetanseutviklingstiltak, for eksempel gjennom nyheitsbrev, 

undervisning, nettverksgrupper, seminar. 

o Vere ressursperson for ALV-kommunane i forbindelse med tenesteutvikling og 

implementering av velferdsteknologi. 

o Ta initiativ til nye prosjekt, herunder søknad om midlar, saman med partnarane. 

o Vere prosjektleiar i enkeltprosjekt i den grad styringsgruppa bestemmer dette. 

o Vidareutvikle innhald og bruk av ALV-leilegheita ved Høgskolen i Ålesund. 

o Ha hovudansvar for nettsida www.alv-moreogromsdal.no  

o Rapportere på enkeltprosjekt til partane, når dette er naturleg. 

o Synleggjere resultat oppnådd gjennom ALV, gjennom for eksempel årsrapport.  

o Rapportere status og framdrift til styringsgruppa for ALV. 

o Kalle inn til møter og vere sekretær for styringsgruppa. 

 Vurdere personalressursar etter behov og økonomi. 

ALV-kommunane skal:  

 Definere eigne ønsker og behov for arbeid innan tenesteutvikling og implementering av 

velferdsteknologi. 

 Oppnemne kontaktperson til ALV. 

 Stimulere til innovasjon i eigen kommune og invitere ALV inn til samarbeid når dette er 

aktuelt. 

 Dele erfaringar. 

 Samarbeide med andre ALV-kommunar om aktuelle prosjekt. 

 Opne opp for følgjeforsking på prosjekt når dette er aktuelt. 

Høgskolen i Ålesund skal:  

 Stille ALV-leilegheita til rådigheit,  i henhold til gjeldande avtale.  

http://www.alv-moreogromsdal.no/
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Partnarar 

Det er ynskjeleg at alle kommunar i heile Møre og Romsdal er partnarar i ALV-Møre og Romsdal. 

Målsetjing, organisering mm. vil verte endra i tråd med slik utvikling. 

Samarbeidspartar 

ALV har per dato ein skriftleg samarbeidsavtale med  NAV Hjelpemiddelsentral Møre og Romsdal. 

Denne avtalen vart inngått i mars 2014 og har som formål å regulere samarbeidet om etablering og 

drift av ALV-leilegheita. Avtalen gir rammer for samhandling, utplassering av hjelpemidler frå NAV i 

ALV-leilegheita og bruk av denne.  

Det kan vere aktuelt å inngå fleire samarbeidsavtalar, eksempelvis med KomUT, ulike 

brukarorganisasjonar, Helse Møre og Romsdal HF, leverandørar og sponsorar.  

Finansiering 

Styret for ALV Møre og Romsdal utarbeider årsbudsjett for påfylgjande år og sender dette til 

partnarskapskommunane innan 01.06.  

Medlemsavgift for partnarkommuner fordelast etter følgjande modell:  

Folketal Kostnad 

< 5 000 50 000 

5 000 – 11 000 75 000 

>11 000 150 000 

Eigenandel frå partnarane: 

 Partnarane dekker sjølve kostnadane for medlemmane i styringsgruppa. 

 Ålesund kommune bidrar med eigeninnsats relater til rekneskap, arbeidsgjevaransvar  mv.  

 Høgskolen i Ålesund svarer for husleige, straumutgifter og reinhald i ALV-leilegheita etter 

avtale. 

ALV-Møre og Romsdal dekkjer brukarrepresentantane sine utgifter og møtegodtgjerdsler etter 

gjeldande offentlege satsar.  

Organisering 

ALV Møre og Romsdal skal ha eit styre på opp til 8 personar, fordelt på følgjande måte:  

 1 representant m/vara frå Høgskolen i Ålesund  

 1 representant m/vara frå Ålesund kommune 

 1 ansattrepresentant m/vara, oppnemnt av arbeidstakarorganisasjonane. 

 1-2 brukarrepresentantar m/vara, derav den eine skal vere frå Ålesund kommune. Oppnemnd 

av regionråda. Talet på representantar setjast etter følgjande modell:  
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Partnarskapskommunar 1-5 6-10 ≥11 

Brukarrepr. 1 1 2 

 

 1-3 representantar frå andre partnarskapskommunar.  

Oppnemnd av regionråda, men for 2016 av Sunnmøre Regionråd.  

 Talet på representantar setjast etter følgjande modell:  

Partnarskapskommunar 1-5 6-10 ≥11 

Kommune repr.  1 2 3 

Representantar og vara vert oppnemde for 2 år, med funksjonstid frå 1.januar. 

Styret er ansvarleg for at eiga organisering vert endra i tråd med samansetjinga av 

partnarskapskommunar.  

 

Varigheit 

Partnarskapsavtalen gjeld frå 1.1.16, med ei gjensidig oppseiingstid på 6 månader.  

Partnarskapsavtalen skal reviderast minimum kvart fjerde år. Utover dette kan styringsgruppa ta 

initiativ til revisjon etter behov. All revisjon skal vere klar 6 månader før iverksetjing. Forslag til 

revisjon skal sendast til partnarane i god tid. 
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Eit utval aktuelle samarbeidspartar  

• Brukarorganisasjonar 

• USHT - Utviklingssenter for sykehjem og hjemmetjenester i Møre og Romsdal 

• Senter for omsorgsforskning, Midt-Norge 

• KomUT 

• Fylkesmannen 

• NAV 

• Sunnmøre regionråd 

• Romsdal regionråd 

• Nordmøre regionråd ORKidé 

• E-kommune Sunnmøre 

• IKT-Søre Sunnmøre 

• ROR-IKT 

• ORKidé-IKT 

• Helse Møre og Romsdal 

• Næringsliv/-organisasjonar 

• Midtnorsk velferdsteknologi nettverk  

• Høgskulen i Volda 

• Høgskolen i Molde 

• KS 

 

 

 



 

 
Utviklingsavdelinga 

 

SAKSFRAMLEGG 

  
 

Sakshandsamar: JMM Arkivsaknr: 2013/1190 
    Arkiv: P61 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

214/15 Formannskapet 17.11.2015 

 Kommunestyret 10.12.2015 
 
 
 
MARINE GRUNNKART SØRE SUNNMØRE - LASERKARTLEGGING AV 
FJØRESONE     
 
 
Tilråding: 
 
 
Kommunestyret omdisponerer 266 000 kroner frå tidlegare løyvde midlar i  
prosjektet - Nettbaserte karttenester for publikum 24/7 2014 til Laserkartlegging av 
fjøresone.   
 
Rest sum, 164 000 kroner, vert å nytte som forutsatt til prosjektet karttenester til 
publikum 24/7 og overført til 2016.   
 
 
 

 

 

 
 
 
 
 
Særutskrift: 
Økonomi 
Utviklingsavdelinga 
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Vedlegg: 
1 Notat Pilot Søre Sunnmøre 
 
 
Saksopplysningar: 
 
Dei fem kommunane Herøy, Ulstein, Hareid, Sande og Vanylven starta i 2014 
prosjektet «Marine Grunnkart Søre Sunnmøre». Prosjektet blir gjennomført i 
samarbeid med Norges Geologiske undersøkelser (NGU) og Runde Miljøsenter 
(RMS). Statens Kartverk har levert høgoppløyselege djupnedata innhenta med 
moderne fleirstråle ekkolodd. Det er søkt til forsvaret om å få lage kart med 
oppløysing på 1*1 meter. Dette er innvilga som det einaste området i Norge.  
 
Karta skal dekke sjøområda i alle fem kommunane. I områda nær land og på grunt 
vatn ved skjer og fluder har ein ikkje djupnedata, då det ikkje er mulig å måle djupner 
i fjøresona med båt.  
 
Verdi og nytte av dei marine grunnkarta er svært stor for kommunane. Dersom ein 
får laga kart der både sjø og land blir presentert på same kart vil dette bli ein svært 
nyttig reiskap for arealplanlegging næringsverksemd og friluftsliv. Ved å gjennomføre 
kartlegging med laser frå fly vil ein kunne både kartlegge grunne område og 
kartlegge nøyaktig overgangen mellom sjø og land.  
 
For å diskutere dette vart det halde møte på Runde Miljøsenter den 22. juni mellom 
med NGU, Kartverket dei fem involverte kommunane, Møre og Romsdal 
Fylkeskommune mfl. Der vart det lagt fram planar frå Kartverket og NGU om at Søre 
Sunnmøre skal bli nasjonalt pilotområde for sjøkartlegging. Kartverket har ambisjon 
om å få til saumlause kart mellom sjø og land. Dette forutset at kystsona (0-5 meter) 
blir laserkartlagt frå fly (grøn laser). Leiar for Kartverket divisjon sjø, Evert Flier 
foreslo eit samarbeidsprosjekt med kommunane på Søre Sunnmøre for å 
gjennomføre den naudsynte laserkartlegginga. Det vart og foreslått at Runde 
Miljøsenter skal ta seg av den lokale koordineringa mellom kommunane og 
Kartverket.  
 
Dette prosjektet vil bidra til at Søre Sunnmøre kan vidareutvikle berekraftig 
verdiskapning og ressurs-forvaltning basert på eit kunnskapsgrunnlag som vil vere 
heilt unikt for Norge. Regionen vil framstå som et fyrtårn når det gjeld 
kunnskapsbasert forvaltning og næringsutvikling (Evert Flier, Kartverket). 
 
 
Vurdering og konklusjon:  
 
Kartverket har talfesta kostnader for prosjektet på 2,5 mill. kroner for sin del av 
arbeidet. Runde Miljøsenter estimerer kostnader for møter, koordinering, søknader 
og lokal organisering til 100.000 kroner. Total kostnad for prosjektet blir då kr 2,6 
mill. kroner. Eigeninnsats frå kommunane er ikkje tatt med. 
 
Kartverket har foreslått eigenfinansiering på kr 1,7 mill kroner. For å dekke 
kostnaden på tilsaman 2,6 mill. må kommunane finansiere 900.000 kroner. Dette 
utgjer 34% av kostnadene. 
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Kommunane sin del av finansiering foreslår vi blir delt mellom kommunane. 
Halvparten av kostnadene (kr 450.000 blir delt likt mellom kommunane og utgjer kr 
90.000 pr kommune. Dette er kostnader som er uavhengig av kommunene sitt 
sjøarel. Dette er kostander til planlegging, organisering, innflyging, rapportering, 
møæeter etc. Den andre halvdel av kostnadene skal delast etter storleik på sjøareal. 
Dersom ein bruker denne modellen vil kostnadene fordele seg slik mellom 
kommunane. 
 

 
 
Rådmannen vurderer dette som eit spanande og innovativt arbeid som set Fosnavåg 
og Herøy på kartet knytt til banebrytande arbeid nasjonalt og internasjonalt. I april 
neste år vil dei nye marine grunnkarta verte tilgjengeleggjort for alle og vil legge 
fundamentet for brei bruk og forsking som bidreg til at sunnmøre får ein unik 
posisjon. 
 
Ein rår til at ein omdisponerer deler av tidlegare løyvde midlar av prosjektet - 
Nettbaserte karttenester for publikum 24/7 2014 til laserkartlegging av fjøresone.   
 
Resterande sum, 164 000 kroner vert å nytte som forutsatt til karttenester til 
publikum 24/7. Då ein har hatt permisjonar ved utviklingsavdelinga har ein ikkje 
kunne nytta desse midlane som forutsatt i 2015 og ein rår til at desse vert overført til 
2016.   
 
 
Fosnavåg, 04.11.2015 
 
 
Olaus-Jon Kopperstad Jarl Martin Møller 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Jarl Martin Møller 
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NOTAT 
 

Emne Heldekkende og harmonisert kunnskapsgrunnlag for Søre 

Sunnmøre 

Til Nils Roar Hareide, Daglig leder Runde Miljøsenter 

Fra Evert Flier, Direktør Sjødivisjon Kartverket 

Dato 11.august 2015 

Kopi til Erik Perstuen, Direktør Landdivisjon Kartverket 

 
 

 
Innledning 
Gjennom prosjektet Marine grunnkart Søre Sunnmøre, har regionen fremskaffet et 

kunnskapsgrunnlag innenfor et 800 km2 stort sjøområde som er unikt for Norge. 
Detaljerte dybdedata som sammen med geologiske data er gjort fritt tilgjengelig 

gjennom de marine grunnkartene, utgjør basisen i det marine kunnskapsgrunnlaget, 
og vil kunne gjenbrukes og anvendes innenfor en rekke ulike bruksområder. Selv om 
prosjektet ikke ferdigstilles før sommeren 2016, er det flere aktører som allerede har 

hatt stor nytte av tilgang på disse dataene. 
 

Kartverket ønsker å bidra til en ytterliggere kvalitetsheving av kunnskapsgrunnlaget 
gjennom å dekke gapet mellom høyde- og dybdedata i de grunneste sjøområdene ved 
bruk av ny teknologi. 

 
I tillegg ønsker Kartverket å utvikle en felles lokal vertikal referanseramme for høyde- 

og dybdedata, slik at det kan lages sømløse terrengmodeller for land- og sjøområdene 
i kystsonen. 
 

Helhetlig forvaltning av kystsonen 
Sømløse terrengmodeller, fra dybdedata i sjø til høydedata på land, utgjør selve 

fundamentet for å kunne bygge et helhetlig kunnskapsgrunnlag for kystsonen. Tiltak i 
sjøområdene har svært ofte direkte sammenheng med forhold på land. Mulighetene 
for å kunne integrere data som dekker hele kystsonen, vil bidra til økt 

helhetsforståelse, effektivisering og styrking av de kunnskapsbaserte plan- og 
beslutningsprosessene. 

 
Innsamling av dybdedata 
Innsamling av dybdedata langs Norskekysten foregår nærmest utelukkende ved bruk 

av båt utstyrt med et multistråleekkolodd. Teknologien leverer pålitelige dybdedata av 
høy kvalitet og detaljeringsgrad, men er kompleks, kostbar og tidkrevende. I tillegg er 

det fysiske begrensninger mht. bruk av målebåter i de grunneste farvannene. 
Kostnaden pr. kvadratkilometer går dessuten kraftig opp, jo grunnere det blir. 
 

I fjor sommer gjennomførte Kartverket et pilotprosjekt for å teste alternativ teknologi 
for innsamling av dybdedata i grunnere, kystnære områder. Teknologien baserer seg 
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på såkalt grønn laser fra fly, der dybden fremkommer gjennom signalene reflektert fra 

hhv. vannoverflaten og havbunnen. Resultatene fra pilotprosjektet (se vedlagt 
rapport) er lovende, særlig fra 0 til 3 meters dyp, men også dypere under tilstrekkelig 

gunstige forhold. Laserteknologien vil være et viktig hjelpemiddel til å dekke 
kunnskapsgapet som oppstår når det dybdemåles og høydemåles med eksisterende 

teknologi. 
 
 

 

 
 
Figur1: Prinsippskisse “Topographic and bathymetric Lidar” 
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Videreføring av prosjekt Marine grunnkart Søre Sunnmøre 

Kartverket ønsker å kunne bidra til en ytterligere kvalitetsheving av kunnskaps-
grunnlaget for regionen Søre Sunnmøre gjennom å kartlegge kyststripen mellom 

sjømålte områder og land med fly/laserteknologi, noe som er vanskelig og 
tidkrevende å gjennomføre ved bruk av båt/ekkolodd. 
 

Kartverket vil kunne gjennomføre en grønn laserkartlegging av de prioriterte kyst-
stripene i Søre Sunnmøre i 2016 gjennom en eventuell samfinansiering mellom 

Kartverket, kommunene, fylkeskommunen, og eventuelle andre interessenter. 
Kostnaden til kartlegging av kyststripen i Søre Sunnmøre er foreløpig estimert til 2,5 
mill. NOK. 

 
 

 
 

Bildet viser kyststripene i Søre Sunnmøre som ikke er kartlagt. 
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Felles vertikal referanseramme land/sjø 
Land og sjø har vært to adskilte domener i århundrer. Dermed har miljøene som 

knytter seg til hhv. land eller sjø også utviklet seg uavhengig fra hverandre. Det 
benyttes et annet referansenivå for å definere høyde på land, enn for å definere dybde 
i sjø.  

 

 
 
 

Når vi kombinerer eksisterende dybdedata og høydedata med nye terrengdata fra 
grønn laser, og syr datagrunnlagene sammen ved hjelp av en felles vertikal 

referanseramme, får vi et helhetlig og harmonisert kunnskapsgrunnlag for regionen 
Søre Sunnmøre. Dette vil bidra til at Søre Sunnmøre kan videreutvikle bærekraftig 
verdiskapning og ressursforvaltning basert på et kunnskapsgrunnlag som vil være helt 

unikt for Norge, og sannsynligvis for resten av verden. Regionen vil fremstå som et 
fyrtårn når det gjelder kunnskapsbasert forvaltning og næringsutvikling. 

 
Kartverket ønsker å utvikle en felles vertikal referanseramme for Søre Sunnmøre. Et 
slikt prosjekt har et kostnadsoverslag på 2,3 mill. NOK, og vil eventuelt dekkes av 

Kartverket. 
 

Samfinansiering 
Kartverket ber Runde Miljøsenter å videreformidle notatet til de 5 kommunene, 
fylkeskommunen og andre aktører i prosjekt Marine grunnkart Søre Sunnmøre. 

 
Kartverket retter med dette en forespørsel til kommunene og fylkeskommunen om å 

bidra til kartlegging av kyststripen i Søre Sunnmøre med til sammen 800 000 NOK. 



 

 
Utviklingsavdelinga 

 

SAKSFRAMLEGG 

  
 

Sakshandsamar: JMM Arkivsaknr: 2015/525 
    Arkiv: 124 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

215/15 Formannskapet 17.11.2015 

 Kommunestyret  
 
 
 
ENDRING AV GEBYRREGULATIV FOR DELE- OG BYGGESAK, OPPMÅLING 
OG PLAN     
 
 
Tilråding: 
 

Kommunestyret vedtek nye gebyrsatsar for dele- og byggesak, oppmåling og plan 
slik dei går fram av vedlegg til saka. 
 
 
 
 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
Særutskrift: 
Utviklingsavdelinga 
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Vedlegg: 
Vedlegg 
1 Forslag 2016 - gebyr knytt til oppmåling 
2 Forslag 2016 - gebyr knytt til bygge og delesak 
3 Forslag 2016 - gebyr knytt til plan og dispensasjonar 
 
 
 
 
Saksopplysningar: 
 
I 2015 justerte Herøy kommune sine gebyr knytt til Utviklingsavdelinga sine 
fagområder vesentleg opp. I forslag for 2016 legg ein til grunn å harmonere 
ytterligare gebyrregulativa mot Ulstein kommune sitt gebyrregulativ for liknande 
tenester. Dette medfører at satsane vil auke utover ordinær prisstigning på 2,7 %. I 
forslaget ligg der ei total auke i gebyra frå 6 til 13,7 %.  
 
Ein legg inn ei forventa inntektsauke i budsjettet på 212 000 kroner på denne 
gebyrjusteringa. 
 
 
Vurdering og konklusjon:  
 
Byggesak 
 
Ein rår til at gebyra vert i stor grad samordna med Ulstein kommune sine satsar for 
2015 og det vert lagt til prisstigning på 2,7 % på gebyra.  
 
Deling av grunneigedom 
 
Ein rår til at gebyra vert i stor grad samordna med Ulstein kommune sine satsar for 
2015 og det vert lagt til prisstigning på 2,7 % på gebyra.  
 
Mindre tilpasningar i teksten på gebyrregulativet (vist med raudt i vedlegget) 
 
Plan og dispensasjonar 
 
Ein rår til at gebyra vert i stor grad samordna med Ulstein kommune sine satsar for 
2015 og det vert lagt til prisstigning på 2,7 % på gebyra.  
 
Ein viser elles til vedlegg i saka.  
 
 
 
Fosnavåg, 19.10.2015 
 
 
Olaus-Jon Kopperstad Jarl Martin Møller 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Jarl Martin Møller 
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§5.1 Oppretting av matrikkeleining Sats 2015 Arealgebyr Ulstein 2015 Ulstein 2015 Prosentdifferanse Prosentdifferanse Forslag 2016 inkl. 2,7 prisvekst Forslag 2016 inkl. 2,7 prisvekst Total auke i prosent
§5.1.1 OPPRETTING AV MATRIKKELEINING OG FESTEGRUNN
Areal frå 0 – 2000 m 15000 16650 11,00 17100 14,00 14,00
Areal frå 2001 -20 000m² – auke pr. påbegynt da. 600 653 8,83 671 11,77 11,77
Areal over 20 001m² etter medgått tid, dog ikkje under sats for 20 000m²

§5.1.2 MATRIKULERING AV EKSISTERANDE UMATRIKULERT GRUNN
Areal frå 0 – 2000 m² 4000 5240 31 5381 34,54
Areal frå 2001 -20 000m² – auke pr. påbegynt da. 348 382 9,77 392 12,73 12,73
Areal over 20 001m² etter medgått tid, dog ikkje under sats for 20 000m²

§5.1.3 OPPMÅLING AV UTEAREAL PÅ EIGARSEKSJON
Gebyr for oppmåling av uteareal på inntil 1eigarseksjon  9000 10493 16,59 10776 19,74 19,74
Auke i gebyr for oppmåling av uteareal utover 1 eigarseksjon,pr seksjon 2900 3275 12,93                        3363 15,98 15,98

§5.1.4 OPPRETTING AV ANLEGGSEIGEDOM
volum frå 0 – 2000 m3 0 653 671
volum frå 2001 -20 000m3– auke pr. påbegynt 1000m3 (gml sats gjenspegler 0-500m2) 15000 16650 11 17100 14,00 14,00

§5.1.5 REGISTRERING AV JORDSAMEIGE
Gebyr for registrering av eksisterande jordsameige vert fakturert etter medgått tid. Timepris med minstegebyr 4900 5240 6,94                           5381 9,83 9,83

§5.1.6 OPPRETTING AV TILLEGGSAREAL SOM EIGEN MATRIKKELEINING SOM 
TILLEGG TIL EKSISTERANDE GRUNNEIGEDOM ELLER FESTEGRUNN.
Gebyr 9000 5,8 9640 6,2 7,11                           6,90                           9900 6,37 10,00 10,00

§5.1.7 OPPRETTING AV PUNKTFESTE.
Gebyr for oppretting av matrikkeleining for punktfeste 9000 9640 6,2 7,11                           9900 6,37 10,00 10,00
Gebyr for oppretting av matrikkeleining for punktfeste der punktfeste er planlagt og koordinatbestemt i jordskiftesak 4000 4000 0 4108 2,70

§5.2 Oppretting av matrikkeleining utan fullført oppmålingsforretning
Satsar etter §§5.1.1, 5.1.2, 5.1.4 og 5.1.5 gjeld, i tillegg kjem eit tilleggsgebyr for oppretting av matrikkeleining før fullført oppmålingsforretning på 4300 4573 6,35                           4696 9,22 9,22

§5.2.1 AVBROT I OPPMÅLINGSFORRETNING ELLER MATRIKULERING
Gebyr for utført arbeid når saka vert trekt før den er fullført, om den må avvisast, ikkje lar seg matrikkelføre på grunn av 
endra heimelsforhold eller om saka av andre grunnar ikkje kan fullførast, vert gebyrsatsene sett til 1/3 etter §5.1 og §5.2

§5.3 Grensejustering

§5.3.1 GRUNNEIGEDOM, FESTEGRUNN OG JORDSAMEIGE
Ved gebyr for grensejustering kan arealet for involverte eigedomar justerast med inntil 5 % av eigedomens areal. (maksimalgrensa er sett til 500 m²). Ein
eigedom kan imidlertid ikkje avgi areal som i sum overstig 20 % av eigedomens areal før justeringa. For grensejustering til veg- eller jernbaneformål kan
andre arealklasser gjelde.

Areal frå 0 – 250 m²  -NY 0 5895 6054
Areal frå 251 – 500 m² (gml sats gjenspegler 0-500m2) 6800 8515 25,22                        8745 28,60

§5.3.2 ANLEGGSEIGEDOM
For anleggseigedom kan volumet justerast med inntil 5 % av anleggseigedomens volum, men den maksimale grensa er satt til 1000 m³

Areal frå 0 – 250 m3  -NY 0 7860 8072
Areal frå 251 – 500 m3 (gml sats gjenspegler 0-500m2) 6800 9838 44,68                        10104 48,58

§5.4 Arealoverføring
§5.4.1 GRUNNEIGEDOM, FESTEGRUNN OG JORDSAMEIGE
Ved arealoverføring skal oppmålingsforretning og tinglysing gjennomførast. 
Arealoverføring utløyser dokumentavgift.  Dette gjeld ikkje arealoverføring til veg- og jernbaneføremål.
Areal frå 0 – 2000 m² 15000 16650 11 17100 14,00 14,00
Areal frå 2001 - auke pr. påbegynt da 600 653 8,83                           671 11,77 11,77

§5.4.2 ANLEGGSEIGEDOM
For anleggseigedom kan volum som skal overførast frå ei matrikkeleining til ei anna, - ikkje vere registrert på ei tredje matrikkeleining.  
Volum kan kun overførast til ei matrikkeleining dersom vilkåra for samanslåing er til stades. Matrikkeleininga skal utgjere eit samanhengande volum.
Volum frå 0 – 2000 m3 15000 16650 11 17100 14,00 14,00
Volum frå 2001 - auke pr. påbegynt da 600 653 8,83                           671 11,77 11,77

§5.5 Klarlegging av eksisterande grense der grensa tidligare er koordinatbestemt ved oppmålingsforretning
For inntil 2 punkt 1738 1929 10,99                        1981 13,99 13,99
For overskytende grensepunkt, pr. punkt 579 642 10,88                        659 13,87 13,87



§5.6 Klarlegging av eksisterande grense der grensa ikkje tidligare er koordinatbestemt / eller klarlegging av rettigheter

For inntil 2 punkter 5796 6427 10,89                        6601 13,88 13,88
For overskytande grensepunkt, pr. punkt 1160 1285 10,78                        1320 13,77 13,77
Gebyr for klarlegging av rettar vert fakturert etter medgått tid. Timepris er 600 693 15,50                        712 18,62 18,62
 Dersom alle grensene kring eigedomen skal gåast opp, skal det betalast gebyr etter   §5.1

§5.7. Privat grenseavtale
Gebyr vert fastsett etter medgått tid.  Timepris med minstegebyr på 2320 2570 10,78                        2639 13,77 13,77

§5.8 Andre oppmålingstekniske arbeid
Gebyr for oppmålingstekniske arbeid som ikkje vert dekt av satsane som nemnde ovanfor, skal utreknast etter brukt tid.  Timepris + mva. 600 693 15,5 712 18,62 18,62
Ved markarbeid vert lagt til bruk av oppmålingsutstyr pr time. Meirverdiavgift skal eventuelt leggast til etter gjeldande reglar. 338 384 13,61                        394 16,68 16,68

§5.9 Endringar i grunnlaget for matrikkelføring av saka
Gjer rekvirenten under saksgangen endringar i grunnlaget for matrikkelføringa av saka, opprettheld ein likevel gebyret.

§5.10 Utferde matrikkelbrev
Matrikkelbrev inntil 10 sider kr 175,-
Matrikkelbrev over 10 sider kr 350,-

Endring i maksimalsatsar vert regulert av Statens kartverk i takt med den årlege kostnadsutviklinga.

Gjennomsnitt 13,73



GEBYRSATSAR FOR 2016 
Arkivsak: 2015/XXX             Dato XX.12.201X    
Gebyrregulativ , Jf. PBL § 33-1 og § 7 i lov om eigarseksjonar Prisvekst 2016: 2,7 %
Gjeldande frå 01.01.2016

Ulstein 2015 Forskjell i prosent mellom Herøy og Ulstein 2015 Forslag nye satser 2016 i Herøy

GEBYRSATSAR for byggesaker, frådeling, grensejustering, seksjonering og regulering Grunn Gebyr Gebyr Gebyr Grunn Gebyr Gebyr Gebyr Grunn Gebyr Gebyr Gebyr Grunn Gebyr Gebyr Gebyr
Alle areal er oppgitt i BRA beløp pr. m2 pr. m2 pr. m2 beløp pr. m2 pr. m2 pr. m2 beløp pr. m2 pr. m2 pr. m2 beløp pr. m2 pr. m2 pr. m2

BRA 0 - 200 > 200 BRA 0 - 200 > 200 BRA 0 - 200 > 200 BRA 0 - 200 > 200

1 [Ingen registrering ]
2 BUSTAD- OG FRITIDSBYGG  ei brukseining, (inkl. garasje, etc.) 3 000kr    31,21kr   -kr      -kr      3 180kr        33,08kr        -kr            -kr            6 % 6 % 3 266kr             34kr      -kr            -kr            
3 BUSTAD- OG FRITIDSBYGG  Rekke, kjede, atrium-,horisontaldelt, o.l 3 000kr    37,50kr   -kr      -kr      3 180kr        39,75kr        -kr            -kr            6 % 6 % 3 266kr             41kr      -kr            -kr            
4 BUSTAD- OG FRITIDSBYGG Tilbygg/påbygg 3 000kr    37,50kr   -kr      -kr      3 180kr        39,75kr        -kr            -kr            6 % 6 % 3 266kr             41kr      -kr            -kr            
5 BUSTAD- OG FRITIDSBYGG  Ombygging(endra bruksareal),    bruksendring  3 000kr    7,80kr     -kr      -kr      3 180kr        8,27kr          -kr            -kr            6 % 6 % 3 266kr             8kr        -kr            -kr            
6 BUSTAD- OG FRITIDSBYGG  Fasadeendring, skifte av vindauge, tak og lignende 3 000kr    -kr      -kr      -kr      3 180kr        -kr            -kr            -kr            6 % 3 266kr             -kr     -kr            -kr            
7 ANDRE BYGG § 20-1                             Nybygg 3 000kr    -kr      76,38kr  19,00kr  3 180kr        -kr            80,97kr        20,14kr        6 % 6 % 6 % 3 266kr             -kr     83kr             21kr             
8 ANDRE BYGG § 20-1                             Til  og påbygg 3 000kr    -kr      37,50kr  19,00kr  3 180kr        -kr            39,75kr        20,14kr        6 % 6 % 6 % 3 266kr             -kr     41kr             21kr             
9 ANDRE BYGG § 20-1                             Omb/bruksendr 3 000kr    -kr      31,21kr  19,00kr  3 180kr        -kr            33,08kr        20,14kr        6 % 6 % 6 % 3 266kr             -kr     34kr             21kr             
10 TILTAK t.d. garasje, uthus (også landbruk) etter § 20-2 bokstav a), b) og d) 3 000kr    19,00kr   -kr      -kr      3 180kr        20,14kr        -kr            -kr            6 % 6 % 3 266kr             21kr      -kr            -kr            
11 TILTAK Til/påbygg og bruksendringar etter § 20-2 a), b) og d) 3 000kr    -kr      19,00kr  -kr      3 180kr        -kr            20,14kr        -kr            6 % 6 % 3 266kr             -kr     21kr             -kr            
12 MELLOMBELSE BYGNINGAR etter § 20-2 c) (fullt gebyr tilsvarande ANDRE BYGG § 20-1) 3 000kr    -kr      76,38kr  19,00kr  3 180kr        -kr            80,97kr        20,14kr        6 % 6 % 6 % 3 266kr             -kr     83kr             21kr             
13 ENDRINGAR, FORNYA BYGGELØYVE  som krev handsaming 3 000kr    -kr      3,40kr    1,64kr    3 180kr        -kr            3,60kr          1,73kr          6 % 6 % 6 % 3 266kr             -kr     4kr               2kr               
14 REV.TEIKNINGAR/Mindre TILLEGG/ENDRINGAR som krev handsaming 1 500kr    -kr      -kr      -kr      1 590kr        -kr            -kr            -kr            6 % 1 633kr             -kr     -kr            -kr            
15 RIVING AV BYGG OG ANLEGG Bygg  < 100 m2 1 500kr    -kr      -kr      -kr      1 590kr        -kr            -kr            -kr            6 % 1 633kr             -kr     -kr            -kr            
16 RIVING AV BYGG OG ANLEGG Bygg  > 100 m2     3 000kr    3,90kr     -kr      -kr      3 180kr        4,14kr          -kr            -kr            6 % 6 % 3 266kr             4kr        -kr            -kr            
17 HEIS, TEKN.INNSTALL., PIPER/FYRINGSANLEGG 1 500kr    -kr      -kr      -kr      1 590kr        -kr            -kr            -kr            6 % 1 633kr             -kr     -kr            -kr            
18 SKILT, STØTTEMURAR(inkl utstikking), MASTER, BRØNNAR, GJERDE 1 500kr    -kr      -kr      -kr      1 590kr        -kr            -kr            -kr            6 % 1 633kr             -kr     -kr            -kr            
19 UTANDØRSANLEGG / Anlegg (av ein viss storleik) 3 000kr    -kr      -kr      -kr      3 180kr        -kr            -kr            -kr            6 % 3 266kr             -kr     -kr            -kr            
20 ANLEGG I STRANDSONA. HAMNER/FISKERIANLEGG, NYANLEGG, MOLO,KAI,FLYTEBRYGGE 6 000kr    -kr      -kr      -kr      6 360kr        -kr            -kr            -kr            6 % 6 532kr             -kr     -kr            -kr            
21 ANDRE SØKNADSPLIKTIGE TILTAK ETTER § 20-1 (kan vere mindre bygg, div. anlegg m.m) 3 000kr    19,00kr   -kr      -kr      3 180kr        -kr            -kr            -kr            6 % 3 266kr             -kr     -kr            -kr            
22 AVSLAG PÅ SØKNAD 3 000kr    3 180kr        6 % 3 266kr             -kr     -kr            -kr            
23 ANSVARSRETTAR, personleg godkjenning ved større tiltak (ansv. søk,pro ) 1 500kr    1 590kr        6 % 1 633kr             -kr     -kr            -kr            
24 SAKSHANDSAMING AV LOKAL GODKJENNING, i etterkant av godkj. byggemeld. 1 500kr    1 590kr        6 % 1 633kr             -kr     -kr            -kr            
25 SØKNAD OM IGANGSETTINGSLØYVE eit gebyr pr. søknad 3 000kr    3 180kr        6 % 3 266kr             -kr     -kr            -kr            
31 SØKNAD OM FRÅDELING - handsaming etter PBL 3 000kr    3 180kr        6 % 3 266kr             -kr     -kr            -kr            
32 SEKSJONERING, ikkje utført synfaring - 3 gongar rettsgebyret* 2 580kr    2 580kr        0 % 2 580kr             -kr     -kr            -kr            
33 SEKSJONERING, utført synfaring - 5 gongar rettsgebyret* 4 300kr    4 300kr        0 % 4 300kr             -kr     -kr            -kr            

* Rettsgebyret er pr. 01.01.2014 på kr. 860,- (uendra sidan 01.01.2006)

UTSTIKKING AV BYGG
Bustadhus                          kr 3 988,- + mva 4 227,00kr         4 341kr             +mva
Etterkontroll av utstikking - Bustad: kr 2 175,- + mva 3 505,00kr         3 600kr             +mva
PAKKE - utstikking Bustad inkl etterkontroll: kr 5 546,- + mva 5 878,00kr         6 037kr             +mva
Garasje                                 kr 2 175,- + mva 2 305,00kr         2 367kr             +mva
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Plan og dispensasjonsgebyr
2015 Kommentar Ulstein 2015 Prosentdifferanse Forslag 2016 inkl. 2,7 prisvek Total auke i prosent

Handsamingsgebyret for 1.1,1.2 og 1.3 : 20000 20540 2,7
Handsamingsgebyret for 1.4 :
SØKNAD OM DISPENSASJON - rein formalitet (etter vurdering i den ein 0
SØKNAD OM DISPENSASJON (handsaming delegert utviklingsleiar - ut 1500 1/2 grunnbeløp 1590 6 1633 8,86                            
SØKNAD OM DISPENSASJON (handsaming delegert utviklingsleiar - m 3000 3180 6 3266 8,86                            
SØKNAD OM DISPENSASJON (handsaming MTK utan høyring) 4500 1,5 grunnbeløp 4770 6 4899 8,86                            
SØKNAD OM DISPENSASJON (handsaming MTK med høyring) 10500 3,5 grunnbeløp 11130 6 11431 8,86                            

Grunnbeløp 3000 3180 6 3266 8,86                            

1.1 Storleiken på arealgebyret
Fast gebyr inntil 5000m2 8817 9055 2,7
For kvar påbyrja 1000m2 frå 5001m2 og oppover 800 822 2,7

3.2 Mindre endring reguleringsplan 4000 4108 2,7

Gjennomsnitt 6,12             



Referatsaker
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Fra: Einar Heimdal [mailto:einar@reinhaldsverket.no] 
Sendt: 2. november 2015 08:56
Til: postmottak; Arkiv Herøy; Ulstein Postmottak; Postmottak Hareid; Sande Kommune; arkiv@sande-
mr.kommune.no; ytre@smp.no; redaksjon@heroynytt.no; redaksjon@vikebladet.no; 
redaksjon@vestlandsnytt.no; endre@vestlandsnytt.no
Emne: SSR - Sakspapir til møtet i repr.skapet torsdag 5/11-15 kl. 10.00

Hei !

Vedlagt finn de sakspapira til møtet i representantskapet torsdag 5/11-15 kl. 10.00.

Ha ei flott veke vidare! 

Med helsing
Einar Heimdal
SSR
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Fra: Eivind Hjellum [mailto:hjellum@online.no] 
Sendt: 30. oktober 2015 11:54
Til: Asle Wingsternes; Jon Askeland; Halvard Oppedal; post@solund.kommune.no; 
post@fjaler.kommune.no; Frida Melvær; ola.teigen@flora.kommune.no; postmottak@flora.kommune.no; 
post@bremanger.kommune.no; post@vagsoy.kommune.no; kristin.maurstad@vagsoy.kommune.no; Stein 
Robert Osdal; Knut Erik Engh; Lena Landsverk Sande; Svein Gjelseth; Dag Vaagen; 
eva.vinje.aurdal@alesund.kommune.no; jim.arve.rossevoll@sula.kommune.no; Herøy ordførar; Anders 
Riise; post@sula.kommune.no; postmottak@alesund.kommune.no; postmottak@bergen.kommune.no
Kopi: Håkon Matre; Svein M Nordvik; Per Arne Tveit; Stein Arne Ottesen; Stein Kvalsund; Randi 
Humborstad; Kjell Sandli; lone@framflora.no; Jan Atle Stang; Ivar Eide; irene@wergeland.com; 
Tom.Knudsen@nho.no; "':torill.ytreberg@nho.no'"@nmsh2.nsc.no
Emne: Kystvegen Ålesund - Bergen som Riksveg?

Styret i Kystvegen Ålesund – Bergen tek initiativ til å få oppgradert kystvegen til riksveg. Vedlagt til 
orientering, brev som er sendt til dei tre fylkeskommunane. Vi vonar at kommunane vil støtte initiativet. 

Med helsing
Kystvegen Ålesund – Bergen 
Eivind Hjellum (kst prosjektleiar)
www.kystvegen.no
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Adresseliste

VANYLVEN KOMMUNE
Teknisk sektor

Saksnr Løpenr/Arkiv Dykkar ref Avd/Saksansvarleg Dato
2012/934 5798/2015 / Q31 TEK / KOLTER 05.11.2015

Vanylven kommune - kommunedelplan Rovdefjorclbrua - 3. gongs
høyring og offentleg ettersyn
Vanylven formannskap har i F-sak 139/2015 vedtatt å sende forslag til kommunedelplan
Rovdefjordbrua ut på 3.gongs høyring og offentleg ettersyn, jf § 11-14 i Plan- og bygningslova
Kommunane Sande og Vanylven arbeider i lag med Rovdefjordbrua AS om å etablere eit
brusamband over Rovdefjorden. Det går føre seg no eit arbeid med ein kommunedelplan for
Rovdefjordbrua. Ein ferdig kommunedelplan vil legge rettslege og bindande føringar for det
arealet sorn ligg innanfor delplanen sit planområde.
Dette er som nemnt 3. høyring/ettersyn. Det korn ikkje motsegner frå offentlige mynde på førre
offentlege ettersyn.
1planforslaget legg ein til grunn ei flytebru mellom Bjørlykke (Vanylven) og Saudeholmen
(Sande). Mellom Saudeholmen og Storneset legg ein til grunn ein neddykka røyrtunell.
Konseptet medfører altså ei flytting av skipsfarled til Saudesundet, noko som medfører at ein
reduserer seglingsdjupta gjennom Rovdefjorden til ca 14 meter. Tilgjengelig seglingsbredde
gjennom Saudesundet er ikkje særskilt omtalt.

Felles for alle trasealternativa er utfordringar knytt til kombinasjonen nytt veganlegg,
noverande og framtidige industriområde, og stedelige kalkførekomstar — der dei ulike
trasealternativa har noko ulike konsekvensar.
Planforslaget er å finne på:
http://www.sande-mr.kommune.no/default.asp?page=5710,9342&item=61175,1&lang=1 


Papirutgåve kan ein få ved å vende seg til Vanylven kommune.
Frist for merknader vert sett til 21. desember 2015.
Merknader vert å sende Vanylven kommune, Rådhuset, 6143 Fiskå, eller til
postmottakvanylven.kommune.no 


ed helsi rjg

'Terje Kolstad
kornmunalsjef

Vedlegg: Adresseliste

Postadresse: posttnottakgvanylven.kommune.no http://www.vanylven.kommune.no
Rådhuset Telefon: Telefaks: Org.nr Bankgiro:
6143 FISKÅ. 70030000 70030009 964 978 662 3972 07 00151

Oto

k,/:\ 


6iIig
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Fylkesmannen i Møre og Romsdal Fylkeshuset 6404 Molde

Møre og Romsdal fylkeskommune Fylkeshuset 6404 Molde

Statens Vegvesen, Region Midt, Fylkeshuset 6404 Molde
Kystverket, Midt-Norge, Serviceboks 6 6025 Ålesund
Fiskeridirektoratet, Region Møre og Romsdal Postboks 185 Sentrum 5804 Bergen
Mattilsynet, Postboks 383 2383 Brumunddal

NVE, Region Vest Postboks 53 6801 Førde
Direktoratet for mineralforvaltningen Postboks 3021 Lade 7441 Trondheim




Destinasjon Ålesund & Sunnmøre Skateflukaia 6002 Ålesund
Ulstein kommune Postboks 143 6067 Ulsteinvik
Herøy kommune Postboks 274 6099 Fosnavåg
Hareid kommune Rådhusplassen 5 6060 Hareid





Barnerepresentanten i Vanylven Rådhuset 6143 Fiskå

Vanylven ungdomsråd Rådhuset 6143 Fiskå

Vanylven eldreråd Rådhuset 6143 Fiskå

Råd for funksjonshernma Rådhuset 6143 Fiskå

Vanylven utvikling AS til info. Combi senteret 6143 Fiskå

Bernt Magne Buch
Kaptein Lingesveg
122 6006 Ålesund

Annbjørg og Bjarne Skar




6142 Eidså

Trygve Koppernes




6142 Eidså

Geir Terje Bjørlykke Hatlevika 120 6016 Ålesund

Berit og Egil Strand




6142 Eidså

Knut H Bjørlykke




6142 Eidså

Noralf Eiker Båsvika 1684 Vesterøy

Harald Inge Løvoll




6142 Eidså

Lars Bjørlykke




6142 Eidså

Eidså grendalag v/Tryggve Sundsbakk




6142 Eidså



ROVDEFJORDSAMBANDET

Rådhuset, 6143 FISKÅ

Org.nr. 996 605 949

Herøy kommune

6099 Fosnavåg

nov. 2015

INVITASJON TIL TEIKNING AV AKSJAR - ROVDEFJORDSAMBANDET

Rovdefjordsambandet er no inne i sluttfasa for kommunedelplan-vedtak i vertskommunane Sande og
Vanylven.

Planarbeidet har pågått i 2 år og har i seg nye teknologiløysingar med flytebru/nedsenka røyrtunnel.

Det vert utpå nyåret starta reguleringsarbeid for sambandet og i denne samanheng har

Rovdefjordsambandet as i ekstraordinær generalforsamling av 18.05.2015 sak 7/2015 gjort fylgjande
vedtak:

Generalforsamlinga gjev styret fullmakt til:
å auke aksjekapitalen med inntil NOK 1.135.000 ved utferding av inntil 227 nye aksjar pålydande

NOK 5.000. Fullmakta kan og omfatte kapitalauke med innskot i andre eigedelar enn pengar.

Aksjonærane sin fortrinnsrett etter aksjelova § 10-4 kan fråvikast av styret.

Fullmakta gjeld frå registrering i Foretaksregisteret og fram til 30.04.2016.

Rovdefjordsambandet er eit av dei viktigaste samferdselsprosjekta som er under planlegging på

Sunnmøre. Sambandet er også viktig i forhold til realisering av Kystvegen Bergen —Ålesund.

Det er av vesentleg betydning at vi klarer å få til eit breidt engasjement for prosjektet og håper at

Herøy kommune kan være med å yte midlar til ein auka aksjekapital i selskapet.

Vedl. finn De info-foldar og teikningsblankett for Rovdefjordsambandet as.

,

, z

agne Løvoll

Styreleiar



TEIKNINGSBLANKETT

ROVDEFJORDSAMBANDET AS
Originalblankett sendast til:

Rovdefjordsambandet as
P.b. 50,

6143 Fiskå

Spesifikasjon av teikninga:

Teiknaren sin VPS-konto (12 siffer) : Teiknaren sitt førenamn:

Teikningsperiode: 13. august 2015 - 30. april 2016

Innbetalingsdato: 29. april 2016

Teiknaren sitt etternamn/firmanamn:

Gateadresse: Poststad:Postnummer:

Telefon: Mobil:Fødsels-/føretaksnummer:

Emisjonskurs 100 %

Teiknar:

andelar kvar pålydande kr 5.000

Totalt teikna sum:

	 kr

I samsvar med teikningsinvitasjon av august 2015 teiknar underteikna seg som angitt ovanfor:

Sign

Fullmakt til å belaste bankkonto (MÅ FYLLAST UT). Teikninga er bindande.

Eg gir med dette eingongsfullmakt til å belaste min bankkonto for totalt den teikna summen den : 


Konto nr.: 	

Denne teikningsblanketten er bindande. Underteikna er kjend med vilkåra som er gjort gjeldande for teikninga.

Teikningsstad og dato Forpliktande underskrift

Teikningsblanketten må vere innkomen innan 30. april 2016
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